
روزنامه

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم هشدارداد:

خطرتبدیل دریاچه نمک به 
کانون ریزگردهای نمکی

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

افزایش 150درصدی کشفیات کالای قاچاق

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت :طرحی که 
بهره بردار شهرک فرآوری نمک ارائه داده است فاقد مبنای 

محیط زیستی است و تنها جنبه فنی و اقتصادی دارد که 
انجام  گسترده  فعالیت های  و  دارد  خوبی  ذخایر  دریاچه 
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استاندار قم تاکید کرد:

 پرهيز مدیران از نگاه بالا به پایين به 
مردم، کارآفرینان و توليدکنندگان
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اقامه نمازاول وقت فوتبالیست های جوان درمستطیل سبز؛

حرکت فرهنگی وقابل تقدیرسه ورزشکارقمی
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شهردارقم با تاکید بر اهمیت تحقیق و پژوهش در دانشگاه گفت: در شهر زمینه 
استفاده  آماده  قم  شهرداری  و  دارد  وجود  دانش آموختگان  تمام  برای  پژوهش 
با  نشستی  در  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر  است.  پژوهش ها  این  نتایج  از 
دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی قم که به مناسبت هفته پژوهش برگزار شد با 
یادآوری تاکید مقام معظم رهبری بر کسب علم اظهارداشت: در سیستم آموزشی 
ما بر اساس حافظه محوری عمل می شود و دانشجویان با پژوهش آشنا نمی شوند 
اما اگر سیستم آموزشی ما بر مبنای ارزش باشد، هیچ گاه دچار فراموشی نخواهد 

معاون دادستان قم از ورود دستگاه قضایی برای حل مشکل ایجاد شده در طرح 
بلوار شهیدان برقعی خبر داد. علی اصغر سلطانی از تعیین تکلیف موقعیت 
مسجد حضرت زین العابدین )ع( و بازگشایی مسیر خیابان شهیدان برقعی خبر 
داد و گفت: در جلسه مشترکی که به این منظور با حضور هیئت امناء این مسجد، 
میراث  و  اوقاف  اداره  نماینده  و  شهر  شورای  نماینده  یک،  منطقه  شهرداری 
فرهنگی و ورثه مالک در دادسرای عمومی و انقلاب قم برگزار شد، تصمیمات 
وظایف  بر  تاکید  با  قم  دادستان  معاون  گردید.  اتخاذ  خصوص  این  در  نهایی 

شهردارقم در نشست با دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی :
آماده استفاده از نتایج پژوهش ها درخصوص قم هستیم

معاون دادستان قم خبرداد:
ورود دستگاه قضایی برای حل مشکل بلوار شهیدان برقعی
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معاون اول رییس جمهور :
زمینه اشتغال معلولان دربخش های 

مختلف جامعه فراهم شود

 وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی با بیان اینکــه اومیکرون 
انتشار بســیار وسیعی داشته و به 
صــورت تصاعدی می توانــد افراد 
را مبتــلا کنــد، تصریــح کــرد:  دز 
سوم واکســن تا حدود ۸۰ درصد 
از اومیکرون جلوگیــری می کند. 
بهــرام عیــن اللهــی روز شــنبه 
درمانــگاه  از  بازدیــد  حاشــیه  2در  2

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:
لزوم رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی در اماکن مذهبی

 معــاون اول رییس جمهــور 
رعایت مفاد قانــون مبنی بر 
استخدام و اشتغال معلولان 
را اصلــی مهــم خوانــد و از 
مســئولان ذیربط خواســت 
فراتر از فرایند اســتخدام در 
دســتگاه های دولتی، زمینه 
اشتغال افراد دارای معلولیت 
در بخش های مختلف جامعه 

رییس جمهور خواســتار پرهیز از 
اجتماعــات و رعایت دقیق و کامل 
شیوه نامه های بهداشــتی به ویژه 
در مراکــز مذهبــی شــده اســت. 
به گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی 
ریاســت جمهوری، آیت الله ســید 
ابراهیم رییســی در جلســه ستاد 
ملــی مقابله با کرونا بــا قدردانی از 
مردم به خاطر اســتقبال از تزریق  2

۲۵ درصد جمعیت کشور در معرض ریزگردهای نمکی
طرح بهره بردار شهرک فرآوری نمک مبنای محیط زیستی ندارد

وزیر بهداشت:
دز سوم واکسن حدود ۸۰ درصد از 

اومیکرون جلوگیری می کند

 استاندار قم با تاکید بر بر پرهبز مدیران از نگاه بالا به پایین 
به مردم، کارآفرینان و تولیدکنندگان گفت: مسئولان استان 
باید در کنار مردم و بخش خصوصي براي رفع مشکلات 

در  شاهچراغی  سیدمحمدتقی  کنند.  تلاش  اقتصادي 
جلسه هیئت امنای کانون کارآفرینان استان قم، با اشاره 
به سیاست دولت سیزدهم مبني بر بهبود سطح درآمد، 

درنشست بنياد قم پژوهی بر مبنای اسناد بازشناسی و تحليل شد؛

باغ سالاریه؛  از پيدایش تا نابودی
پژوهشگر معماری ایران :

باغ سالاریه قابليت ثبت جهانی را داشته است

سازمان حمل و نقل و ترافيک
 شهرداری قم

 در نظر دارد به استناد مجوز هیات مدیره سازمان، اجاره پارکینگ بلوار امین واقع در کوچه 
16 بلوار محمد امین به شرح ذیل را به مدت یکسال شمسی و بصورت مزایده عمومی به شرکت 

واجدالشرایط واگذار نماید.
لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد و شرکت در مزایده از 
تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری مورخه 14۰۰/1۰/1۸ به نشانی 
قم، بلوار غدیر، جنب تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ 

تلفن های 3۲4۲۵436  تماس حاصل فرمایند.
توضیحات : 

 میزان سپرده شرکت در مزایده به مبلغ )به عدد(: 200.000.000 ریال )به حروف(: دویست 
میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در مزایده را بصورت ضمانت نامه 
بانکی با اعتبار سه ماه یا فیش واریز نقدی به حساب سپرده شمارۀ 100789426557 نزد بانک 

شهر شعبه سالاریه قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه نمایند.
 هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط 

خواهد شد. 
 هزینه کارشناسی و درج آگهی برعهده برنده مزایده می باشد. 

 سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.
در  سازمان،  محل  در   14۰۰/1۰/19 مورخه  صبح   1۰:۰۰ ساعت  رسیده  پیشنهادات   

کمیسیون مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد. 
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است. 

آگهی مزایده عمومی )نوبت دوم(

شناسه آگهی:1۲473۸4روابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافيک شهرداری قم

شهرداری قم
 در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق 

مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید. 

1-متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به نشانی 
peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ ۵۰۰/۰۰۰ )پانصد هزار( ریال اقدام 

نمایند.)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 
2- مطالبات بلوکه شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب 
شهرداری قم )سپرده حسن انجام کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  چهار شنبه مورخ  14۰۰/1۰/۰۸   لغایت روز چهار شنبه مورخ  

14۰۰/1۰/1۵
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  چهار شنبه مورخ  14۰۰/1۰/۰۸ لغایت  روز  دوشنبه مورخ  

      14۰۰/1۰/۲۰
5-شرایط و ویژگی های هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و 
متقاضیان محترم مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه 

پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104482 – 025 و 
سوالات عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 

36104335- 025 تماس حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، 

شهرداری مرکزی ، طبقه ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 

7:3۰ الی 14:۰۰و روزهای پنج شنبه ساعت 13:۰۰ است.

آگهی مزایده عمومی) نوبت اول(

 WWW.QOM.IR  -شناسه آگهی:1۲4۸۲37   اداره کل ارتباطات و بين الملل شهرداری قم
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چرا اسرائیل نگران موفقیت 
مذاکرات هسته ای است؟

با از سرگیری مذاکرات هسته ای با گروه 1+4 در 
وین و تاکید دولت سیزدهم بر ضرورت لغو تحریم های 

ظالمانه که با رویکرد مثبت جامعه جهانی نیز مواجه شده، رژیم صهیونیستی به 
انحای مختلف، نارضایتی و نگرانی خود را از آغاز مذاکرات و موفقیت احتمالی آن 

نشان داده است.
 این نگرانی به دلایل زیر می تواند باشد.

1-یکی از راهبردهای رژیم صهیونیستی این است که به صورت انحصاری 
درغرب آسیا دارای انرژی هسته ای بوده و توانایی غنی سازی اورانیوم را داشته 
باشد. اسراییل تنها رژیمی است که در غرب آسیا دارای سلاح اتمی و کلاهک های 
حتی  بین المللی،  کننده  محدود  مقررات  اجرای  عدم  برای  و  است  هسته ای 
صهیونیست ها  است.  نپذیرفته  را  اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  در  عضویت 
می خواهند تنها دارنده قدرت هسته ای و غنی سازی باشند و برهمین اساس 
سعی دارند مانع استفاده ایران از انرژی هسته ای در مسیر صلح آمیز باشند. البته 
هر کدام از کشورهای غرب آسیا نیز بخواهند دارای این قدرت حتی برای مصارف 
صلح آمیز شوند، با مخالفت رژیم صهیونیستی روبرو می شوند، همانطور که قبل از 
انقلاب وقتی رژیم پهلوی می خواست سازمان انرژی اتمی را ایجاد کند، تل آویو 
به رغم روابط دوستانه با شاه، با این اقدام مخالفت کرد. عدم دستیابی ایران به 
انرژی هسته ای برای رژیم صهیونیستی تا آن اندازه مهم است که به خاطر آن بارها 

دانشمندان هسته ای کشورمان را ترور کرده است.
2- سیاست  رژیم اشغالگر قدس پس از پیروزی انقلاب اسلامی، براین بوده که 
با استفاده از لابی صهیونیستی و حمایت های آمریکا، ایران را به عنوان یک خطر 
جهانی که به دنبال ساخت بمب اتم است، معرفی کند. این رژیم موفق شد با 
استفاده از لابی خود در شورای امنیت سازمان ملل متحد و بهره برداری از حمایت 
آمریکا، اروپا و برخی از کشورهای مرتجع عرب، اعمال فشار علیه ایران را به طور 
مستمر ادامه دهد. ایران بارها اعلام کرده بود که هیچگاه در پی ساخت بمب اتمی 
نبوده و نیست و انرژی هسته ای را برای مصارف صلح آمیز می خواهد و فتوای مقام 
معظم رهبری در خصوص تحریم ساخت سلاح اتمی تأییدکننده این امر بود. نهایتا 
با ارائه اطلاعات غلط توسط اسرائیل، شورای امنیت سازمان ملل به بهانه اینکه 
ایران دنبال ساخت بمب اتم است، 4 قطعنامه علیه ایران تصویب کرد و با قرار 
گرفتن ایران ذیل فصل هفتم منشورسازمان ملل، تحریم های گسترده ای علیه ایران 
اعمال و برای کشورهای جهان لازم الاجرا شد. توافق هسته ای ایران و کشورهای 
1+5 در سال 1394 ، تلاش های رژیم صهیونیستی را خنثی کرد و با ناکارآمد شدن 
این چهار قطعنامه و تصویب قطعنامه 2231، کشورهای آمریکا و اروپا موظف شدند 
تا تحریم های ظالمانه را علیه ایران لغو کنند. در این شرایط، روشن شد که ایران 

هیچگاه به دنبال ساخت بمب اتمی نبوده و یک خطر برای امنیت جهانی نیست.
3-پس از ناکامی اسرائیل که منجر به انزوای این رژیم شد، صهیونیست ها در کنار 
برخی کشورها مانند عربستان سعی کردند از فرصت حضور ترامپ در کاخ سفید 
استفاده کرده و تلاش کنند تا آمریکا از برجام خارج شود. تصور آنها این بود که با 
خروج آمریکا از برجام، ایران هم از توافق خارج می شود و با نابودی برجام، آمریکا 
دوباره در شورای امنیت می تواند فشارهایی را علیه ایران اعمال کند. سیاست 
عاقلانه جمهوری اسلامی ایران برای ماندن در برجام به منزله یک مطالبه گر، 
توطئه صهیونیست ها را ناکام گذاشت. ایران از این پس به عنوان یک مطالبه گر، 
از بقیه اعضای برجام از جمله کشورهای اروپایی خواست تا تعهدات برجامی خود 
را انجام دهند. بعد از به قدرت رسیدن دولت سیزدهم، رژیم صهیونیستی تصور 
می کرد ایران از مذاکرات هسته ای خارج شود و زمینه برای بازگشت دوباره پرونده 
هسته ای به شورای امنیت فراهم شود. سیاست هوشمندانه دولت سیزدهم برای 
تداوم مذاکرات هسته ای و همکاری خوب ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی، 

این تصور صهیونیست ها را نیز خنثی کرد.
4- رژیم صهیونیستی از این نگران است که موفقیت مذاکرات هسته ای و لغو 
تحریم ها، باعث شود که ایران بر مشکلات اقتصادی فائق آید و بتواند برنامه های 
صلح آمیز هسته ای خود را نیز با نظارت آژانس بین المللی اتمی ادامه دهد. اسراییل 
و برخی کشورهای عربی علاقمند نیستند که ایران علاوه بر قدرت نظامی و علمی، 
تبدیل به یک قدرت اقتصادی در منطقه شود. دلیل دیگر مخالفت رژیم صهیونیستی 
با مذاکرات هسته ای، نگرانی از افزایش نفوذ منطقه ای ایران و تقویت محور مقاومت 
است. تصور آنها این است در صورت توافق و لغو تحریم ها نفوذ منطقه ای ایران در 
منطقه گسترده تر و انزوای رژیم صهیونیستی در منطقه بیشتر می شود. تهدیدهای 
اخیر رژیم صهیونیستی علیه ایران نیز در همین چارچوب قابل تحلیل است، البته 
این تهدیدها بیشتر مصرف داخلی دارد و در جهت پوشاندن معایب و نواقص دولت 
جعلی نفتالی بنت است. صهیونیست ها به این مسئله واقف هستند که در صورت 
حمله به ایران دچار اشتباه ویران کننده ای شده و با برخورد قدرتمندانه و کوبنده 
ایران، تسریع در روند نابودی خود را شاهد خواهند بود. خوشبختانه گروه مذاکره 
کننده، هشیارانه و عزتمندانه و با رویکرد نتیجه گرایانه، گفتگوهای خود در وین را 
دنبال می کند و موفقیت در مذاکرات، انزوای رژیم صهیونیستی را در پی خواهد 
داشت. در عین حال اگر با لجاجت و خطای محاسبه آمریکا، مذاکرات به نتیجه 
نرسد، مسیر پیشرفت ایران ادامه خواهد داشت و آمریکا و رژیم صهیونیستی قادر 
به ممانعت از  افزایش غنی سازی اورانیوم توسط ایران تا حد مطلوب، نخواهند بود.
کارشناس مسائل بین الملل

حال خوب تبدیل به آرزو 
نشود!

 دکتر حسین محمدی استاد دانشگاه خوارزمی 
جزو  ایرانی ها   « که  کرد  اعلام  گفت وگویی  در 

غمگین ترین مردمان جهان هستند. طبق تحقیقی که در سال 2015 انجام شده 
بود، ایران از بین 115 کشوری که فاکتورهای شادی در آنها بررسی شده بود در 
رتبه 105 قرار داشت.« با یک سر چرخاندن در اطراف مان می شود فهمید که این 

استاد دانشگاه پر بیراه نگفته است.
مهم ترین دلیل این غم را هم می شود در مسائل اقتصادی این سال ها جست وجو 
کرد. جیب خالی، حال خوب برای مردم نمی گذارد. کسی که صبح تا شب مجبور 
است کار کند تا لقمه ای نان سر سفره خانواده خود بگذارد، به سرعت با لبخند 
خداحافظی می کند. بچه ای که خواسته هایش توسط پدر و مادر اجابت نمی شود، 
یک سرخورده همیشه غمگین است که به هیچ کدام از خواسته هایش نرسیده 
است. برخی فکر می کنند شرایط بد اقتصادی فقط با جیب مردم کار دارد اما 

اصلی ترین تاثیر تورم و گرانی روی روح و روان مردم است.
سرپرست خانواده مجبور است به وام و اجاره خانه فکر کند. از روزی که قرارداد 
تازه خانه را تمدید می کند به فکر سال آینده است که چقدر باید روی پول پیش 
بگذارد یا کرایه افزایش پیدا کرده را چگونه بدهد؟ مهمانی هم که می روند هم همه 
حرف ها در مورد مسائل کشور و مشکلات است. در بهترین حالت، سرها در گوشی 
است. حال خوب، برف زمستانی نیست که از آسمان ببارد یا نمی شود آن را در 

دکانی پیدا کرد. حال خوب به تدریج و در یک شرایط به سامان به دست می آید.
پدری که دخترش عروس می شود یا پدری که لباس دامادی به تن پسرش 
می کند، طبق قاعده باید حال خوب داشته باشند اما فکر کردن به خرید جهیزیه 

یا تهیه مسکن، حال خوب را به یک وضعیت استرس زا و نگران تبدیل می کند.
اینکه مردم همه نگاهش به گذشته است و حسرت زندگی 10 سال یا 20 سال 
پیش خود را می خورند و از آینده فراری هستند و اصلا دوست ندارند به آن فکر کنند 
به خاطر همین حال غمگین آنهاست. شده اند مثل آدم هایی که عزیز از دست 
داده اند و با خاطرات آن زندگی می کند. کسی که با هزار آرزو و امید سرمایه اش را به 
بورس سپرد و آن هم به باد، چگونه می تواند حال دلش خوب باشد. اصلا کدام آدم 

سالمی، با دیدن کوچک شدن هر روزه سفره اش، می تواند لبخند بزند؟
لبخندی هم اگر باشد، دل مان غمگین است. به خانه و خلوت که می رسیم 

ماسک خنده را از صورت بر می داریم و در آینه چهره غمگین خود را می بینیم.
امیدوارم که داشتن حال خوب، تبدیل به آرزو نشود.

تحلیلگر مسائل سیاسی و اجتماعی

مصطفی داننده*

محسن پاک آیین*

اخبار

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

لزوم رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
در اماکن مذهبی

رییس جمهور خواستار پرهیز از اجتماعات و رعایت دقیق و کامل شیوه نامه های 
بهداشتی به ویژه در مراکز مذهبی شده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله سید ابراهیم رییسی در 
جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با قدردانی از مردم به خاطر استقبال از تزریق دُز سوم 
واکسن کرونا، گفت: امروز تشخیص متخصصین پزشکی این است که تزریق دُز سوم 
واکسن کرونا در صیانت از جان مردم مقابل ابتلا به کرونا موثر است و لازم است مراکز 
تزریق واکسن فعال باشند تا مردم به راحتی و بدون هیچ مشکلی بتوانند برای دریافت 

واکسن اقدام کنند.
گرانی برخی اقلام دارویی به هیچ عنوان نباید اتفاق بیفتد

اقدامات  و  مردم  همراهی  بخاطر  کشورمان  امروز  کرد:  اضافه  رییس جمهور 
پیشگیرانه ای که انجام شده، از وضعیت نسبتاً مناسبی نسبت به سایر کشورها در زمینه 
شیوع سویه جدید کرونا برخوردار است اما حتما باید دستگاه های مسئول با کنترل 

ترددهای مرزی و تشدید  اقدامات پیشگیرانه تلاش کنند تا دچار آسیب نشویم.
رییسی در ادامه با اشاره به دریافت گزارشاتی در رابطه با گرانی قیمت برخی از اقلام 
دارویی، تصریح کرد: اینگونه گرانی ها که رنج مضاعفی بر بیماری است به هیچ عنوان 
پذیرفتنی نیست و نباید اتفاق بیفتد و لازم است وزارت بهداشت و درمان با جدیت آن را 

پیگیری کند و اجازه ندهد افراد سوداگر در زمینه گرانی اقلام دارویی فعال شوند.
تحرک دشمنان با پاسخ قاطع و فراگیر نیروهای مسلح مواجه می شود

رئیس جمهور گفت: هرگونه تحرک خصمانه از سوی دشمنان با پاسخ فراگیر و قاطع 
را  راهبردی  معادلات  و  مواجه خواهد شد  ایران  نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 

بصورت معناداری تغییر خواهد داد.
رئیسی با تبریک سالروز میلاد حضرت عیسی )ع(، خاطر نشان کرد: حضرت مسیح 
پیام آور استقامت در برابر ظالمان و سلطه گران بود و این درس بزرگی است که باید همه 
آنرا فرا بگیرند. رئیس شورای عالی امنیت ملی همچنین با تقدیر از تلاش های سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در پاسداری همزمان از امنیت ملت ایران و ملت های منطقه، 
رزمایش پیامبراعظم )ص( 17 را نشانه ای آشکار از اراده و توانمندی جمهوری اسلامی 
ایران در دفاع از منافع و امنیت ملت ایران برشمرد و تصریح کرد: هرگونه تحرک خصمانه 
از سوی دشمنان با پاسخ فراگیر و قاطع نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران مواجه 

خواهد شد و معادلات راهبردی را بصورت معناداری تغییر خواهد داد.
 

وزیر بهداشت:

دز سوم واکسن حدود ۸0 درصد 
از اومیکرون جلوگیری می کند

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه اومیکرون انتشار بسیار وسیعی 
داشته و به صورت تصاعدی می تواند افراد را مبتلا کند، تصریح کرد:  دز سوم واکسن تا 

حدود 80 درصد از اومیکرون جلوگیری می کند. 
بهرام عین اللهی روز شنبه در حاشیه بازدید از درمانگاه آ.آودیسیان با بیان اینکه امروز 
روز بسیار بزرگی است، گفت: امروز به این درمانگاه خیریه که توسط هموطنان ارامنه 
اداره می شود، آمدیم تا علاوه بر تبریک به کادر بهداشت و درمان مجموعه، از نزدیک در 

جریان مسائل و مشکلات این عزیزان هم قرار بگیریم.
وی ادامه داد: وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی باید بتواند به همه مردم به ویژه 
هموطنان مسیحی که در همه صحنه ها همچون دفاع مقدس حضور داشته و همیشه 

حامی انقلاب اسلامی بوده اند، بهترین خدمات را ارائه دهد.
 آخرین جزییات از اجرای طرح الکترونیکی شدن نسخ 

الکترونیکی شدن نسخ  اللهی همچنین درباره آخرین جزییات اجرای طرح  ین 
پزشکی در کشور گفت: اجرای این طرح در نقاط مختلف کشور متفاوت است، به طور 
کلی حدود 93 درصد اجرایی شده و درصد کمی به دلیل زیرساخت ها باقی مانده که 
رفع خواهد شد. وزیر بهداشت با بیان اینکه البته در تهران وضعیت خیلی خوب نیست و 
طرح نزدیک به 68 درصد اجرایی شده، عنوان کرد: با تلاش همکاران شرایط بهبود پیدا 
می کند. در اجرای این طرح شرکت های بیمه گر همراهی بسیاری داشته و دارند اما 

مشکلات موجود نرم افزاری نبوده و بیشتر به سخت افزارها مربوط می شود. 
تمهیدات اندیشیده شده برای جلوگیری از اومیکرون در کشور

وی با اشاره به تمهیدات اندیشیده شده برای جلوگیری از شیوع سویه اومیکرون در 
کشور گفت: متاسفانه این سویه انتشار بسیار وسیعی داشته و به صورت تصاعدی می 
تواند افراد را مبتلا کند. خوشبختانه درصد بالای واکسیناسیون نقطه امیدی است که 
در کشور داریم. در تهران 90 درصد دز اول واکسن و حدود 78 درصد هم هر دو دز را 
دریافت کرده اند که نقطه قوت است.  عین اللهی ادامه داد: در دنیا ثابت شده که دز 
سوم واکسن تا حدود 80 درصد از سویه اومیکرون جلوگیری می کند. مهم ترین مساله 
استفاده از ماسک و تزریق واکسن است. یک تا دو هفته طلایی داریم، معمولا پس از سه 
هفته از شروع ابتلای اولیه سویه جدید وضعیت انفجاری خود را نشان می دهد به همین 

منظور و در فرصتی که داریم تزریق دز سوم واکسن باید به سرعت انجام شود.
 وزیر بهداشت با تاکید بر رعایت فاصله گذاری ها اظهار کرد: امیدواریم بتوانیم وضعیت 
خوب کنونی را که در کشور شاهد هستیم با تلاش رسانه ها و همراهی مردم حفظ کنیم.

  
وزیر ارتباطات: 

اینترنت ثابت امسال گران نمی شود
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: به دلیل قانونی که سال گذشته توسط مجلس 

وضع شده است، قیمت اینترنت ثابت، امسال تغییر نمی کند. 
»عیسی زارع پور« در حاشیه بازدید روزشنبه خود از بیست و دومین نمایشگاه تلکام 
در جمع خبرنگاران درباره بالا رفتن تعرفه اینترنت ثابت به مصوبه قانونی سال گذشته 
مجلس اشاره کرد و افزود: تعرفه اینترنت به دلیل قانون مجلس امسال تغییری نخواهد 

کرد. در سال جاری نیز حتی یک ریال نیز قیمت اینترنت افزایش پیدا نکرده است.
با  مطابق  که  است  ثابت  تلفن  خطوط  نگهداری  هزینه  مساله،  کرد:  تاکید  وی 

پیشنهادی که مخابرات ارائه کرده، موضوع اصلاح تعرفه ها در دست بررسی قرار دارد.
زارع پور خاطرنشان کرد: 30 درصد از خطوط تلفن ثابت ماهانه هزار تومان درآمد 
دارد و این در حالی است که مخابرات بابت این خطوط ماهانه 30 هزار تومان هزینه 
نگهداری پرداخت می کند.   وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات درباره طرح حمایت 
از حقوق کاربران در فضای مجازی گفت: ما نگرانی های متخصصان و کسب وکارها 
را برطرف کرده و چارچوب های لازم را برای شفاف شدن فضا پیش بینی کردیم، اما 
در نهایت نمایندگان مجلس درباره آن تصمیم گیری می کنند. زارع پور تصریح کرد: 
بهترین حمایت از تولید داخل، بازارسازی و مزیت سازی برای محصولات داخلی است 
تا تولیدکنندگان بتوانند در داخل کشور محصولات شان را بفروشند البته این محصولات 
باید از لحاظ کیفی نیز ارتقا پیدا کند و قابلیت رقابت داشته باشد.  وی درباره کیفیت 
اینترنت نیز افزود: در چند روز گذشته به دلیل تعمیر کابل هایی که قطع شده بود، 
کیفیت اینترنت بهتر شده است. اما باید با توان بیشتری به دنبال توسعه زیرساخت های 
ارتباطات ثابت باشیم. زارع پور تصریح کرد: در سال های گذشته زیرساخت های اینترنت 
همراه بسیار رشد کرده است اما زیرساخت های اینترنت ثابت توسعه ای نداشته است و 
در دنیا از میان 190 کشور از نظر کیفیت و سرعت رتبه 142 را داریم. اگر زیرساخت های 

اینترنت ثابت در 10 سال گذشته توسعه پیدا کرده بود این جایگاه ما در جهان نبود.
 

رئیس سازمان انرژی اتمی:

قصد غنی سازی بالای ۶0 درصد نداریم 
رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: ایران قصد ندارد غنی سازی بالاتر از 60 درصد 

انجام دهد.
به این سوال که اگر  با خبرگزاری اسپوتنیک در پاسخ  محمد اسلامی در گفتگو 
طرف های برجام در احیای برجام شکست بخورند و تحریم های آمریکا علیه تهران لغو 
نشود، آیا ایران غنی سازی اورانیوم بالاتر از 60 درصد انجام خواهد داد؟ تاکید کرد: 
خیر. وی تصریح کرد: هدف برنامه هسته ای ایران حمایت از نیاز های تولید صنعتی 

کشور و همچنین تامین نیاز مصرف کنندگان ایرانی به کالا های خاص است.
اسلامی در ادامه اظهار داشت: تمام فعالیت های هسته ای ما مطابق با توافقات، 
اساسنامه و مقررات آژانس بین المللی انرژی اتمی است. دور هفتم مذاکرات ایران و 
1+4 در وین به منظور احیای برجام و رفع تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ایران روز 
جمعه 17 دسامبر )26 آذرماه( پس از چندین روز رایزنی بی وقفه و دشوار به پایان رسید. 
طرف های مذاکره کننده توانستند در این دور از رایزنی ها به دو پیش نویس درخصوص 

احیای برجام دست یابند که شامل پیشنهاداتی است که منافع ایران را دربر می گیرد.

سخنگو و مسوول روابط عمومی کل سپاه، رزمایش پیامبر اعظم)ص( 17 را نمایش 
اقتدار و آمادگی های رزمی و اراده مردم یاری سپاه دانست و تصریح کرد: این رزمایش 
صحنه جدید قدرت نمایی ملت ایران برای مقابله با تهدیدات متصور از اردوگاه دشمنان 

بود. 
سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف درباره عملکرد و برنامه های نیروهای سپاه 
و بسیج در رزمایش مشترک پیامبر اعظم)ص( 17 سپاه اظهار داشت: سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی بر اساس سناریو طراحی شده برای رزمایش پس از فراهم سازی مقدمات 
و پیش بینی ظرفیت های لازم از حدود 15 روز قبل از آغاز رزمایش مرحله نقل و انتقال 
یگانها و تجهیزات به مناطق هدف گذاری شده به ویژه در استان های هرمزگان، بوشهر، 
خوزستان و سیستان و بلوچستان را آغاز و با تاکید سردار فرمانده کل سپاه علاوه بر 
تمرین و نمایش آمادگی های رزمی، برای مقابله با تهدیدات متصور، برنامه های متنوع 
غیرنظامی خود را با هدف کمک به تامین برخی نیازهای مردم شریف، نجیب و فهیم در 

مناطق را نیز اجرایی کرد.
وی افزود : در این رزمایش کلیه شرایط برای یک عملیات واقعی با تهدید عملی قابل 
تصور از سوی دشمنان، شبیه سازی و توسط نیروها و یگان های شرکت کننده در تمامی 

مراحل با موفقیت کامل اجرایی شد.
ملت عظیم الشأن  از قدرت نمایی  را صحنه جدیدی  رزمایش  این  سخنگوی سپاه 
ایران برابر جبهه دشمنان انقلاب و میهن اسلامی را توصیف و با قدردانی از آحاد مردم 
عزیز سواحل و جزایر خلیج فارس، تنگه هرمز و دریای عمان تصریح کرد: بازدارندگی، 
امنیت و آرامش در منطقه غایت و هدف اصلی رزمایش های نیروهای مسلح از جمله 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی است و خدای بزرگ را شاکریم که نیروی انسانی و سامانه 
های سخت افزاری و نرم افزاری پیشرفته و روزآمد در تمامی حوزه ها و عرصه های دریایی، 
زمینی و هوافضا به نحو مطلوب توانستند قابلیتهای اطمینان بخش و تعیین کننده خود 

را به رخ بدخواهان ایران عزیز بکشد.
و  انگیزه، مصمم مومن  با  و نیروهای رزمنده جوان،   سردار شریف حضور افسران 
برخوردار روحیه جهادی و معنوی در این رزمایش را در مقایسه با رزمایش های گذشته 
برجسته تر و نشانگر تحقق رویکرد جوان گرایانه در سیاست ها و راهبردهای سپاه دانست 

و خاطرنشان کرد: جوانگرایی در تمامی بخش های زمینی، دریایی ، هوافضا و سازمان 
سایبری و نیز یگان های مردم پایه بسیج در سطوح فرماندهی، مدیریت و عملیات برجسته 
و ترکیب موزون و باشکوهی از دوگانه تجربه و جوانی را در صحنه رزمایش به نمایش گذارد.
وی یادآور شد: این رزمایش نمایشگاه بزرگی از خلاقیت، ابتکار و نوآوری برای تقویت 
و استحکام بخشی مطمئن تر به هندسه قدرت نظامی کشور بود و با پیام های مقتدر 
و معنادار خود دشمنان را از هرگونه اندیشه برای خطای محاسباتی و پیگیری آمال و 

آرزوهای شوم برحذر می دارد.
سخنگوی سپاه در ادامه با اشاره به فعالیت ها و اقدامات غیر نظامی سپاه طی زمان 
برگزاری رزمایش پیامبر اعظم 17 گفت:  مجموعه های بهداشت و درمان سپاه از جمله 
بهداری رزمی نیروی زمینی و نیروی دریایی سپاه مبادرت به استقرار 4 بیمارستان 
صحرایی سیار تخصصی و فوق تخصصی با رویکرد تروما و دفاع زیستی، سلامت روان و 
ارائه خدمات درمانی و پزشکی به مردم بومی و ساکنین جزایر قشم، سیریک و چارک در 

استان هرمزگان ورزیدند.
بیمارستان 96  با استقرار  نیروی زمینی سپاه  افزود : بهداری رزمی  سردار شریف 
تختخوابی شهید سلیمانی در بخش گوری و بیمارستان سیار فوق تخصصی 128 
این راستا 321 پزشک  امام حسین علیه السلام در بخش جیجیان، در  تختخوابی 
متخصص و حرفه ای،10 سامانه جراحی حیات بخش، 3 سامانه اتوبوس اورژانس، 4 
سامانه سیار اتوبوس دندانپزشکی 15، سامانه مدیسین، 52 دستگاه آمبولانس خودرویی 

و6 فروند قایق آمبولانس اعزام و مستقر کرد.
سخنگوی سپاه با اشاره به حجم گسترده خدمات ارائه شده توسط بهداری رزمی 
نیروی زمینی سپاه در رزمایش پیامبر اعظم 17 به مردم منطقه گفت: حجم گسترده 
ای از خدمات پزشکی تخصصی و فوق تخصصی شامل ویزیت، جراحی و بستری ، 
پاراکلینیکی شامل رادیولوژی، سونوگرافی، سی تی اسکن و ام آر آی خدمات پرستاری، 
خدمات مشاوره، خدمات دارویی، خدمات بهداشتی و خدمات امدادی به مراجعین به 
صورت رایگان و با رعایت پروتکل های ابلاغیه کووید 19 و بر اساس آخرین دستاوردهای 
اعتباربخشی بیمارستانی ملی و بین المللی در سطوح زنجیره امداد، بهداشت، درمان و 

انتقال و در لایه های مختلف ارائه شد.
مسئول روابط عمومی کل سپاه همچنین ایجاد 10 آب انبار  در روستای کانی و گوری، 
تسطیح  یک هکتار زمین ورزشی در روستای کانی، تعریض شانه جاده روستای گولی به 
طول یک کیلومتر و همچنین تسطیح جاده منتهی به اسکله روستایی کانی به طول 800 
متر را از اقدامات معاونت مهندسی رزمی و پدافند غیر عامل نیروی زمینی سپاه در حوزه 

محرومیت زدایی طی برگزاری رزمایش پیامبر اعظم 17 در جزیره قشم دانست.
انقلاب  به اقدامات نیروی دریایی سپاه پاسداران  با اشاره  سردار شریف همچنین 
اسلامی درجنوب کشور در شرق و غرب استان هرمزگان گفت: به  همت نیروی دریایی 
سپاه دو واحد بیمارستان صحرایی با تمام امکانات و تجهیزات تخصصی در شهرستان های 

بندر سیریک و بندر چارک در هرمزگان برپا شد.
وی افزود: این بیمارستانها در بخش های اورژانس، رادیولوژی، کودکان، چشم پزشکی، 
داخلی، زنان، دامپزشکی، سونوگرافی و داروخانه به صورت یک واحد بیمارستانی کامل 

در هر نقطه، به ارائه خدمات رایگان پرداختند.
سخنگوی سپاه گفت : توزیع 5 هزار بسته معیشتی و 500 بسته کمک تحصیلی بین 
خانواده های کم برخوردار در اروندکنار از دیگر خدمات نیروی دریایی سپاه طی برگزاری 

رزمایش پیامبر اعظم)ص( 17 بوده است.

سخنگو و مسوول روابط عمومی کل سپاه مطرح کرد:

نمایش اقتدار رزمی و مردم یاری سپاه در رزمایش پیامبر اعظم )ص( 

مبنی  قانون  مفاد  رعایت  رییس جمهور  اول  معاون   
بر استخدام و اشتغال معلولان را اصلی مهم خواند و 
از مسئولان ذیربط خواست فراتر از فرایند استخدام در 
دستگاه های دولتی، زمینه اشتغال افراد دارای معلولیت 

در بخش های مختلف جامعه را فراهم آورند. 
محمد مخبر در نخستین جلسه کمیته هماهنگی و 
نظارت بر اجرای قانون حمایت از حقوق معلولان در 
دولت سیزدهم، اجرای قانون حمایت از معلولان را به 
دلیل سر وکار داشتن با جان و کرامت انسان ها از جمله 
اولویت های این دولت خواند و با تاکید بر جدیت همه 
از  معلولان،  مشکلات  حل  برای  متولی  دستگاه های 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خواست با رصد مداوم 
تکالیف دستگاه های ذیربط، روند اجرای این قانون را 

دوره ای به مسئولان و مردم گزارش دهد.
ضرورت  بر  تاکید  با  جمهور  رییس  اول  معاون 
با  باید  کرد:  خاطرنشان  معلولین،  توانمندسازی 
افزایش توانمندی های جامعه معلولان و ظهور و بروز 
به جامعه ای  را  از جامعه  این قشر  آنها،  استعدادهای 
مولد برای حل مشکلات کشور و اداره زندگی خودشان 
تبدیل کرد. مخبر رعایت مفاد قانون مبنی بر استخدام 
و اشتغال معلولان را اصلی مهم و اساسی خواند و از 

از فرایند استخدام در  مسئولان ذیربط خواست فراتر 
دستگاه های دولتی، زمینه اشتغال افراد دارای معلولیت 
در بخش های مختلف جامعه را با توجه به زیرساخت های 
جدید در حوزه فناوری های ارتباطی و تعاملی فراهم 
آورند. معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه برای حل 
مشکلات معلولان باید از ظرفیت های همه بخش ها اعم 
از دولت، مجلس، قوه قضاییه و همه نهادهای انقلابی 
استفاده کرد؛ مسکن و مناسب سازی اماکن و فضاهای 
عمومی را از جمله مشکلات مهم این قشر از جامعه 
خواند و بر ضرورت رفع کمبودهای موجود در این دو 
حوزه با رعایت اولویت بندی در میان معلولان تاکید کرد.
ضرورت توجه به پیشگیری از معلولیت های مختلف 
در جامعه، اهتمام بیشتر دستگاه های فرهنگی به ویژه 
صدا و سیما، فعال تر کردن جامعه خیرین و زمینه سازی 
برای بهره برداری از تکنولوژی هایِ در خدمت معلولان 
از جمله موارد دیگری بود که توسط معاون اول رییس 

جمهور مورد توجه قرار گرفت.
مخبر همچنین در این جلسه از آمادگی خود برای 
برقراری جلسات این کمیته فراتر از میزان پیش بینی 
شده در قانون خبر داد و تاکید کرد برای حل مشکلات 
جامعه معلولان از همه ظرفیت های قانونی و اجرایی 

موجود استفاده خواهد شد.
رییس  قادری،  جلسه  این  ابتدای  در  است  گفتنی 
کمیته  دبیرخانه  مسئول  بعنوان  بهزیستی  سازمان 
هماهنگی و نظارت بر اجرای قانون حمایت از حقوق 
معلولان گزارشی از وضعیت اجرای قانون و انجام تکالیف 

توسط دستگاههای مختلف ارائه داد.
عدم رعایت سهمیه استخدام معلولان، عدم مناسب 
سازی اماکن، مسائل حمل و نقل، مشکلات بیمه ای، 
دستگاههای  پاسخگویی  عدم  توانبخشی،  و  درمانی 
اجرایی، کمبود اعتبارات و معارضت برخی قوانین از 

جمله موارد ارائه شده در این گزارش بود.
و رفاه اجتماعی،  تعاون، کار  این جلسه که وزیر  در 
و  راه  وزیر  پزشکی،  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
شهرسازی، معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید 
و درمان  بهداشت  رییس کمیسیون  ایثارگران،  امور  و 
مجلس و جمعی از مسئولان سایر دستگاه های عضو 
جامعه  نمایندگان  از  تعدادی  داشتند،  حضور  کمیته 
افراد دارای معلولیت و روند  معلولان درباره مشکلات 
در  معلولان  از  حمایت  جامع  قانون  اجرای  نامطلوب 
سال های گذشته نظرات خود را بیان و پیشنهاداتی ارائه 

دادند.

معاون اول رییس جمهور :

زمینه اشتغال معلولان دربخش های مختلف جامعه فراهم شود 

معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: شهادت سردار 
سلیمانی موجب وحدت دنیای اسلام، تقویت جبهه 
مقاومت و افزایش انگیزه رزمندگان اسلام در ایستادگی 
مقابل استکبار جهانی شد.  به گزارش ایسنا به نقل از 
روابط عمومی ارتش به نقل از دفاع پرس، امیردریادار 
ارتش  هماهنگ کننده  معاون  سیاری«  »حبیب الله 
شخصیتی  ابعاد  درباره  ایران  اسلامی  جمهوری 
سپهبد شهید سلیمانی اظهار داشت: سردار سلیمانی 
رزمنده ای شجاع، عاشق و ولایتمدار بود که برای انجام 
مأموریت و نشان دادن اقتدار دفاعی کشور و دور کردن 
هرگونه تهدید از ملت بزرگ ایران عاشقانه و دلیرمردانه 

جنگید و اجازه عرض اندام به دشمنان کوردل و اذناب 
آمریکایی و صهیونیستی شان در منطقه نداد. وی افزود: 
و  جهانخوار  آمریکای  سرکردگی  به  جهانی  استکبار 
صهیونیسم بین الملل که زخم خورده جبهه مقاومت 
بودند، این بار با طراحی نقشه شوم و ناجوانمردانه ترور 
راهبردی  عمق  کردن  محدود  برای  سلیمانی  سردار 
شدند  کار  به  دست  مقاومت  جبهه  منطقه ای  نفوذ  و 
جبهه  رشید  فرمانده  ممکن،  شکل  بزدلانه ترین  با  و 
مقاومت را به شهادت رساندند. معاون هماهنگ کننده 
ارتش ادامه داد: این اقدام شنیع، مذبوحانه و به دور از 
مناسبات دیپلماتیک، نه تنها جبهه مقاومت را تضعیف 

با  را  جبهه  این  فرماندهان  و  رزمندگان  بلکه  نکرد، 
انگیزه ای مضاعف در پی انتقام خون سردار شهیدمان 
مصمم تر کرد تا مقتدرانه تر از گذشته، خط سرخ شهادت 
را ادامه دهند و خواب را بر چشمان دشمنان کوردل 
بشریت حرام کنند. دریادار سیاری گفت: سردار حاج 
قاسم سلیمانی مطالبه گر حق مظلومان و مستضعفان 
بود که در برابر جبهه باطل ایستادگی کرد و با تدبیر و 
رشادتی که از خود نشان داد، ریشه تروریسم بین المللی 
را در منطقه خشکاند. ایشان ورای مرزهای جمهوری 
اسلامی تلاش کرد تا خطر و تهدید در دوردست ها درهم 

شکسته شود و به مرزهای کشور نزدیک نشود.

امیردریادار سیاری: 

شهادت سردار سلیمانی موجب تقویت جبهه مقاومت شد

معاون اول قوه قضائیه:

وکیلی که نظام را قبول ندارد صلاحیت وکالت ندارد
معاون اول قوه قضائیه گفت: گاهی صداهایی شنیده می شود که می خواهند نهاد 
وکالت را در برابر نهاد قضاوت قرار دهند و بدانید این کار، کار دشمن است و برای آن 

برنامه ریزی کرده اند. 
حجت الاسلام محمد مصدق معاون اول قوه قضائیه در مراسم معارفه رئیس جدید 
مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه ضمن تسلیت ایام 
فاطمیه گفت: خادم بودن برای نظام افتخار بزرگی است و همه ما در هر جایگاهی که 

هستیم باید برای خدمت به مردم افتخار کنیم.
وی افزود: قوه قضائیه براساس اسناد بالادستی مکلف است زمینه اجرای عدالت را 
در همه موارد مرتبط به دستگاه عدلیه فراهم کند. موضوع وکالت نیز بخش مهمی از 
این داستان است. حق دفاع یک حق اساسی است که هم در شریعت و هم در قانون 
اساسی و قوانین عادی به رسمیت شناخته شده و وکلای محترم طلایه داران این حق 
هستند و این افتخاری است برای شما و مستحضر هستید بدون وکیل در بسیاری از 

پرونده ها، دادرسی منصفانه امکان پذیر نیست.
مصدق ادامه داد: نهاد وکالت و قوه قضائیه با کمک هم می توانند اجرای عدالت 
کنند و این که گفته شده وکالت و قضاوت دو بال فرشته برای اجرای عدالت هستند 
به همین معناست. گاهی صداهایی شنیده می شود که می خواهند نهاد وکالت را در 
برابر نهاد قضاوت قرار دهند و بدانید این کار، کار دشمن است و برای آن برنامه ریزی 
کرده اند. گاهی به شما برچسب می زنند که شما وکیل حاکمیت هستید اما من از شما 

می پرسم چه فرقی بین شما و وکلای کانون های دادگستری است؟
معاون اول قوه قضائیه گفت: وکیل در برابر دفاع از حق استقلال دارد اما استقلال 
وکیل به معنای نفی نظارت از آن ها نیست و شما خودتان نهاد نظارتی دارید اما در 
جایی که براساس قانون نظارتی برای قوه قضائیه پیش بینی شده، قطعا قوه قضائیه 

اعمال حاکمیت می کند و قوه قضائیه موظف است نذارد پرونده از مسیر خارج شود.
وی با بیان این که نظارت به معنای دخالت نیست گفت: ما مدعی هستیم که همه 
حقوقدانیم و باید پایبند قانون باشیم. برخی باید پاسخگو باشند. وکیلی که نظام و 
قانون را قبول ندارد صلاحیت وکالت ندارد و چرا پروانه وکالت این قبیل وکلا باطل 

نمی شود؟
مصدق بیان کرد: خدمات بسیار خوبی در دوران آقای بهادری جهرمی انجام شده 
است و وقتی ما به عملکرد این مرکز نگاه می کنیم کارنامه قابل قبولی دارد و من به 
نمایندگی از رئیس قوه قضائیه از تلاش های مجدانه آقای بهادری جهرمی تشکر 

می کنم و برای ایشان در سمت جدیدشان آرزوی موفقیت دارم.
معاون اول قوه قضائیه با تبریک به رئیس جدید مرکز وکلا گفت: با توجه به سوابق 
ایشان، ایشان بسیار درخشیدند و از وقتی مشخص شد آقای بهادری جهرمی از این 
سمت تشریف می برند بیش از 50 گزینه برای تصدی ریاست مرکز معرفی شد و نهایتا 
بین چند نفر مردد بودیم و با هیئت نظارت مشورت کردیم تا ایشان انتخاب شدند و 

یکی از امتیازات ایشان این بود که از اعضای خود مرکز بودند.
وی ادامه داد: ما از رئیس جدید مرکز انتظار داریم که مرکز را توسعه و ارتقا دهند 
و بتوانند مشارکت مردم را جلب کنند. هم چنین موضوع خدماتی حقوقی رایگان 
و حضور حدی در مناطق کم برخوردار و ارائه خدمات معاضدتی به خانواده شهدا 
انتظار ماست. مدیر جدید مرکز حتما باید یک برنامه عملیاتی هدفمند با زمان بندی 

مشخص بنویسند و به ما ارائه کنند.
معاون اول قوه قضائیه در پایان گفت: وجود نهاد موازی وکالت را به مصلحت 
نمی دانیم و ما از آقای عبدلیان پور میخواهیم قانونی در توضیح ساختار این مجموعه 

تدوین کند و می دانیم مجلس انقلابی هم ظرفیت تصویب آن را دارد.
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6 نوشیدنی گیاهی برای روزهای آلوده  علت لرزیدن بدن چه چیزی است؟
بدن عکس العمل خود را نسبت به گرما، سرما، استرس، عفونت و دیگر شرایط 

محیطی نشان می دهد.
 در هوای گرم تعریق باعث خنک شدن و در هوای سرد، لرز باعث گرم شدن 

بدن می شود که این اتفاقات کاملا غیر ارادی هستند.
به عقیده پزشکان لرز در اثر انقباض و انبساط سریع عضلات اتفاق می افتد و 
این حرکت غیر ارادی عضلات، پاسخ طبیعی بدن نسبت به سرما است که به 

گرم تر شدن بدن کمک می کند.
با این حال، سرما تنها علت لرز نیست. بیماری ها و دلایل دیگر نیز می توانند 

باعث لرز شوند.
علل لرزیدن بدن

هوای سرد: زمانی که دمای محیط به کمتر از دمای مطلوب بدن می رسد، 
بدن شروع به لرزیدن می کند. لرز فقط تا مدت کوتاهی بدن را گرم نگه می دارد 
چرا که پس از چند ساعت گلوکز )قند( موجود در عضلات پایان می یابد. در این 

حالت عضلات خسته شده و نهایتا از حالت انقباض خارج می شوند.
لرز پس از بیهوشی: پس از رفع بیهوشی بدن به صورت غیر ارادی شروع به 
لرزیدن کند. دلیل این موضوع هنوز مشخص نیست، اما احتمالا در اثر کاهش 
دمای بدن در هنگام بیهوشی رخ می دهد. اتاق های عمل معمولا سرد نگه 
داشته می شوند و بی هوشی در آن ها به مدت طولانی باعث کاهش دمای بدن 

می شود.
افت قند خون: کاهش قند خون باعث لرز می شود. این اتفاق برای فردی 
که مدتی غذا نخورده باشد یا افراد مبتلا به دیابت رخ می دهد چرا که بدن این 

بیماران توانایی تنظیم صحیح قند خون را ندارد.
عفونت: زمانی که فرد دچار لرز شده، ولی احساس سرما نمی کند این احتمال 
مطرح می شود که بدن در حال مبارزه با عفونت های ویروسی و باکتریایی است.

همانطور که لرزش در هوای سرد باعث گرم شدن بدن می شود، لرزش در 
هنگام عفونت نیز باعث افزایش دمای بدن و از بین رفتن باکتری ها و ویروس ها 
می گردد. لرز می تواند مقدمه تب نیز باشد. تب یکی دیگر از راهکار های مقابله ی 

بدن با عوامل مهاجم می باشد.
ترس: گاهی مواقع لرز هیچ ارتباطی با بیماری بدن یا دمای محیط ندارد و 
ناشی از ترس شدید است و در هنگام ترس، سطح آدرنالین خون به صورت 

ناگهانی افزایش پیدا کرده و باعث لرز می شود.
لرزدر نوزدان: نوزادان قابلیت لرز در هوای سرد را ندارند، در نوزادان گرمای بدن 
از طریق سوزاندن چربی ذخیره شده صورت می گیرد که طی فرایندی موسوم به 

ترموژنز )گرمازایی( رخ می دهد.
افزایش سن و لرز: در افراد مسن، ممکن است لرزش عضلانی با لرز اشتباه 
شود. عوامل متعددی باعث لرزش عضلانی )Tremor( می شوند که یکی از 

آن ها بیماری پارکینسون است.
به گفته پزشکان، کم کاری تیروئید، کم خونی، انسداد عروق، کاهش قند 

خون، کم کاری غدد فوق کلیه و دیابت از دیگر علت های لرز هستند.
نیاز به درمان: لرز می تواند نشان دهنده وجود یک بیماری زمینه ای باشد 

بنابراین نباید آن را نادیده گرفت؛ و برای درمان آن به پزشک مراجعه کرد.

روان شناس گفت:بزرگترین رازی که بتواند رهاورد شادی را برای ما داشته 
باشد پذیرش است. اگر پذیرش مشکلات، مسائل، مسیرمان و.. را بپذیریم 

می توانیم شادی بیشتری را برای خودمان رقم بزنیم.
مهدی اخوان درباره راه های شاد بودن و شاد زیستن،گفت: در روانشناسی 
شادی سه حوزه فکر، احساس و رفتار را مدنظر قرار می دهد.شادی رفتاری 
است که ناشی از شکل گیری یک فکر است که در فرد احساسات ایجاد 
کرده و بروز آن خندیدن و شاد بودن است و تخلیه هیجان شادی است. در 

غم هم فرایند همینطور است.
وی درباره راه های انتقال شادی، تصریح کرد: قبل از اینکه چیزی را انتقال 
دهیم باید خودمان فاعل آن باشیم. اگر مهربانی را لحاظ کار خود قرار دهیم 
و در زندگی خود نهادینه کنیم می توانیم این شادی را به دیگران منتقل کنیم.
این روانشناس افزود: همه چیز را از فیلتر اندیشه رد کنیم و با فکر و منطق 
به دیگران مهربانی کنیم؛ به طوری که در تله ایثار گیر نکنیم که همه از 
ما سوءاستفاده کنند.با کلام محبت آمیز و یک حرکت سرشار از مهربان و 

واژه های امیدبخش می توانیم شادی را انتقال دهیم.
اخوان افزود: چهار هورمون دوپامین، سرتونین، اکسیتوسین و اندروفین 
مسئول شادی در بدن هستند که اگر مکانیسم آن ها را یاد بگیریم به راحتی 
می توانیم به شادی دست یابیم و نیاز به محرک بیرونی دیگری نداشته 
باشیم. ما کارکرد مغز را به خوبی نمی دانیم؛به همین دلیل مراقب فرایندهای 
مغزی خود نیستیم و دچار اختلالاتی در عواطف و احساساتمان می شویم.

وی اظهار داشت: دوپامین هورمونی است که همه شادی را با این هورمون 
می شناسند؛ در صورتی که دوپامین فقط یکی از هورمون های شادی آفرین 
است که هم هورمون و هم انتقال دهنده عصبی است که ما را به هدف و 

مرکز نورونی می رساند.

این روانشناس بیان داشت: موقع دریافت پاداش دوپامین در بدن ما ترشح 
می کند و احساس خوشحالی می کنیم. اگر کارهایی را قرار دهیم برای 
خودمان زمانی که به آن دست یابیم دوپامین ترشح می شود؛ به شرطی که 

آن نیت و هدف گذاری کوچک را انجام دهیم.
وی بیان کرد:دفترچه موفقیت برای خودتان داشته باشید و کوچک ترین 
کارهایی که موفق به انجام آنها می شوید را در آن دفترچه بنویسید و همین 
امر باعث می شود که دوپامین در بدن ترشح شده و احساس شادی داشته 

باشید.
اخوان عنوان کرد: سروتونین اعتماد، حمایت، قرارگیری در گروه های 
اجتماعی و جمع ها باعث ترشح این هورمون می شود. القا شدن حس 
حمایت شدن به فرد عامل ترشح این هورمون است. این هورمون زمانی که 

فرد خودش حمایتگر باشد هم ترشح می شود.
وی گفت: اکسیتوسین را به عنوان هورمون عشق تلقی می کنند که در 
روابط بسیار نزدیک به ویژه روابط دو نفره دیده می شود و بر روی هورمون های 
تولید مثل هم تاثیر مستقیم دارد. اول برخی از رابطه ها بسیار دل انگیز است 
و به خاطر این هورمون است وقتی به مرور این ترشح کم می شود از هیجان 
رابطه کاسته می شود. در روابط والدین و فرزندان و همچنین دوستان هم 

وجود دارد اما اوج ترشح آن بین زن و شوهر است.
این روانشناس تصریح کرد: به اندروفین هورمون شنگولی گفته می شود. 
باعث  و  می شود  ترشح  دارد  فیزیکی  دردهای  بدن  که  زمانی  اندروفین 
می شود که بدن درد را حس نکند. اینکه می گویند بعد از ضربه فیزیکی بدن 
گرم است و شدت ضربه و درد آن مشخص نیست به این دلیل است که در 
لحظات اولیه هورمون اندروفین ترشح می شود. ورزش بهترین راه ترشح این 

هورمون است که می تواند منجر به شادی آفرینی شود.

اخوان افزود: ترشح بسیار زیاد دوپامین در بدن باعث می شود که فرد به 
اسکیزوفرنی مبتلا شود. مغز انسان بقاجو است و هورمون مقابل دوپامین 
به نام کورتیزول یا هورمون استرس را ترشح می کند که ترشح این هورمون 
هم اگر بیش از حد شود باعث می شود فرد دچار اضطراب بیش از حد شود.
هورمون استرس برای متعادل کردن شادی نیاز است اما مقدار آن مهم 
است. وی متذکر شد: اگر شادی واقعی می خواهیم داشته باشیم باید غم 
را بشناسیم. غم اتاق فکر است که وقتی برای کسی رخ می دهد باید به آن 
موقعیت فکر کند اما ما راهکار درست فکر کردن را نمی  دانیم و یا به غمگینی 
می رسیم یا به اسکیزوفرنی. غم با سوال »چرا؟« همراه است که در پاسخ به 

این سوال ها در موقعیت های مختلف غم شکل می گیرد.
این روانشناس بیان کرد: بزرگترین رازی که بتواند رهاورد شادی را برای ما 
داشته باشد پذیرش است. اگر پذیرش مشکلات، مسائل، مسیرمان و.. را 
بپذیریم می توانیم شادی بیشتری را برای خودمان رقم بزنیم. چون همیشه 

رویکرد اجتنابی و فرار داریم نمی توانیم پذیرش داشته باشیم.
وی یادآور شد: انسان در سختی آفریده شده و همه انسان ها در زندگی 
شان مشکلات را دارند. شعارهایی که وجود دارد که فقط شاد باشیم و غم 
نخوریم غلط است بلکه باید انسان یاد بگیرد با شرایط موجود چطور زندگی 
کند؛  در صورتی که ما فقط نق و غر می زنیم و شکایت می کنیم. شکرگزاری 

به درگاه خدا هم می تواند شادی آفرینی کند.
اخوان ابراز کرد: نعمت ها و سختی ها بر اساس توانایی ها و ظرفیت های هر 
کسی در زندگی اش قرار می گیرد تا او را به رشد برساند؛ پس اینکه ما همیشه 
احساس خوشبختی کنیم و یا در نعمت ها شناور باشیم بسته به ظرفیت 

وجودی مان می تواند از رشدمان جلوگیری کند.
وی تکنیکی را برای شاد بودن ارائه کرد: مغز به راحتی گول می خورد؛ به 
همین دلیل لبخندهای بی دلیل می تواند در شاد شدن تاثیر داشته باشد و 
مغز انسان در ترشح هورمون ها و شاد کردن فرد عملکرد موثری داشته باشد.
این روانشناس اظهار داشت: کسی که اهل فکر باشد هیچ وقت آخر 
موضوع را نمی بیند. هیچ کس یک شبه به موفقیت نرسیده است و 98 
درصد افراد موفق از سخت ترین مشکلات زندگی خود عبور کرده اند که به 

موفقیت رسیده اند.
وی تصریح کرد: چیزی که از آن رنج می بریم احساس نیاز در ما می شود 
و به محرکی برای ما تبدیل می شود. مغز فقیر همیشه مصرف کننده است؛ 
در صورتی که می توان با کمترین امکانات اتفاقات بزرگی را رقم زد. زندگی را 

خودمان باید بسازیم.
این روانشناس خاطرنشان کرد: دو دسته آدم داریم؛ دسته ای که انرژی 
خود را از محیط دریافت می کنند و دسته دیگری که انرژی خود را از درون 
دریافت می کنند. درصد بسیار زیادی از افراد جزو دسته اول هستند که اگر 
شرایط محیطی آنها مناسب نباشد مدام غر می زنند و گله و شکایت می کنند.
وی بیان کرد: شادی یک رفتار است که آن را نشان می دهیم و می شود 
برون گرا. درون گرا می تواند درونش شاد باشد ولی در بیرون نشان ندهد. 
وقتی کسی درونش غمگین باشد فقط نقاب شادی زده است و این موثر 
نیست بلکه فرد باید این شادی را درونی کنیم. اگر به یک منبع اصلی 

دستاویز شویم می توانیم این شادی عمیق درونی را برای خود ایجاد کنیم.

یک روان شناس پاسخ می دهد؟

برای پیشگیری از کمبود روی چه باید کرد؟چطور »شاد« زندگی کنيم؟

کمبود »روی« چه عوارضی برای بدن دارد؟

عنصر روی در بدن نقش مهمی در ساختمان بیش از 300 آنزیم دارد و کمبود آن 
اختلالات متعددی در متابولیسم و عملکرد ارگان ها ایجاد می کند.

به گزارش بهداشت نیوز، عنصر روی از اوایل دهه 1900 به عنوان یک ماده مغذی 
شناخته شد.

اولین تحقیقات کمبود روی در انسان مربوط به اواخر دهه 1950 و اوایل دهه 
1960 می باشد که نشان داد تعویق رشد، ضایعات پوستی، نارسایی بلوغ جنسی 

در نوجوانان پسر ایرانی و مصری مربوط به کمبود روی است.
مقدار ریزمغذی روی در بدن 1/5 تا 2/5 گرم است و بخش اعظم آن در عضلات، 
استخوان ها و کبد تجمع یافته و بخش کوچکی نیز در ناخن، پوست و مو یافت 
می شود. عنصر روی در بدن نقش مهمی در ساختمان بیش از 300 آنزیم دارد و 
کمبود آن می تواند اختلالات متعددی در متابولیسم و عملکرد ارگان ها ایجاد نماید. 
نیاز به عنصر روی در دوران کودکی به علت رشد سریع حیاتی است. دیده شده است 

که مکمل روی تاثیر مثبتی بر رشد کودکان دچار کوتاه قدی تغذیه ای داشته است.
کمبود روی در کودکان می تواند سرعت رشد را کاهش دهد. همچنین، کمبود 
روی با تغییراتی در حس بویایی و چشایی همراه است و سبب بی اشتهایی و کاهش 
وزن می شود. مطالعات متعددی نشان داده است که عنصر روی بر قدرت یادگیری 

تاثیر قابل ملاحظه ای دارد.
کمبود روی در دوران بارداری عوارضی مانند سقط جنین، نقص عضو مادرزادی، 
وزن کم در زمان تولد، زایمان دیر یا زورد هنگام را به دنبال دارد. به دلیل نقش روی بر 
سیستم ایمنی، کمبود آن مقاومت در برابر بیماری ها را کاهش می دهد و به ویژه در 
کودکان موارد ابتلا به بیماری های شایع دوران کودکی از جمله بیماری های تنفسی 
و اسهالی افزایش می یابد. کودکان دچار کمبود روی بیشتر در معرض عفونت ها قرار 

دارند. تاخیر در بلوغ جنسی از دیگر عوارض کمبود روی به شمار می رود.
منابع غذایی روی: روی در تمام مواد غذایی حیوانی و گیاهی که منبع خوب 
انواع  و  جگر  صدف،  از  عبارتند  روی  غنی  منابع  دارد.  وجود  هستند،  پروتئین 
گوشت ها به ویژه گوشت قرمز )گوشت مرغ و ماهی هم حاوی روی هستند، اما 
میزان روی در گوشت قرمز بیشتر است(، تخم مرغ، حبوبات مانند لوبیا و عدس، 
غلات سبوس دار، شیر و مواد لبنی، انواع مغز ها مانند بادام زمینی، گردو، بادام و 
فندق. به طور کلی قابلیت جذب روی از منابع حیوانی بیشتر از منابع گیاهی است 
و در صورتی که قسمت اعظم روی دریافتی از منابع گیاهی تامین شود نیاز به این 
ریزمغذی افزایش می یابد. به طور کلی قابلیت جذب روی از گوشت 4 برابر غلات 
است. فیبر و فیتات از مهمترین عوامل کاهش جذب روی ازرژیم غذایی هستند و در 
صورتی که مقدار کمی پروتئین حیوانی در وعده غذایی وجود داشته باشد، جذب 

روی از غذا های حاوی فیتات افزایش می یابد.
برای پیشگیری از کمبود روی چه باید کرد؟

توجه به برنامه غذایی روزانه ومصرف غذا های حاوی روی بخصوص غذا های با 
منابع حیوانی برای تامین نیازروزانه مهمترین راه پیشگیری ازکمبود روی است

بویژه دربرنامه غذایی کودکان،  به عنوان میان وعده های سالم  را  انواع مغز ها 
نوجوانان وزنان باردار می توان بکاربرد در این صورت نه تنها بخشی از روی مورد نیاز 

روزانه بلکه بخشی ار آهن نیز تامین می شود.
از نان هایی که در فرایند پخت آن ها جوش شیرین بکار نرفته و خمیر آن ها ورآمده 
استفاده کنید. تخمیرمنجر به تولید آنزیم فیتاز شده وموجب کاهش فیتات موجود 
در این موادغذایی می شود. بد نیست بدانید که نان هایی که خمیر آن ها ور نیامده 
بدلیل مهار نشدن فیتاتاز از جذب روی وعده غذایی بشدت جلوگیری می کنند. پس 
سعی کنید از نان هایی که در فرایند پخت آن ها جوش شیرین بکار نرفته و خمیر 

آن ها ورآمده استفاده کنید.
افزودن روی به خاک ومواد غذایی:

تحقیقات انجام شده در بخش کشاورزی فقیر بودن خاک های کشور را از ریزمغذی 
از  نیز  روی نشان داده است. این موضوع بدین معنی است محصولات غذایی 
نظرروی فقیرند و مسئولین کشور باید تقویت ویا به عبارت دیگر غنی سازی خاک 
با روی را مدنظر قرار دهند و تا زمانی که این برنامه به سرانجام نرسیده است غنی 
سازی موادغذایی عمده با ریزمغذی روی راهکاری است که باید به اجرا گذاشته 
شود. مصرف غذا های غنی شده با روی می تواند بخشی از روی مورد نیار بدن را 

تامین کند.

یک متخصص قلب و عروق :

افراد دارای فشار خون چه نمکی
 مصرف کنند؟

متخصص قلب و عروق با اشاره به اینکه ضربان طبیعی قلب بین 600 تا 100 
است گفت: افرادی که بدن سالمی دارند و حتی در ورزشکاران این تعداد می تواند 

50 تا 55 باشد و در ورزشکاران حرفه ای می تواند به 45 تا 50 ضربان برسد.
سلامت  خبرنگار  با  گفت وگو  در  عروق  و  قلب  متخصص  جمالیان  سیدعلی 
خبرگزاری فارس گفت: اگر سیستم تصفیه کلیه ها سالم باشد نباید با خوردن یا 
نخوردن نمک، تعادل الکترولیت های بدن به هم بخورد. اگر فشار خون فردی با 
خوردن نمک بالا رود و با نخوردن آن مقدار سدیم کاهش یابد حتما آن فرد مشکل 
کلیوی یا غدد فوق کلیوی دارد و باید به پزشک مراجعه کند و از داروهای کمکی که 

تعادل را برقرار می کنند استفاده کند.
وی به افرادی که در حالت طبیعی فشار خون بالا دارند توصیه کرد: برای خوشمزه 
کردن غذاها از نمک های کم سدیم و نمک های حاوی پتاسیم استفاده کنند تا 

اختلالات الکترولیتی بدنشان به حداقل برسد.
دکتر جمالیان در پاسخ به اینکه اگر فردی گشادی دریچه میترال و فشار خون بالا 
داشته باشد باید چه کاری انجام دهد؟ گفت: اندازه گیری کراتین و کلیه ها برای 
تشخیص مهم هستند. اما در مجموع اگر این افراد مشکل خاصی نداشته باشند 
باید از داروهایی مثل لوزارتان استفاده کنند تا فشار کمتری به بطن چپ و دریچه 
میترال وارد شده و از نارسایی بیشتر دریچه میترال جلوگیری شود اما به هر ترتیب 
کنترل فشار خون موجب کم شدن فشار بر روی دریچه میترال می شود و از نیاز به 

تعویض احتمالی دریچه میترال می کاهد.
وی گفت: ضربان طبیعی قلب بین 600 تا 100 است. اما افرادی که بدن سالمی 
دارند و حتی در ورزشکاران این تعداد می تواند 50 تا 55 باشد و در ورزشکاران 
حرفه ای می تواند به 45 تا 50 ضربان برسد. اگر افراد علامتی نداشته باشند نشان از 
سالم بودن قلب آنها است اما اگر قلب مشکل پیدا کند می تواند با علائمی همچون 

سرگیجه و افت فشار خود را نشان دهد.
این متخصص قلب و عروق کشورمان در خصوص درمان افرادی که تری گلیسیرید 
و کلسترول بالایی دارند گفت: اگر کلسترول بدن به نسبت تری گلیسیرید بالا باشد 
از خانواده استاتین ها برای کاهش استفاده می شود و اگر تری گلیسیرید نسبت به 
کلسترول بالا باشد برای کاهش آن باید از خانواده فیبرات ها و امثالهم استفاده کرد.
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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم هشدارداد:

خطرتبدیل دریاچه نمک به کانون 
ریزگردهای نمکی 

طرح بهره بردار شهرک فرآوری نمک مبنای محیط زیستی ندارد

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت :طرحی که بهره بردار شهرک 
فرآوری نمک ارائه داده است فاقد مبنای محیط زیستی است و تنها جنبه فنی 
و اقتصادی دارد که دریاچه ذخایر خوبی دارد و فعالیت های گسترده انجام 
دهند اما آنچه که دغدغه های زیست محیطی ما را رفع کند در طرح وجود 
نداشته است. سیدرضا موسوی مشکینی با اشاره به اینکه طرح احداث واحد 
فرآوری شورابه منوط به تعیین تکلیف طرح استخراج شورابه از دریاچه است، 
اظهارداشت: این تالاب نمک زایی می کند و سال هاست که از سطح خشک آن 
بهره برداری می شود، از تالاب حوض سلطان نیز دو دهه است از لایه سطحی 
برای استفاده در کارخانه ها نمک برداشت می شود در حالی در طرح شهرک 
صنعتی نمک قرار است حجم عظیمی از شورابه از سفره داخل دریاچه نمک 
روی سطح زمین منتقل و بهره برداری شود که بی شک بر دشت های اطراف 
دریاچه و چاه های کشاورزی تأثیر منفی می گذارد. وی افزود: طبق طرح ارائه 
شده قرار است ترانشه هایی را در سطح دریاچه حفر کنند که حجم عظیمی از 
آب شور استخراج و در عرصه پهن می شود. این شورابه غلیظ و خشک شده و در 

یک کارخانه مواد معدنی آن را استحصال و استخراج می کنند.
مخاطرات تخلیه شورابه از دل دریاچه نمک 

موسوی مشکینی تصریح کرد: دریاچه می تواند مورد بهره برداری قرار بگیرد اما 
بهره برداری خردمندانه؛ در نظر بگیرید هم اکنون دشت اصفهان، دشت کاشان 
و آران و بیدگل درگیر فرونشست و شکاف های عمیقی با چند ده کیلومتر است. 
مفهوم این پدیده این است که سفره های آب زیرزمینی تخلیه شده است با وجود 
این چطور می توانیم سفره دریاچه نمک را با برداشت میلیون ها متر مکعب تخلیه 
کنیم، آن هم آبی را که در حوزه مرکزی ایران بسیار ارزشمند است و برای قطره 

قطره این آب باید برنامه ریزی داشته باشیم.
وی خاطرنشان کرد: آب را از درون دریاچه تخلیه کنیم و در بستر دریاچه 
استخر بسازیم و آب را تبخیر کنیم و بگوئیم فعالیت اقتصادی انجام می دهیم. 
این چه توجیهی دارد؟ باید نگاهی دقیق داشت؛ از این رو نظر ما این بود که بهره 
برداری که از این منطقه می شود خردمندانه باشد به طوری که دریاچه آسیب 
نبیند زیرا اگر دریاچه آسیب ببیند هیچ فعالیت اقتصادی نیز در این منطقه 
توجیه نخواهد داشت. علاوه بر اینکه زندگی مردم نیز دچار اخلال خواهد شد.

به گفته مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم از یک سو هم اکنون تپه های 
شن روان به سمت آران و بیدگل حرکت می کنند و از سوی دیگر دشت های 
اطراف قم به ویژه دشت »مسیله« که بین دریاچه نمک و شهر قم قرار گرفته 

است به دلیل خشکسالی کانون های فعال گرد و غبار است.
سدها مانع رسیدن آب به دریاچه نمک

موسوی مشکینی با اشاره به اینکه آورد سالانه دریاچه نمک در گذشته حدود 
450 میلیون مترمکعب بوده که با آورد رودخانه های قم تأمین می شده است، 
گفت: رودخانه های قمرود، قره چای و شور که همه به قم منتهی می شود به 
سمت دریاچه نمک می رفتند و آن را سیراب و حقابه زیست محیطی اش را تأمین 

می کردند اما هم اکنون هیچ آبی از این رودخانه ها به دریاچه نمک نمی رسد.
موسوی مشکینی افزود: در این رودخانه ها آبی وجود ندارد زیرا روی قمرود 
سد 15 خرداد و بر رودخانه قره چای در استان مرکزی سد الغدیر احداث شده 
است و رودخانه شور نیز که اندک آبی به سمت قم می آورد در تالاب مُره می ماند 
و به دریاچه نمک نمی رسد. وی با بیان اینکه اولین زنگ خطر این است که 
حقابه های زیست محیطی دریاچه نمک به دلیل دست اندازی ها قطع شده 
است، اظهار داشت: سال 1395 استان قم برای احقاق حقابه زیست محیطی 
دو  از  مترمکعب  میلیون  سالانه 154  تخصیص  و  کرد  تلاش  نمک  دریاچه 
رودخانه قمرود و قره چای در شورای عالی آب تصویب کردند اما این تخصیص 
هرگز عملیاتی نشد؛ البته بهار 1398 در پی بارندگی های مناسب، از قمرود 40 
میلیون مترمکعب و از قره چای )سد الغدیر( 20 میلیون مترمکعب به سمت 
دریاچه رهاسازی شد اما خیلی تأثیر مثبتی روی حقابه زیست محیطی نداشت.

باید مدیریت زیست بومی دریاچه نمک واحد باشد 
مدیرکل حفاظت محیط زیست قم با بیان اینکه نگاه ما به اکوسیستم ها و 
مدیریت آنها نمی تواند نگاه بخشی و تابع حوزه سیاسی باشد، بیان داشت: این 
اصل در سراسر دنیا پذیرفته شده است و در کشورمان نیز بسیاری از مناطق 
تحت مدیریت محیط زیست که بین دو یا سه استان مشترک هستند، مدیریت 
کرد::  اضافه  وی  می شود.  انجام  استان  یک  توسط  شأن  محیطی  زیست 
پیشنهاد ما طی مکاتبات با سازمان محیط زیست کشور این بوده که مدیریت 
زیست بومی دریاچه نمک واحد باشد، یکی از استان ها مدیریت آن را بر عهده 
بگیرد یا مستقیم تحت نظر سازمان باشد که خسارت جبران ناپذیری به دریاچه 
وارد نشود. موسوی مشکینی تصریح کرد: اگر قرار باشد بهره برداری شود باید 
کمترین آثار سو را روی دریاچه داشته باشد و پیشنهاد ما استفاده از روش های 
مدار بسته است که تبخیر و اتلاف آب را به حداقل ممکن برسانند. دغدغه اصلی 

ما این است.
۲۵ درصد جمعیت کشور در معرض ریزگردهای نمکی

سخنان  از  دیگری  دربخش  قم  استان  زیست  محیط  حفاظت  کل  مدیر 
خودگفت :  بین تخصیص حقابه و برداشت شورابه باید روندی وجود داشته 

باشد و قرار نیست محیط زیست حقابه را تأمین اما صنعت حقابه را تبخیر کند.
موسوی مشکینی با تاکید بر اینکه یکی از دغدغه های ما موضوع کانون ریزگردها 
است، خاطرنشان کرد: با وجود اینکه هم اکنون سطح دریاچه نمک کانون گرد و 
غبار نیست اما اگر برداشت شورابه ها از دریاچه اتفاق بیافتد و سطح دریاچه بیشتر 
خشک شود، خشکسالی ادامه یابد و تردد نیز بشود، این خطر وجود دارد که 
دریاچه به کانون ریزگردهای نمکی در آینده تبدیل شود.   وی با اشاره به اینکه 
جهت وزش باد در 6 ماهه نخست سال از سمت غرب به شرق، از دریاچه نمک به 
سمت قم، تهران و البرز است،بیان داشت : گردوغبار دریاچه جمعیت عظیمی از 
کشور را می تواند تحت تأثیر قرار دهد؛ سال جاری تاکنون به ویژه در 6 ماه نخست 
روزهای ناسالم قم به دلیل گرد و غبار دو برابر مدت مشابه سال 1399 بوده که 
علت اصلی آن خشکسالی است و شاهد افزایش بی سابقه روزهای گرد و غباری 
بودیم که متأثر از وزش باد بود اگر دریاچه نمک آسیب ببیند جمعیت قم تهران و 

البرز را که 25 درصد جمعیت کشورند، تحت تأثیر قرار می دهد.
 

۴ نماینده قم در مسابقات سراسری قرآن 
کریم عناوین برتر را کسب کردند

و  برتر در چهل  به کسب عناوین  نمایندگان استان قم موفق  از  نفر   چهار 
چهارمین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم شدند. به گزارش روابط عمومی 
اداره کل اوقاف و امورخیریه استان قم ، با برگزاری مراسم اختتامیه چهل و 
چهارمین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم، نفرات برتر تمامی رشته های این 
دوره از مسابقات در دو بخش بانوان و آقایان معرفی شدند. بر این اساس چهار نفر 
از برگزیدگان کشوری این دوره از مسابقات از استان قم بودند که موفق به کسب 
افتخار برای استان شدند. بنا به اعلام هیئت داوران، آقایان حمیدرضا صافی در 
رشته حفظ 20 جز، شهاب امانت چی در رشته دعاخوانی، حسین یزدان پناه 
در رشته اذان و سرکار خانم نسیبه کرمی پارسا در رشته قرائت تحقیق به عنوان 

نفرات برتر چهل و چهارمین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم معرفی شدند.

مشاور عالی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: 

استان قم ظرفیت های انسانی خوبی دارد
قم  استان  اینکه  به  اشاره  با  اجتماعی؛  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  عالی  مشاور   
ظرفیت های انسانی خوبی دارد، گفت: البته ممکن است، ظرفیت های جغرافیایی 
کمی در این استان وجود داشته باشد، اما در زمینه مدیریت دانش، قم می تواند 

خیلی خوب جواب  دهد.
تهمینه دانیالی، در جمع تعاونگران و مسئولان این اداره کل افزود: تجربه های های 
جهانی نیز که در مباحث تعاونی و البته در چند مورد از جمله استان های قزوین، 
زنجان و تهران انجام شده است، در قم هم می تواند به عنوان مبنا پایه گذاری و کار 
شود. وی با تشکر از خدمات مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی و رییس اتاق تعاون 
استان قم به عنوان بازوان توانمند بخش تعاون گفت: می توانیم از طریق اتاق تعاون 
ایران، برای ساخت 200 هزار مسکن و تجهیز 300 هزار مسکن که در خوشه های 
استانی پذیرفته شده است، کار کنیم و در این زمینه قم را نیز ملاک قرار خواهیم داد.
دانیالی گفت: استان قم باید در زمینه تبلیغات و رسانه ای کردن، کارهای مهمی 
که در زمینه تعاونی ها صورت گرفته است را، اطلاع رسانی و کارهای خود را ارایه 

کند.
وی افزود: اقتصاد مقاومتی برای ما به عنوان یک راهبرد است، اما خیلی بد است 
که سهم تعاون از اقتصاد کشور هشت تا 10 درصد است، ولی اگر قرار است، به 25 

درصد برسیم، این بخش مردمی است که باید با کمک شما فعال شود.
بر اساس این گزارش؛ مشاور عالی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین در 
سفر یک روزه به استان قم از طرح های عمرانی بخش تعاون این استان به منظور 

بررسی وضعیت طرح های مذکور بازدید به عمل آورد.
وی در این بازدید، با اشاره به ظرفیت بخش تعاون در عمران و آبادی استان گفت: 
با تکیه بر بخش تعاون و توانمندی های تعاونگران استان و برنامه ریزی های دقیق در 

این بخش، توسعه و عمران استان و ایجاد رفاه برای مردم میسر می شود.
دانیالی خاطرنشان کرد: بحمدالله استان قم در بخش تعاون از ظرفیت بسیار 
برای  خوبی  الگوی  تواند  می  استان  کارهای  از  برخی  و  است  برخوردار  بالایی 
تعاونگران کشور باشد. وی در این سفر همچنین از طرح تجاری مسکونی تعاونی 
مسکن کارکنان اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان، طرح تجاری مسکونی 
دانش و همچنین تعاونی مصرف کارکنان جامعه المصطفی العالمیه بازدید به 
عمل آورد. وی همچنین، ضمن بازدید از مجموعه ورزشی کارگران استان قم، 
روند استفاده از این مجموعه توسط کارگران استان را مورد بررسی قرار داد و گفت: 
این مجموعه دارای امکانات بسیار منحصر به فرد است که کارگران و خانواده آنان 
می توان از این امکانات به نحو مطلوب بهره ببرند. وی در ادامه این بازدید، مرکز 
کلینبک دامپزشکی نیز که در این مجموعه قرار دارد، مورد ارزیابی و بررسی قرار داد.
مجموعه دامپزشکی فوق الذکر همکاری ارزنده ای با سپاه، هلال احمر، محیط 
زیست و سایر نهادهای جمعی در خصوص حمایت و نگهداری و صیانت از حیوانات 
و حیات وحش استان و سایر نهادهایی که نیازمند امکانات این مرکز هستند، دارد 
که با امکاناتی نظیر رادیولوژی، آزمایشگاه، اتاق جراحی پیشرفته و سایر امکانات 

کلینیکی برای حیوانات است.  
 

معاون توسعه مدیریت سازمان آموزش فنی وحرفه ای تاکید کرد:

ضرورت حمایت همه جانبه از 
ماموریت های آموزش فنی و حرفه ای

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور گفت: این 
سازمان با استفاده از 600 مرکز آموزشی ماموریت مهارت آموزی به جوانان را برعهده 

دارد.
امیر میمنت آبادی دردیدار با فرماندار قم، با اشاره به 13 هزار پرسنل این سازمان 
این هستیم در  به دنبال  افزود:  به جوانان  آموزی  برای اجرای ماموریت مهارت 

محدوده خدمت رسانی ماموریت ها را به صورت کیفی ارائه نماییم.
وی سفر رییس جمهوری به قم درآینده و اعتبار تخصیص یافته به اداره کل آموزش 
فنی و حرفه ای قم را فرصتی برای کیفیت بخشی و توسعه آموزش های مهارتی در 
این استان برشمرد. وی توجه مسئولان را به امر مهارت آموزی برای توسعه آموزش ها 
در استان را لازم دانست و خواستار حمایت همه جانبه آنان درماموریت های آموزش 

فنی و حرفه ای شد.
ضریب نفوذ فنی و حرفه ای درخانه ها افزایش یابد

فرماندار قم نیز دراین دیدار با اشاره به ظرفیت ها و ویژگی جمعیتی قم گفت:  96 
درصد جمعیت استان شهرنشین هستند و علیرغم فرصت ها با نقطه مطلوب فاصله 
داریم و یکی از ایده ها که می تواند نیروهای جوان را آماده اشتغال در بخش های 

مختلف کند فنی و حرفه ای است.
مرتضی حیدری یکی از ظرفیت های استان قم را حضور زائران ایرانی و خارجی 
برشمرد و افزود: سالیانه 22 میلیون زائر به قم تردد دارند که حضور آنان  فرصت بسیار 
ارزشمندی است و باید برای حوزه گردشگری نیروی ماهر تربیت کنیم. چرا که هرچه 
آموزش های فنی و حرفه ای و مهارت ها افزایش پیدا کند سطح درآمد و رضایتمندی 
بالا می رود. وی در بخش دیگری از سخنان خود صنایع درودگری، فرش و نمد بافی 
را جز برندهای اصلی قم عنوان کرد و گفت: این صنایع در موضوع زائرپذیری و رونق 

گردشگری به شرطی که با روش های جدید و نوسازی تلفیق شود اثرگذار است.
فرماندار قم در ادامه با تاکید بر اهمیت مهارت آموزی و هدایت مردم به سمت 
آموزش های مهارتی بیان داشت: سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور نقش پیشتاز 
و ممتازی درخدمت و کمک به مردم دارد و باید بستر برای افزایش ضریب نفوذ فنی 
و حرفه ای بیشتر و بیشتر شود و مهارت ها به داخل خانه ها کشیده شود و زندگی 
مردم متحول گردد.  وی درخاتمه با تشکر از اقدامات اداره کل آموزش فنی و حرفه ای 
استان قم، رونق مشاغل خانگی و ارائه آموزش ها در بخش صنایع دستی که موجب 

ایجاد اشتغال خانگی و کارآفرینی می گردد را خواستار شد.

مدیر موسسه نسخه شناسی هند:

قم می تواند پایگاه جهانی نسخه های 
خطی اسلامی باشد

مدیر موسسه نسخه شناسی هند گفت: داعیه دار میراث اسلامی و فرهنگی خود 
هستیم و از همه امکانات لازم برخورداریم، ولی توان عَرضه نداریم و این بحث بسیار 
مهمی است؛ باید به جایی برسیم که قم پایگاه جهانی نسخه های خطی اسلامی 

باشد.
مهدی خواجه پیری در بازدید از کتابخانه بزرگ آیت الله العظمی بروجردی)ره( 
شهر قم اظهار داشت: از نظر کشورهای غربی و اروپایی، در بخش نسخ خطی هر 
کتابخانه که مدعی این عنوان کتابخانه است، اگر از کتاب های خطی علوم شرقی 

چیزی وجود نداشته باشد، آن کتابخانه و منابع آن ناقص است.
وی اضافه کرد: از این رو مسئولان سعی بر آن دارند که به هر شکل ممکن از 
این منابع به دست بیاورند و به مجموعه خود اضافه کنند؛ چرا که آنان قدر این آثار 

ارزشمند و نفیس را می دانند.
وی افزود: در کتابخانه مسجد اعظم و مرکز اسناد حوزه علمیه کارهای بسیار خوبی 
انجام شده است، اما به دلیل عدم تبلیغات بین المللی، کارهای صورت گرفته در 
پیدا نکرده است و شناخته  باقی مانده، رشد و گسترش  همین محدوده خود 

نمی شوند؛ چرا که ما در کار تبلیغات و عرضه به دنیای علم، ضعیف هستیم.
خواجه پیری گفت: بهترین و بیشترین فهرست نگاران، مصححان، خطاطان و 
صحافان در عصر حاضر، در ایران پرورش پیدا می کنند و سهم بزرگی از جهانِ نسخه 

های خطی در اختیار ایرانیان است.
وی افزود: نمونه آن، مجموعه های بی نظیری که در ایران وجود دارد، اما تصمیم 
گیرندگان میراث اسلامی در جای دیگری می باشند، در حالی که داعیه دار میراث 
اسلامی و فرهنگی خود هستیم و از همه امکانات لازم برخورداریم، ولی توان عَرضه 
نداریم و این بحث بسیار مهمی است؛ باید به جایی برسیم که قم پایگاه جهانی نسخ 

خطی اسلامی باشد.
وی بیان کرد: مطلب دیگری که باید به آن توجه شود، حفاظت این مجموعه های 
بزرگ است؛ مساله مهم تنها جمع آوری سند نیست، بلکه باید بتوانیم سامانه ای 

طراحی کنیم که بتوانیم ازاین میراث بزرگ حفاظت و نگهداری کنیم.

 

پژوهشگر معماری ایران گفت: اگر باغ سالاریه با همان مساحت و کوشک، بناها، 
درختان و دیوار چینه ای حفظ شده بود، با توجه به پیشینه تاریخی اش و با توجه به  این 
که رجال تاثیرگذار تاریخ دویست سال اخیر ایران از جمله امین السلطان، رضا شاه، تیمور 
تاش، دکترعلی امینی، آیت الله شیخ عبدالکریم حائری و امام خمینی )ره( در آن اقامت 
داشته اند و هم چنین چون مالکان آن از بزرگان و علمای قم محسوب می شدند، قابلیت 

ثبت جهانی را داشته است.
خشایار نصرتی، کارشناس ارشد مطالعات معماری ایران، چهارصد و دهمین نشست 
بنیاد قم پژوهی که با موضوع بازشناسی و تحلیل سیر تحول باغ سالاریه و تاثیر آن بر 
حیات شهرقم بر مبنای اسناد در موسسه طلوع مهر قم برگزار شد؛ با توجه به پیشینه قم 
بر اساس منابع اطلاعاتی موجود، عنوان کرد: شهر قم باغ شهری به معنای واقعی بوده 

است و باغ سالاریه به عنوان باغی شاخص در گذشته ریه شهر محسوب می شده است.
خشایار نصرتی با توجه به پیشینه قم بر اساس منابع اطلاعاتی موجود، گفت: شهرقم 
باغ شهری به معنای واقعی بوده است و  باغ سالاریه به عنوان باغی شاخص  در گذشته 
ریه شهر محسوب می شده است. هنوز قدیمی ترها تا دهه های شصت و هفتاد نیز آن را به 
یاد می آورند ولی اکنون جوانان و نوجوانان دهه هشتاد و نود هیچ اطلاعاتی از آن ندارند 
و الان چیزی از این باغ باقی نمانده است و تا سه سال آینده با توجه به تغییر کاربری های 

آن چیزی از آن باقی نخواهد ماند. 
وی یادآور شد: در فصل دوم به تاریخ و جغرافیای قم، توپوگرافی آب و هوا و پوشش 
گیاهی قم  پرداخته شده و در آن سفرنامه ها، باغات و باغ ایرانی و چهارباغ مورد بررسی 

قرار گرفته است. 
چیستی باغ سالاریه، تفاوت آن با باغ زنیبل 

وی ادامه داد: چیستی باغ سالاریه، تفاوت آن با باغ زنیبل آباد، قدمت و نحوه نامگذاری 
و خانواده های مالکان آن در فصل سوم مورد بررسی قرار گرفته است. در فصل چهارم 
نیز بازشناسی، تحلیل، تاثیر و تحول باغ سالاریه، سیر تطورات آن در دوره های مختلف 

تاریخی بیان و در فصل پنجم نیز نتیجه گیری این مباحث ارائه شده است.
نصرتی افزود: با توجه به اینکه خود شهر قم در آن دوره نسبت به دیگر شهرهای کشور 
مساحت زیادی نداشته است گفت: باغ سالاریه نسبت به شهر قم که جمعیت زیادی هم 

نداشته مساحت قابل توجهی داشته است.
وی در خصوص معنای باغ ایرانی افزود: باغ های ایرانی با پیدایش قنات پیوند خورده 
اند و اولین باغ های ایرانی در مسیر خروجی قنات های شکل گرفته اند و باغ سالاریه نیز 
دارای چنین ویژگی بوده و در خود این باغ در یک دوره زمانی سیر تکامل را پیموده  و به 

تدریج  بناهایی به آن اضافه شد که بعدها تخریب شده اند.
وی بیان داشت: در پیشینه پژوهش گفته شده است که قصد ما از این بازشناسی و سیر 
تحول و پرداختن به موضوعاتی همچون هویت چه بوده است و و حذف آن چه معضلاتی 
را برای شهر دربرخواهد داشت.  به گفته وی مالک  این باغ در دوره فتحعلی شاه قاجار  
میرزا ابوطالب مجتهد قمی بوده است وی  در زمان مالکیت به توسعه بیشتر باغ همت 
گماشت.  نصرتی اضافه کرد: در گذشته باغ از محدوده شهری به اندازه نیم فرسنگ 
فاصله داشت و با توجه به اینکه هر فرسنگ شش کیلومتر است فاصله باغ سالاریه تا قم 
سه کیلومتر بوده است .  وی اضافه کرد مساحت باغ در سال 1311 ش حدود 200 
جریب بوده است و چون هر جریب برابر با یک هکتار است ، در نتیجه مساحت تقریبی 

آن دویست هکتار بوده است. 
وی باغ قلعه صدری و کرباسی را از دیگر باغ های هم تراز باغ سالاریه در قم عنوان کرد 
و گفت: تا قبل از پیدایش باغ قلعه صدری، باغ سالاریه در دوره اولیه آن، از باغ های 

شاخص قم بوده است. 
وی در خصوص علت نامگذاری و وجه تسمیه این باغ چنین گفت:  این باغ همان باغ 
زنیبل آباد است که بعدها به دلیل علاقه زیاد سید محمد باقر  متولی باشی به فرزندش 
)سالار التولیه(  به باغ سالاریه نامگذاری شد و برخی منابع  علت نامگذاری آن را نامیدن 
ساختمان داخل باغ به سالاریه حکایت می کند که سپس نام ساختمان یعنی سالاریه  بر 
قسمت زیادی از باغ زنبیل آباد سابق اطلاق گردید ولی در هیچ منبعی وجه تسمیه باغ 

زنبیل آباد قم یافت نشد.
از حضور امین السلطان تا تدریس امام خمینی )ره( در باغ سالاریه

 وی در ادامه گفت برخی اقوال حکایت  از فوت سالارالتولیه در این باغ در زمان متولی 
باشی پدر دارند اما  چون سالارالتولیه در سال 1322 دو سال بعد از فوت پدرش در می 

گذرد، نادرستی این حکایات معلوم می شود.

این پژوهشگر به تحولات زیاد این باغ از دوره قاجاریه به بعد اشاره کرد و افزود: در زمان 
پهلوی اول ساختمانی در آن ساخته شد و از دوره پهلوی دوم و بعد از اختلاف مرحوم 
تولیت با وی به دلیل آنکه از خاندان پهلوی کسی به آنجا رفت و آمد نمی کرد، توسعه 

بیشتری پیدا نکرد.
نصرتی ادامه داد: در پیش از انقلاب اسلامی حضرت امام خمینی)ره( برای تدریس در 
آن باغ اقامت داشتند و از آن استفاده می کردند ولی سپس از لحاظ عمران و آبادانی مورد 

غفلت و مهجوریت قرار گرفت. 
وی افزود:  در دوره قاجار میرزا ابوطالب  مجتهدی قمی که داماد میرزای قمی بوده 
و پدرِ مادر میرزا حسین متولی باشی بوده است و هم چنین خود  میرزا حسین که با 
ناصرالدین شاه هم دوره بوده و سپس پسرش سیدمحمدباقر  همگی همت بر توسعه 
و عمران باغ داشتند. مرحوم سید محمد باقر متولی باشی در سال 1320 ش فوت می 
کند. جانشین ایشان پسرش سیدابوالفضل تولیت بوده است و مالکیت آن حتی تا بعد از 
انقلاب نیز ادامه داشته است و ایشان نیز در سال 1358 از دنیا می روند و سپس اختیار 

این باغ به همسر سومش طاهره غفاری می رسد.
وی درخصوص شهر قم در فصل دوم اشاراتی داشت و گفت: شهر قم دارای گویش 
خاص خود بوده و با چند شهر همسایگی داشته است و بر اساس منابع زیادی این شهر 

از ابتدا شکل گیری مذهبی و شیعی بوده است و از باغ های زیادی تشکیل شده بود. 
 باغ های هزار ساله قمی که از بین رفتند

نصرتی در خصوص تعریف باغ ایرانی چنین گفت: "باغی که در آن آب جاری باشد و 
بنایی به عنوان کوشک در انتهای آن قرار بگیرد و چهار طرف آن را درختان میوه و سایه دار 
محصور کرده باشد، باغ ایرانی محسوب می شود. چهارباغ  نیز باید در چهارطرف آن  

درختکاری شده باشد که نمونه آن باغ همایون و باغ ارم شیراز است. 
وی خاطر نشان کرد: باغ فین کاشان نزدیک ترین چهارباغ ایرانی به قم بوده است که در 
این پژوهش به نقش آب در معماری باغ ها اشاره شده است . در قم باغ های زیادی مانند 
باغ نارنجستان، باغ غیاث آباد،  حاج عسکرخان، سیدون، باغ کرباسی، گنبد سبز، باغ 

دلگشا و ناظم آباد بوده است که همگی از بین رفته اند.
وی اضافه کرد: بر اساس متون تاریخی سابقه تاریخی این باغ حداقل به  یک هزار 
و صد سال می رسد ولی متاُسفانه تنها یک عکس از کوشک زیبای باغ سالاریه در آن 
سال ها)اوایل دهه سی شمسی( موجود است که آن را نیز یک جهانگرد اروپایی ) آلمانی(

گرفته است.
 وی گفت:  حاج میرزا حسین و  سیدمحمدباقر متولی باشی فضای سبز زیادی را در 
این باغ ایجاد کردند و استخر ذخیره آب و آب انبار برای آن ساخته و دور آن را چینه کشی 

کردند و هم چنین عمارت بسیار عالی را که لازمه باغ ایرانی بوده است در آن ساختند. 
این پژوهشگر افزود:  در سال  های 1376 تا 1385 مقدار تقریبی باغ شصت هکتار 
بوده است و بخشی از آن از بین رفته و بخشی نیز فروخته شده است و از سال 1385 

حدود دوازده هکتار از کل این باغ باقی مانده و بقیه نیز موجودیت خاصی ندارد. 
وی افزود: با توجه به اینکه باغ مذکور وسعت بسیار زیاد و درختان میوه زیادی نیز داشته 

است لذا مردم از آن محیط به صورت باغ گردشی استفاده می کردند .
وی اشاره کرد: در دوره صفویه این باغ کامل بوده ولی عمارت نداشته است و بناها در 
دوره قاجار و پهلوی به آن اضافه شده اند.بر اساس منابع تاریخی علمای بزرگ و مجتهدان 

و علمای نامدار آن دوره در تکمیل و آبادانی آن کوشیده اند. 
باغ سالاریه قابلیت ثبت جهانی را داشته است

 وی با اشاره  به اینکه اقتصاد شهر قم اقتصاد مبتنی بر کشاورزی بوده است، افزود: به 
همین دلیل باغ و مزارع  زیادی در قم وجود داشته است. 

به گفته وی شهرداری در دهه نود موافقت خود را مبنی بر حفظ این باغ اعلام کرد ولی 
در همان سال با تشکیل کمیسیون ماده پنج بخشی از این باغ از بین رفت و در مرحله دوم 
نیز کلا تغییر کاربری داده شد و سال گذشته نیز دچار آتش سوزی شد، درنتیجه  چیزی 

از آن دیگر باقی نمانده است.
این پژوهشگر در پاسخ سئوالی گفت: اگر این باغ با همان مساحت و کوشک و  بناها 
و درختان و دیوار چینه ای حفظ شده بود، با توجه به پیشینه تاریخی اش و با توجه به  
این که رجال تاثیرگذار تاریخ دویست سال اخیر ایران از جمله امین السلطان و رضا شاه 
و تیمور تاش و دکترعلی امینی و آیت الله شیخ عبدالکریم حائری و امام خمینی در آن 
اقامت داشته اند و هم چنین  چون مالکان آن از بزرگان و علمای قم محسوب می شدند، 

قابلیت ثبت جهانی را داشته است .

تربیت فرزند از دیرباز جزو مسائل اساسی و بنیادی در 
جامعه و به ویژه دین اسلام محسوب می شده است، به 
ویژه در دنیای امروز که رشد گسترده تکنولوژی اینترنت و 
فضای مجازی را شاهد هستیم، از یک جایی به بعد دیگر 
موضوع تربیت خیلی سخت تر می شود. حتی خود غرب 
هم این روزها فهمیده که رایانه، سرگرمی های تلویزیونی 
و سینمایی و اینترنتی بنیان خانواده را سالم تربیت نمی 
کند، بنابراین تربیت می بایست از درون خانواده و از سوی 

والدین صورت بگیرد.
در عرصه مباحث تربیتی گاه پیش می آید که در تربیت 
فرزند دختر و پسر تفاوت هایی می بایست والدین قائل 
شوند مثل اینکه گفتن برخی جملات یا انجام دادن برخی 
کارها نزد یا در کنار فرزندان دختر و پسر با هم فرق دارد. 
تفاوت های جسمی، روانی و شناختی دختران و پسران 
باعث می شود که والدین نیاز باشد ظرافت هایی را در این 
تربیت آنها به کار ببرند در شماره گذشته به توصیه هایی 
به پسردارها پرداخته ایم و در این گزارش به برخی از این 

مباحث در ارتباط با تربیت فرزند دختر می پردازیم.
1-فعالیت های مختلف را به او آموزش دهید

تصورتان این نباشد که چون فرزندتان دختر است پس 
خیلی چیزها را نیازی نیست بلد باشد، حتی شده رانندگی 
و بنزین زدن و انجام کارهای فنی و تعمیر وسایل منزل را 
هم به او یاد دهید. تا در سن بالاتر بتواند از پس کارهای 

خودش بر بیاید و یک دختر مستقل شود نه وابسته.
بنابراین کلیشه های جنسیتی درباره دختر و پسر را دور 
بریزید و تا جایی می توانید درباره مسائل مختلف به او 

آموزش دهید.
2-مسائل مربوط به بلوغ را به او توضیح دهید

گاه مادران صبر می کنند تا دوست و آشنا و رفیق همه 
وارد مباحث مربوط به بلوغ بشوند و همه آموزش ها را به 
دخترشان بدهند تا اینکه خودشان وارد نشوند چون یا 
خجالت می کشند یا بلد نیستند چطور باید ارتباط برقرار 

کنند. مادرهای محترم بهتر است خودتان در سن بلوغ 
همه  دوستانه  خیلی  و  شوید  مسائل  این  وارد  دختران 
تغییرات مربوط به دوره بلوغ را به دختران آموزش دهید 
تا اینکه صبر کنید او از دیگران و به غلط و با هزار داستان 
دیگر بشنوند. بنابراین اجازه دهید که به راحتی و بدون 

استرس خودش را آماده تغییرات بزرگ کند.
3-از جمله »ایشالا عروس بشی« استفاده نکنید

هر وقت می خواهید برای دخترتان دعا کنید لطفا از 
جمله »ایشالا عروس بشی« استفاده  نکنید. چون اینطور 
می شود که اون همه خوشبختی های عالم را در ازدواج 
ببیند. جملات زیبای زیادی هست که می توانید موقع 
دعا کردن استفاده کنید مثل اینکه ان شاالله عاقبت بخیر 
ان  و  انشالا موفق بشوی  بروی،  انشالا دانشگاه  شوی، 

شاالله به آرزوهای قشنگت برسی.
4-پس انداز کردن را به او یاد دهید

حتما از همین حالا در هر سنی که دخترتان هست به 
او یاد بدهید که برای خودش پس انداز داشته باشد تا 
این عادت در بزرگسالی هم برایش باقی بماند و هیچوقت 
کم و کسر نداشته باشد. خیلی دخترها با این احتساب 
که نیازی به پس انداز نیست و همه چیز در خانه پدری 
مهیا است به خانه همسر می روند و نمی توانند مدیریت 
درستی برای  زندگی همسرشان هم داشته باشند و یا 
حتی برای بزرگسالی شخصی خودشان هم دچار مشکل 

می شوند.
 5- از زیبایی های باطنی اش هم تعریف کنید

های  زیبایی  از  همیشه  والدین  که  شده  باب  اینطور 
ابروی  و  چشم  از  کنند  می  تعریف  دخترشان  ظاهری 
زیباییش می گویند همیشه به جای اینکه مدام از زیبایی 
های ظاهری او تعریف کنید سعی کنید از زیبایی های 

باطنی اش هم تعریف کنید مثلا:
به جای اینکه بگویید »تو چشمات خیلی قشنگه، وای 
موهات نازه« به او بگویید: » تو خیلی مهربونی و چقدر 

بخشنده ای« 
اجازه دهید دخترتان زیبایی های باطنش را هم تقویت 

کند نه فقط زیبایی های ظاهری خود را. 
6-کارهای منزل را بین دختر و پسرتان تقسیم کنید
لطفا اگر هم دختر دارید و هم پسر به اندازه ای که از 
دخترتان در کارهای منزل کمک می خواهید همانقدر هم 
به پسرتان در منزل مسئولیت بدهید و این بد نیست. باور 
کنید کارهای خانه فقط زنانه نیست اینطور می شود که 
پسری تربیت می کنید که وقتی ازدواج می کند، در منزل 
به همسرش کمک نمی کند و این سنت پیغمبر است که 
همسران در منزل به یکدیگر کمک کنند پس گام اول این 

است که شما دختر و پسرتان را اینطور پرورش بدهید.
توصیه هایی به پدران دختردار

در نهایت تحقیقات نشان داده که پدران ممکن است 
بیش از مادران در رشد  هویت جنسی سالم دخترانشان 
نقش داشته باشند پس بهتر است پدران بر رفتارشان 
خیلی دقت کنند ، دختر نوع رفتار پدر خود با مادرش 
را الگو قرار می دهد تا مرد آینده اش را انتخاب کند حال 
اگر این رفتار بد باشد، او یک الگوی نامناسب دارد و اگر 
خوب باشد، یک انتخاب خوب در آینده می تواند داشته 

باشد.
و باز هم تحقیقات نشان داده دخترانی که در خانه هایی 
رشد کردند که مادر مسلط و پدر منفعل بوده و در تصمیم 
گیری ها نقش نداشته ، در آینده با مردان دچار مشکل 
می شوند. بنابراین پدران بدانند که دختران به نحوه رفتار 
آنها بسیار دقیق هستند، شمابه عنوان یک پدر همیشه در 
برابر دیدگان فرزندتان هستید، نوع رفتار شما با بچه ها و 
نحوه برخورد با مادر بر رفتار زنانه دخترتان تاثیر دارد. اگر 
مردی مسئولیت پذیر، حمایتگر و تایید کننده و مهرطلب 
هستید، دخترتان نه تنها تعریف روشنتری از مردانگی 
و پدر بودن در ذهن خواهد داشت بلکه احترام بیشتری 

برای خود هم قائل خواهد بود.

فقط »دختردارها« بخوانند؛

 توصیه هایی به پدرانِ دختردار

درنشست بنیاد قم پژوهی بر مبنای اسناد بازشناسی و تحلیل شد؛

باغ سالاریه؛ از پيدایش تا نابودی
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مدیرکل هماهنگی خدمات بازرگانی شرکت بازرگانی دولتی ایران خبرداد:

حمل 5.۳ میلیون تن کالای اساسی از بنادر

مدیرکل هماهنگی خدمات بازرگانی شرکت بازرگانی دولتی ایران از حمل 5 میلیون 
و 360 هزار تن کالای اساسی از ابتدای سال تاکنون خبر داد.

سیاوش حسین پور گفت: 5 میلیون و 360 هزار تن کالای اساسی طی 9 ماه از 
سالِ جاری از 5 استان بندری به مقاصد تعیین شده حمل شده است.

 حسین پور این کالا ها را شامل انواع: برنج، گندم، شکرخام و روغن خام وارداتی 
اعلام کرد که براساس برنامه زمان بندی این شرکت از طریق حمل ریلی و جاده ای 

برای ذخیره سازی به نقاط مختلف کشور ارسال شده است.
استان های  از  محموله  هزار  حدود 195  قالب  در  کالا  مقدار  این  افزود:  وی   
خوزستان، هرمزگان، بوشهر، سیستان و بلوچستان )بندرچابهار(، مازندران و گیلان 
بارگیری و حمل شده است.   حسین پور میزان گندم حمل شده از بنادر 5 گانه را 
در طی این مدت 4 میلیون و 137 هزار تن اعلام کرد.  مدیرکل هماهنگی خدمات 
بازرگانی شرکت بازرگانی دولتی ایران گفت: در این مدت، بیش از 421 هزار تن انواع 
برنج وارداتی، 717 هزار تن شکرخام و بیش از 84 هزار تن روغن خام )آفتابگردان( از 

این بنادر به سایر نقاط حمل شده است.

معاون مسکن و ساختمان وزیر راه وشهرسازی :

 ۷50 هزار واحد نهضت ملی مسکن وارد 
مراحل اجرا و ساخت شد

 معاون مسکن و ساختمان وزارت 
هزار  گفت: 750  شهرسازی  و  راه 
واحد نهضت ملی مسکن در مراحل 
مختلف از جمله کلنگ زنی، اجرا و 

ساخت قرار دارد.
آخرین  درباره  محمودزاده«   «
وضعیت اجرای طرح نهضت ملی 
مسکن، افزود: اکنون بیش از 210 
هزار واحد آماده کلنگ زنی است که 
در سفرهای استانی رییس جمهوری 
نیز بخشی از آن  از جمله در سفر 

اخیر به یزد کلنگ زنی شد.
همچنین 540  بیان داشت:  وی 
مختلف  مراحل  در  نیز  واحد  هزار 

ساخت و اجرا قرار دارد. محمودزاده خاطرنشان کرد: در مجموع نزدیک به 750 هزار 
واحد مسکن در مراحل مختلف از جمله آماده کلنگ زنی یا ساخت قرار دارد.

وی درباره سرنوشت خانه دار شدن افرادی که در سال های گذشته در طرح اقدام 
ملی مسکن ثبت نام کردند نیز گفت: بر اساس پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی و با 
این هدف که متقاضیان طرح اقدام ملی مسکن بتوانند از مزایای طرح نهضت ملی 

مسکن استفاده کنند، این دو طرح در هم ادغام شد.
این مقام مسوول توضیح داد:  طرح مسکن ملی و نهضت ملی هر رو در قالب یک 
طرح در حال اجرا و پیشرفت فیزیکی است و همه کسانی که در چند سال اخیر در 

طرح های مسکنی شرکت کردند می توانند از مزایای یکسانی برخوردار شوند.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی ادامه داد: به دلیل تفاوت در 
میزان تسهیلات و سایر مزایای طرح نهضت ملی، بسیاری از متقاضیان تقاضا 
داشتند از مزایای جهش تولید ملی استفاده کنند که اکنون به این تقاضا پاسخ 

داده شده است.

گزارش: پیام عابدی

با توجه به اینکه مجلس، نتیجه گرفته که می توان یارانه حامل های انرژی را به 
تمام خانوارها اعم از صاحب خودرو یا فاقد خودرو پرداخت کرد و یارانه کالاهای 
اساسی را هم به 7 دهک متصل کرد، تقریبا می توان اطمینان حاصل کرد که 

دولت برای تامین نظر مجلس باید ساختار جدول تبصره 14 را تغییر دهد.
این روزها که لایحه بودجه 1401 به جهت چکش کاری به دست نمایندگان، از 
پاستور به بهارستان متصل شده است، خبرهای زیادی از کم و زیاد شدن ارقام 
یارانه ها به گوش می رسد. روند این نسخه پیچی ها برای بودجه 1401 و دولت، 
وزیر امور اقتصاد و دارایی را بر آن داشت تا به یک نماینده مجلس که از افزایش 
یارانه نقدی 7 دهک جامعه خبر داده بود؛ بگوید تاکنون تصمیمی در این زمینه 
اتخاذ نشده است. با این حال به نظر می رسد که مجلس در حال نرم کردن دولت 
برای پذیرش افزایش رقم یارانه های نقدی از محل مدیریت منابع ارزی است؛ 
هرچند دولت آمادگی آن را نداشته یا اساسا برنامه ای برای آن ارائه نکرده باشد. 
از طرفی، لایحه بودجه سال 1401 به نحوی بسته شده که اساسا نمی توان از آن 

افزایش ارقام مربوط به یارانه ها را استتنتاج کرد. 
برای تدقیق در این بخش، باید جدول تبصره 14 بودجه 1401 را زیر ذره  بین 
داخلی  فروش  نفتی،  فراورده های  صادارات  مصارف  محل  که  جدولی  برد؛ 
فراورده های نفتی، فروش داخلی گاز طبیعی و موارد دیگر را تعیین کرده است. 
بر این اساس، 470 هزار و 719 میلیارد و 300 میلیارد تومان، مصارف پیش بینی 
شده است. در این چارچوب، 186 هزار و 152 میلیارد تومان منابع فروش نفت، 
75 هزار و 407 میلیارد تومان دریافتی فروش فراورده های نفتی، 84 هزار و 752 
میلیارد فروش داخلی گاز طبیعی، 7 هزار میلیارد تومان صادرات ال پی جی، 94 
هزار و 406 میلیارد تومان منابع حاصل از اصلاح نرخ گاز و سوخت مجتمع های 

صنعتی و 23 هزار میلیارد تومان معوقات و مازاد درآمد پیش بینی شده است. 
بخشی از جمع منابع این محل به سه محل خزانه داری، تولید و انتقال و توزیع 

انرژی و حمایت از تولید در بخش انرژی اختصاص می یابد. 
به گزارش ایلنا، مجموعا 134 هزار و 274 میلیارد تومان از منابع این بخش به 
عنوان عوارض و مالیات به خزانه داری واریز می شود یا صرف هزینه های حوزه 
انرژی می شود. در نتیجه حدود 28 درصد منابع صرفِ این بخش می شود. با این 
حال از میزان کل 470 هزار و 719 میلیارد تومان، تنها 73 هزار و 800 میلیارد 
تومان شامل 42 هزار و 800 میلیارد تومان برای یارانه  های نقدی و غیرنقدی و 31 
هزار میلیارد تومان برای طرح حمایت معیشتی اختصاص یافته است. این تنها 
15 درصد از کل منابع تبصره 14 را به خود اختصاص می دهد؛ البته دولت در 
بودجه 1401 یارانه های دیگری را هم پرداخت می کند که آنها را با عنوان »مصارف 
هدفمندی یارانه ها« می شناسیم اما مصارف آن طوری تعریف شده که به شکل 

یارانه  نقدی به دست مردم برسند.  
رفع فقر از طریق مصارف هدفمندی

این یارانه ها بیشتر معطوف به مبارزه با فقر و حمایت های اجتماعی هستند. 
از این جمله می توان به اختصاص 3 هزار میلیارد تومان بودجه به سازمان تامین 
اجتماعی )از محل مطالبات سازمان از دولت( برای بیمه اقشار خاص، 35 هزار و 
660 میلیارد تومان برای رفع فقر مطلق، 32 هزار میلیارد تومان برای بیمه سلامت 
و هزینه های دارو و درمان، 100 هزار و 600 میلیارد تومان برای جبران اصلاح 
نرخ کالاهای اساسی، 64 هزار میلیارد تومان یارانه نان و خرید تضمینی گندم 
کشاورزان، 4 هزار میلیارد تومان یارانه تنظیم بازار کالاهای اساسی، 3 هزار و 420 
میلیارد تومان برای اجرای قانون حمایت از معلولان و یارانه سود تسهیلات مسکن 

دو معلول به بالای سازمان بهزیستی، اشاره کرد.
در مجموع 336 هزار و 445 میلیارد تومان بودجه به یارانه و اشتغال تخصیص 

یافته است؛ در حالی که سهم اصلی یارانه های نقدی که به عنوان ترمیم معیشت 
به دست مردم می رسد تنها 15 درصد است. در این شرایط، مجلس به این نتیجه 
رسیده که یارانه کالاهای اساسی را در یارانه  نقدی بنشاند. به نظر می رسد که اعلام 
خبر پرداخت یارانه نقدی 120 هزار تومانی و 90 هزار تومان به 7 دهک درآمدی 
شامل 4 دهک ابتدایی درآمدی 120 هزار تومان و سه دهک میانی 90 هزار 

تومان، از محل دست کاری همین بودجه آب بخورد.
در مجموع با توجه به اینکه مجلس، نتیجه گرفته که می توان یارانه حامل های 
انرژی را به تمام خانوارها اعم از صاحب خودرو یا فاقد خودرو پرداخت کرد و یارانه 
کالاهای اساسی را هم به 7 دهک متصل کرد، تقریبا می توان اطمینان حاصل 
کرد که دولت برای تامین نظر مجلس باید ساختار جدول تبصره 14 را تغییر دهد. 
مشخص نیست که در صورت اصلاح تمام این موارد چه میزان یارانه به مردم و 
نیازمندان پرداخت می شود اما باید این را هم در نظر گرفت که دولت برای چنین 
اصلاحی تا پایان سال و ابلاغ بودجه سال اینده فرصت چندانی ندارد. قاعدتا 
آنچه مسلم است و باید مورد توجه قرار گیرد، ناکافی بودن یارانه سهم 7 دهک 
درآمدی است. این دهک های درآمدی متاثر از کاهش نرخ »برابری قدرت خرید« 
)PPP( و افزایش »ضریب جینی« قدرت خرید واقعی خود را از دست داده اند. 
در اینجا باید توجه داشت که برابری قدرت خرید از دل سنجش تولید ناخالص 
داخلی، استنتاج می شود؛ چرا که کاهش سطح تولید در نهایت به کاهش سطح 

مصرف و کاهش سطح رفاه عمومی منتهی می شود. 
تورم و ثابت ماندن نرخ یارانه نقدی

کاهش ارزش مجموع یارانه های نقدی از وزنِ خط فقر اعلامی در حالی اتفاق 
افتاده و به معضل تبدیل شده که تورم شتاب گرفته و در محدوده 50 درصد، 
نشسته است؛ و احتمالا نقدهایی در زمینه ثابت نگه داشتن نرخ یارانه ها در شرایط 
شوک تورمی از ناحیه مجلس یازدهم متوجه دولت گذشته شده بود، به این دولت 
وارد شده است؛ بویژه اینکه در مجلس، اراده ای برای افزایش نرخ بنزین و اصلاح 

سایر نرخ ها شکل گرفته است. 
آغاز توزیع یارانه از جزیره کیش 

با این همه، در شرایط موجود شاهد چند صدایی و تکذیب های مکرر اخبار 
توزیع یارانه ها از ناحیه اصلاح یا حتی حفظ نرخ های قبلی هستیم. تنها خبری که 
تایید شده، اجرای آزمایشی تخصیص سهمیه بنزین به خانواده های دارای خودرو 
و فاقد خودرو در جزایر کیش و قشم بر منبای بنزین یارانه ای 1500 تومانی و نرخ 
آزاد 3 هزار تومانی است. در مورد جزیره کیش، از سوی مقام های این منطقه آزاد، 
اعلام شده که سهمیه سوخت بر روی کارت »کیشوندی« بارگذاری می شود. به 
گفته محمدرضا لواسانی، سرپرست منطقه آزاد کیش، این طرح موجب انتفاع 
بیش از 85 درصد مردم می شود؛ چراکه به گفته وی »هم وطنانی که در روستاها 
زندگی می کنند یا خودرویی نداشته اند، در گذشته هرگز یارانه ی سوخت استفاده 
نکرده اند، با اجرای این طرح از عدالت اجتماعی و سهم خود از این ثروت ملی 
برخوردار می شوند. حدود 50 درصد خانوارها و افرادی که خودرو ندارند و از یارانه 
انرژی نیز بی بهره اند، از این یارانه برخوردار خواهند شد و در واقع نحوه توزیع 

ناعادلانه ی یارانه سوخت اصلاح می شود.« 
در این زمینه مجلس به دنبال توزیع کارت اعتباری و تعیین سرانه مصرف 

است اما دولت هم راهبرد خود را تعیین نکرده و مشخص نیست که می خواهد 
به خانوارها کارت اعتباری بدهد یا یارانه نقدی. محسن رضایی، معاون اقتصادی 
رئیس جمهور، خبر داده بود که یارانه ها از ابتدای دی ماه 2 برابر می شوند اما وزیر 

امور اقتصاد و دارایی، اتخاذ چنین تصمیمی را تکذیب کرد.
مرتضی افقه، استادیار دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز، نبود 
یک تصمیم  واحد در دولت و مجلس را نشانه »مشکلات مالی« دانسته و به 
ایلنا، گفت:» این سردرگمی ریشه در نداشتن پول دارد؛ چرا که دولت و مجلس 
نمی دانند چگونه می توانند، منابع افزایش یارانه  ها را فراهم کنند؛ آیا می خواهند با 
افزایش نرخ بنزین آن را جبران کنند؟ البته در لایحه بودجه 1401 تکلیف برخی 
موارد مانند افزایش مالیات  و تعیین 23 هزار تومان به عنوان نرخ تسعیر ارز را 
مشخص کرده اند اما دولت می داند که افزایش قیمت  ها نباید به گونه ای باشد که 

قدرت خرید مردم را کاهش دهد.« 
آماری  نظام  می رسد  نظر  به  اینکه  بیان  با  چمران،  دانشگاه  اقتصاد  استاد 
برای  را  لازم  تکنولوژی های  و  ندارد  وجود  درآمدی  دهک های  از  یکپارچه ای 
شناسایی نداریم و به خوداظهاری ها هم اعتمادی نیست، گفت: »جدا از این 
بحث باید دید که تورم چه وضعیتی را در سبد درآمدی مردم رقم می زند. اگر به 
سبب، تمدید شرایط بحران اقتصاد، انتظارات تورمی شدت بگیرند و کسری 
بودجه 1401 هم به مسئله ای حاد تبدیل شود، یارانه  پاسخگوی دهک درآمدی 
نیست و تورم را افزایش می دهد. با تغییر وزیر هم اتفاقی نمی افتد بلکه اساسا 
مشکلات اقتصادی را باید در ساختارهای کلان تر اقتصاد و سیاستگذاری پیدا 
کرد؛ در نتیجه من امیدوار نیستم که این اقدامات تغییر اساسی در زندگی مردم 

ایجاد کند.« 
ابهام در اصلاح نظام یارانه پردازی  

مسائلی که باید در بودجه 1401 سراغ آن را گرفت، تا زمانی که مجلس و دولت 
جهت گیری های خود را یکپارچه نکنند، سر و شکل پیدا نمی کنند. در لایحه 
بودجه سال آینده وزارت کار مکلف است که با همکاری سازمان هدفمندی یارانه ها 
و با استفاده از پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان، ظرف 3 ماه از ابلاغ قانون بودجه، 
ضمن دهک بندی درآمدی کلیه خانوارهای یارانه بگیر از طریق »شاخص های 
متقن و ثبتی قابل اتکاء« نسبت به حذف یارانه نقدی و طرح معیشتی خانوارهای 
پر درآمد اقدام کند. با این هدف که منابع حاصل صرف پرداخت یارانه جهت 
حمایت از اقشار آسیب پذیر با اولویت خانوا های تحت پوشش و پشت نوبتی 
نهادهای حمایتی شود. در این لایحه قید شده که کلیه دستگاه های اجرایی 
از جمله بانک مرکزی موظف به همکاری و ارائه اطلاعات به وزارت کار هستند؛ 
موضوعی که در سال  های گذشته به سبب همکاری نکردن سایر دستگاه  ها و 
حتی »درخواست پول« از سوی برخی از آنها در عوض تسلیم اطلاعات مورد نیاز، 
مورد انتقاد مقام  های وزارت کار قرار گرفت. در واقع در دولت و دستگاه های ثبتی 
وابسته به قوای دیگر، هم رقابت و حصر اطلاعات شکل گرفته است. این موضوع 
موجب شده که در لایحه بودجه 1401 دولت مجدد بر ضرورت همکاری سایر 
دستگاه با اولویت بانک مرکزی تاکید کند. با این همه، در بودجه سال 1401 
بایستی ابتدا موانع موجود برطرف و نظام یارانه  ای، مرتبط با اصلاح متغیرهای 

اقتصاد کلان، یکبار برای همیشه سر و شکل بگیرد.   

رفعِ »فقر مطلق« با یارانه ی نقدی یا انرژی؛

 ضرورتِ اصلاح نظام یارانه پردازی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002013315 شماره  1-رأی 
1399114430002013679 مربوط به تقاضای آقای سهراب جاوید فرزند محمدعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 160 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2180 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد و محمد خطیبی دوتن از ورثه حسن خطیبی 

ثبت دفتر 67 صفحه 256 )م الف11946(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012614 شماره  رأی   -2
1399114430002001735 مربوط به تقاضای آقای عبداله نصرتی فرزند صفر در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 138/13 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1978 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی رسولی صفحه 333 دفتر 514 )م الف11947(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002013020 شماره  3-رأی 
1398114430002002018 مربوط به تقاضای خانم محبوبه اسمعیلی فرزند علی اله 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 75 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 1822-1398 )م الف11948(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012939 شماره  4-رأی 
از  درقسمتی  ایران  صادرات  بانک  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000856
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 178/75 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده 2522 واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه 413 دفتر 317 )م الف11949(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012670 شماره  5-رأی 
فرزند عباس  احمدلو  آقای مهدی  تقاضای  به  مربوط   1399114430002002723
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2333 و 2334 اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 2334 
اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه 56 دفتر 559)م الف11950(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012752 شماره  رأی   -6
قارشو  یله  خلیلی  احد  آقای  تقاضای  به  مربوط   1399114430002002687
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  حسینقلی  فرزند 
مساحت69/72مترمربع پلاک شماره فرعی از 2376 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد درامامی نسبت به 
66/44 متر مربع صفحه 65 دفتر 365 و عبداله قاسمی نسبت به 3/72 متر مربع صفحه 

508 دفتر 418 )م الف11951(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011761 شماره  رأی   -7
مختار  فرزند  سلیمی  مسلم  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000280
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 47/75 مترمربع 
پلاک شماره 13 فرعی از 2141اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی اوسط حسین پور فشکی طی سند قطعی 

شماره 36305 مورخ 1355/8/23 دفترخانه 6 قم )م الف11953(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011466 شماره  8-رأی 
ستار  فرزند  رازقی  محمد  آقای  تقاضای  به  مربوط   1399114430002003042
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 105 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از1896/13 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از صفر رئیسی زرنق صفحه 82 دفتر 112)م 

الف11986(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012073 شماره  رأی   -9
ابراهیم  فرزند  ارمک  علی  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000999

درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 111/05 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از1973 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه امینی صفحه 67 دفتر 40)م الف11987(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012741 شماره  رأی   -10
1399114430002001300 مربوط به تقاضای آقای عباس قنبری فرزند قاسم علی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98/75مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2275/150اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احسان قربانی گنجه صفحه 28 دفتر 129)م 

الف11989(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011939 شماره  رأی   -11
اکبر  فرزند  آقای محمود موسوی  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000225
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 66 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1944 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
دفتر 202)م  صفحه389   بهرامی  حسنعلی  از  الواسطه  مع  خریداری  و  عادی  نامه 

الف11989(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012306 شماره  رأی   -12
1400114430002000308 مربوط به تقاضای آقای عشقعلی احمدی قوهکی فرزند 
فرمانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 49 
مترمربع پلاک شماره فرعی از1853  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین غله بر )م الف11990(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011830 شماره  رأی   -13
فرحناک  صادق  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000269
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  اکبردرقسمتی  فرزند 
مساحت187/50مترمربع پلاک شماره فرعی از2207 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 2774 مورخ 1391/4/24 

دفتر خانه 94 قم )م الف11991(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012727 شماره  14-رأی 
فرزند  زارعزت  گل  ابوالفضل  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000546
محمدرشید درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
101مترمربع پلاک شماره فرعی از2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید احمد حسینی صفحه 209 دفتر 

338 )م الف11992(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011836 شماره  رأی   -15
1400114430002000174 مربوط به تقاضای خانم مریم سعادتی فرزند برجعلی 
درقسمتی از 1/5 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  91/16مترمربع پلاک شماره فرعی از1940/45 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از برجعلی سعادتی صفحه 

232 دفتر 298 )م الف11993(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011838 شماره  رأی   -16
1400114430002000217 مربوط به تقاضای آقای مرتضی سعادتی فرزند برجعلی 
درقسمتی از 3 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
91/16مترمربع پلاک شماره فرعی از1940/45 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از برجعلی سعادتی صفحه 232 دفتر 

298 )م الف11994(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011837 شماره  رأی   -17
1400114430002000216 مربوط به تقاضای خانم دلکش سعادتی فرزند برجعلی 
درقسمتی از 1/5 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  91/16مترمربع پلاک شماره فرعی از1940/45 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از برجعلی سعادتی صفحه 

232 دفتر 298 )م الف11994(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011969 شماره  رأی   -18

1398114430002002509 مربوط به تقاضای آقای جلیل عبدیان فرزند گلمحمد 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از1854  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه 139 دفتر 112 تکمیل مقسم میباشد)م الف11995(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002011831 شماره  رأی   -19
محمد  فرزند  قربانی  بهروز  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000396
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت26/75مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2169/106/298 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 11843-1398 )م 

الف11996(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012155 شماره  20-رأی 
فرزند رحیم  تقاضای خانم شهناز فلاحتی  به  مربوط   1399114430002001238
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 140مترمربع 
پلاک شماره فرعی از1743 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل و محمدتقی عطائی صفحه 575 و578 

دفتر 530 )م الف11997(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012311 شماره  رأی   -21
1399114430002002807 مربوط به تقاضای آقای صادق چیانه سلدوز فرزند حیدر 
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 138 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از1753 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی شماره 11183 مورخ 1350/7/27 دفتر خانه 15 قم )م 

الف11998(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012789 شماره  رأی   -22
1399114430002002353 مربوط به تقاضای آقای مرتضی ساجدی فرزند محمد 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2302/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سکینه فرائی صفحه 544 دفتر 331 )م الف11999(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012785 شماره  رأی   -23
علی  فرزند  کری  فعله  سارا  خانم  تقاضای  به  مربوط   1400114430002001304
حسین درقسمتی از 1/5 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت  84/71مترمربع پلاک شماره 105فرعی از1947 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سعید نعمتی 

صفحه 61 دفتر355 )م الف12000(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002012776 شماره  رأی   -24
1399114430002000668 مربوط به تقاضای خانم معصومه فعله کری فرزند علی 
حسین درقسمتی از 4/5 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت  84/71مترمربع پلاک شماره 105فرعی از1947 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سعید نعمتی 

صفحه 61 دفتر355 )م الف12001(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آسیا(
نوبت اول: 14۰۰/۰9/۲۰
نوبت دوم: 14۰۰/1۰/۰۵
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 
و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند.
مربوط   140060330001006153 شماره  رای   -1
به پرونده کلاسه 1400114430001000171مربوط 

به تقاضای خانم صدیقه سید حسینی فرزند سید ابراهیم 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 162/04 
مترمربع پلاک شماره 9438 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 10110 مورخ 

90/07/27 دفترخانه 55 قم )م الف 11952(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است 
پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 

صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
چنانچه  تا  آگهی  روز   15 فاصله  به  دونوبت  در  مراتب 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه 
از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 

را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 
سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و آسیا(
نوبت اول: 14۰۰/۰9/۲۰
نوبت دوم: 14۰۰/1۰/۰۵
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

 آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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باز هم فدراسیون قسر در رفت!

ماجرای عجیب مدارک جعلی بازیکن گابنی
در حالی که دپارتمان بین الملل فدراسیون فوتبال نقش عمده ای در وقوع یکی 
از جنجالی ترین اتفاقات تاریخ لیگ برتر داشته اما این جنجال تاکنون هیچ گونه 

عواقبی برای این دپارتمان به همراه نداشته است.
سکوت امیر قلعه نویی، سرمربی گل گهر درباره رای بازیکن گابنی شان بالاخره 
پس از بازی با آلومینیوم اراک شکست و درباره این رای اظهار کرد: در حق ما جفا 
شد و ما هیچ خطایی انجام ندادیم. از پلیس فتا می خواهم ایمیل های جعلی را 
پیگیری کند و اگر کار امیر قلعه نویی است به مردم بگوید. بگویید این ایمیل ها کار 
من است. بیایید من را در رسانه ملی محاکمه کنید. چرا با روح و روان تیم ما بازی 

کردند؟
اعتراض گل گهری ها به موضوع جعلی بودن مدارک بازیکن گابنی شان تا حدی 
قابل تامل است چرا که در این ماجرا از نقش دپارتمان بین الملل فدراسیون فوتبال 
به مدیریت حمیرا اسدی چشم پوشی شده و تمام مسئولیت و عواقب جعلی بودن 

مدارک به گردن باشگاه گل گهر افتاده است.
در رای کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال آمده که هفت نامه از 9 مکاتبه انجام 
شده برای حضور بازیکن گابنی در لیگ برتر جعلی بوده اما طبق پیگیری های 
خبرنگار ایسنا فقط نامه نخست توسط باشگاه گل گهر به فدراسیون فوتبال داده 
شده و باقی مکاتبات توسط دپارتمان بین الملل فدراسیون فوتبال ایران انجام شده 

است.
البته نامه نخستی هم که باشگاه گل گهر به فدراسیون فوتبال ارائه کرده جزو 
نامه های جعلی بوده اما همان هم در ابتدا به تایید دپارتمان بین الملل فدراسیون 
فوتبال رسید و قرار بود که کارت بازی بازیکن گابنی صادر شود. با این حال پس از 
انتشار گزارش ابتدایی ایسنا، سازمان لیگ فوتبال برای صدور کارت بازی بازیکن 
گابنی دست نگه داشت و از دپارتمان بین الملل خواست که استعلام بیشتری 
درباره این بازیکن بگیرد. در نهایت هم استعلام های دپارتمان بین الملل فدراسیون 
فوتبال )بدون دخالت باشگاه گل گهر( منجر به صدور کارت بازی بازیکن گابنی 

شد.
به هر حال این اشتباه دپارتمان بین الملل فدراسیون فوتبال یکی از جنجالی ترین 
آرای انضباطی تاریخ لیگ برتر را به همراه داشته که تمام باشگاه ها را درگیر کرده 
این  بین الملل  دپارتمان  به خصوص  فوتبال  به همین دلیل فدراسیون  است. 
فدراسیون باید در قبال اشتباه بزرگی که در مکاتباتشان انجام داده اند پاسخگو 
بین الملل  دپارتمان  رئیس  اسدی،  حمیرا  با  موضوع  این  با  رابطه  در  باشند. 

فدراسیون فوتبال تماس گرفته شد اما او حاضر به پاسخگویی نبود.
ارجاع پرونده بازیکن گابنی گل گهر به دادگستری

واقعا موضوع سوال  برانگیزی است که دپارتمان بین الملل فدراسیون فوتبال 
در حالی که ایمیل فدراسیون فوتبال گابن در دسترس عموم قرار دارد، چنین 
اشتباهی کرده و استعلام های اشتباهی گرفته است. این موضوع اصلی ترین 
موضوع مورد بحث باشگاه گل گهر در پرونده بازیکن گابنی است. این باشگاه روز 
پنجشنبه به رای کمیته انضباطی اعتراض کرده و منتظر رای کمیته استناف راجع 

به این پرونده است.
رضا جاودانی عضو کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در این خصوص، گفت: 
پلیس فتا با کسی شوخی ندارد. آنها ذی نفع هم نیستند. خود پلیس هم دنبال 

جاعل است.
جاودانی افزود: ما این پرونده را برای پیگیری به دادگستری ارجاع دادیم. قبلًا 
هم مواردی بوده که به دادگستری ارجاع داده باشیم اما اینقدر حساسیت زا نبوده 

است. به هر حال در این پرونده بحث پول و ارز مملکت هم در میان است.

رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی استان قم خبرداد:

کسب دو مدال برنز توسط 
کیک بوکسینگ کاران قمی 

رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی استان قم گفت: 2 کیک بوکسینگ کار 
قمی ضمن کسب مدال برنز رقابت های انتخابی کیک بوکسینگ به اردوی تیم 
ملی در این رشته ورزشی دعوت شدند. علی یزدی اظهارداشت: داود زارعی 
نماینده شایسته قم در وزن منفی85 کیلوگرم پس از غلبه بر حریفانی از لرستان، 
کرمانشاه و گیلان در بازی چهارم در یک بازی بسیار نزدیک بازی را به نماینده 
استان اصفهان واگذار کرد و ضمن کسب عنوان سومی و مدال برنز مسابقات، به 
اردوی تیم ملی کیک بوکسینگ جمهوری اسلامی ایران دعوت شد. وی ادامه داد: 
محمد مهدی قاسملو دیگر نماینده خوش آتیه قمی در وزن منفی 90 کیلوگرم پس 
از غلبه بر حریفانی از مرکزی، آذربایجان شرقی و لرستان در بازی چهارم به علت 
شکستگی استخوان کف دست و در یک بازی بسیار نزدیک بازی خود را به نماینده 
استان کرمانشاه واگذار کرد و ضمن کسب عنوان سومی و مدال برنز مسابقات، به 
اردوی تیم ملی کیک بوکسینگ جمهوری اسلامی ایران دعوت شد.  یزدی با بیان 
اینکه تیم اعزامی قم به این رقابت ها نسل جوان و آینده دار این رشته ورزشی است 
و عملکرد آنها با توجه به شرایط مسابقات قابل قبول است، گفت: تیم اعزامی قم 
در دوره قبل رقابت ها که 4 سال قبل برگزار شد موفق به کسب یک طلا، دو نقره و 
دو برنز شده بود. وی یادآور شد: در این رقابت ها تیم های کرمان، اصفهان، تهران 
و خوزستان عملکرد بهتری از خود نشان دادند و دست بسیاری از استانها از کسب 
مدال خالی ماند. رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی قم در پایان یادآور 
شد: دوره انتخابی تیم ملی کیک بوکسینگ طی روزهای 29 آذرماه تا دوم دی ماه 
جاری با حضور 284 شرکت کننده در قالب 35 تیم اعزامی از استانهای کشور به 

میزبانی ماهشهر خوزستان برگزار شد.

رییس هیات کشتی استان قم :

مدال آوران کشتی قم تجلیل شدند
 رییس هیات کشتی استان قم گفت: در حاشیه جشنواره استعدادیابی کشتی 
آزاد و فرنگی قم و یادواره شهدای ورزشکار، از مدال آوران کشتی استان تجلیل به 

عمل آمد.
هادی علیایی در گفت و گویی اظهارداشت: در این مراسم از محمدجواد رضایی 
و علیرضا نجاتی دارندگان مدال های نقره و برنز رقابت های کشتی امیدهای جهان، 
امیر عبدی نفر پنجم رقابت های کشتی فرنگی قهرمانی جوانان و امیدهای جهان، 
مهدی علیزاده پورنیا مربی تیم ملی کشتی فرنگی امیدهای کشور و روح الله 

میکائیلی سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان با اهدای لوحی تقدیر شد.
وی اظهار داشت:همچنین محمد هادی ساروری دارنده مدال برنز المپیک و 

قهرمان رقابت های جهانی نروژ میهمان افتخاری قمی ها بود.
علیایی با اشاره به برگزاری سومین جشنواره استعدادیابی همگانی کشتی قم 
در ادامه طرح تحول کشتی  استان، اضافه کرد: این رقابت ها با حضور 176 
ورزشکار شامل 60 فرنگی کار و 116 آزادکار و 13 تیم مشتکل از 7 تیم آزاد و 6 
تیم فرنگی برگزار شد. رییس هیات کشتی قم ادامه داد: در این جشنواره همگانی 
استعدادیابی علاوه بر قم، دو تیم از تهران و کاشان نیز حضور داشتند و 23 کشتی 

گیر نیز از استانهای دیگر به خدمت تیم های قمی درآمده بودند.
 

با 1۰پیروزی متوالی در لیگ برتر بسکتبال ؛

قدرت نمایی بانوان شیمیدر قم 
بانوان شیمیدر قم با 10 برد متوالی قدرت نمایی کردند. 

تیم شیمیدر قم در هفته پنجم و پایانی از دور برگشت مسابقات فصل 1401 
- 1400 لیگ برتر بسکتبال بانوان باشگاه های کشور به دلیل عدم حضور تیم 
سپهرداد تهران، 20 بر صفر پیروز میدان لقب گرفت و در نهایت دور مقدماتی 
مسابقات را بدون باخت به پایان رساند. شیمیدر قم بدین ترتیب با 10 پیروزی 
متوالی مقابل 5 رقیب هم گروه خود در گروه نخست مقدماتی لیگ برتر مقتدرانه 

قهرمان شد تا با روحیه مضاعف آماده مرحله بعد شود.

 به نظر می رسد اظهارات اخیر حامد لک دروازه بان پرسپولیس کنایه ای به علیرضا 
بیرانوند دروازه بان سابق این تیم باشد.

حامد لک در ابتدای فصل بیستم لیگ برتر فوتبال ایران به پرسپولیس آمد تا 
جانشین علیرضا بیرانوند در چارچوب دروازه این تیم شود.

عملکرد درخشان لک به پرسپولیس کمک ویژه ای کرد تا این تیم به پنجمین 
قهرمانی در لیگ برتر رسیده و نایب قهرمانی لیگ قهرمان آسیا در سال 2020 را 
همچون سال 2018 کسب کند. لک در حالی تبدیل به گزینه قابل اعتماد کادر 
فنی در قامت دروازه پرسپولیس شد که توانست به رکورد 17 کلین شیت در تاریخ 

رقابت های لیگ برتر برسد.
دروازه بان سرخپوشان پایتخت در روزهای موفقیتش کمتر مصاحبه می کرد تا 
مبادا اسیر حاشیه شود و بهانه ای دست رقیبان خود بدهد. لک که توانست به اکثر 
رکوردهای علیرضا بیرانوند دروازه بان تیم ملی ایران در پرسپولیس برسد از سوی 
دراگان اسکوچیچ به اردوها دعوت نشد تا اینگونه طرد شده و نسبت به آن معترض 

شود.
لک هرچه از زمان حضورش در پرسپولیس گذشت به جای اینکه از رکوردهای 
دروازه بانی خود در این تیم لذت ببرد روندی معکوس را برای بغل کردن دوباره 
حاشیه در پیش گرفت. بد اخلاقی او در جریان دیدار پرسپولیس با پیکان تهران 
در هفته آخر لیگ برتر فصل گذشته باعث رنجش خاطر کریم باقری شد تا مربی 
این تیم در جشن قهرمانی شرکت نکند و یحیی گل محمدی دروازه بان موفق خود 

را تهدید به اخراج کند.

عذرخواهی لک از باقری باعث حضور دوباره او در تمرینات پرسپولیس شد اما 
دیگر خبری از ادامه موفقیت های او نبود. لک در سه هفته ابتدایی فصل جاری 
لیگ برتر عملکرد خوبی نداشت تا یحیی گل محمدی سراغ بوژیدار رادوشوویچ رفته 

و از او استفاده کند.
دروازه بان کُروات پرسپولیس نیز نتوانست کمکی به بهبود گل های خورده این تیم 
کند تا بار دیگر حامد لک به دروازه این تیم باز گردد. بازگشت لک به دروازه این تیم 
با شروع کلین شیت هایش همراه بود اما جدایی قریب الوقوع رادو و شایعه جذب 
دروازه بانی جدید برای این تیم باعث شد تا لک روندی متفاوت را نسبت به فصل 

گذشته از سر بگیرد.
او که انتظار داشت دستکش طلای دروازه بانی فصل گذشته را در دست بگیرد، 
با کج سلیقگی و رفتارهای پر ابهام مسئولان سازمان لیگ فوتبال در عدم برگزاری 
جشن بهترین های فوتبال با بهانه شیوع کرونا روبرو شد تا در صحبت هایش با 

خبرنگاران به آن بپردازد.
لک که به جنجال در فوتبال باشگاهی ایران عادت کرده بود نسبت به کلین 
شیت های فصل جاری خود نیز رفتار متفاوت داشت. وی که بعد از بازی هفته نهم 
لیگ برتر از نبود بند پاداش بابت کلین شیت در قراردادش گلایه کرده بود، پس از 
برد روز گذشته پرسپولیس مقابل ذوب آهن اصفهان بازهم به صورت غیر مستقیم به 
این موضوع واکنش نشان داد و گفت: »سوگلی نیستیم که برای ما جشنواره برگزار 
کنند و به ما دستکش طلا بدهند. سال گذشته بدون دستکش طلا، بیشترین 
کلین شیت را داشتم. کلین شیت اهمیتی ندارد و مهم این است که در پایان فصل 

ما قهرمان هستیم.«
صحبت های کنایه آمیز لک در قبال آنچیزی است که در گذشته برای بیرانوند در 
دوران حضورش در پرسپولیس اتفاق افتاد اما برای دروازه بان فعلی سرخ ها رنگ 

واقعیت به خود نگرفته است.

معکوس شدن رکوردها و بغل کردن دوباره حاشیه؛
حامد لک ؛سوگلی پرسپولیس بیرانوند بود؟

  

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: بردن ذوب آهن قبل از دیدار با سپاهان از لحاظ روحی به پرسپولیس کمک می کند 
اما این تیم نباید کوچکترین اشتباهی در جریان مسابقه داشته باشد.

محمد نصرتی درباره برد دو بر صفر پرسپولیس مقابل ذوب آهن اصفهان گفت: بازی هایی مثل دیروز با کوچک ترین اشتباه 
فردی تغییر نتیجه می دهد. دروازه بان ذوب اشتباه کرد و باعث شد تیمش گل اول را دریافت کند. پس از آن هم تلاش کردند 

بازی را مساوی کنند اما مدیریت پرسپولیس در زمین مسابقه باعث شد گل نخورند.
مدافع پیشین پرسپولیس با اشاره به عملکرد شاگردان یحیی گل محمدی افزود: تعداد پاس های اشتباه بازیکنان پرسپولیس 
در نیمه اول زیاد بود. در دیدارهایی که حریف با تعداد زیادی در حال دفاع کردن و همچنین استفاده از تمام فضای میانه زمین 
است هر اشتباهی می تواند تبدیل به خطر جدی شود. پرسپولیس با توجه به تغییراتی که در تابستان داشت، بازیکنان مهمی 

را از دست داد اما در حال پیدا کردن قواره با بازیکنان جدید است.
وی درباره دیدار چهارشنبه هفته جاری پرسپولیس مقابل سپاهان اصفهان در زمین بی طرف تاکید کرد: ابتدا باید بگویم 
زیبایی فوتبال به همین کُری خوانی ها است. قبول دارم شاید گاهی از حد و اندازه خارج شود اما همه دنیا در دوران شیوع کرونا 
متوجه شدند که روح فوتبال با هواداران و تماشاگرانش جاری است. باید کاری کنیم که آنها زودتر به ورزشگاه بیایند نه اینکه با 

احکام انضباطی به این شکل آن ها را دور کنیم.
نصرتی یادآور شد: پرسپولیس در بازی با ذوب آهن ایرادهای جزئی داشت که خوشبختانه باعث نشد امتیاز از دست بدهد. 
این سه امتیاز روحیه بازیکنان را برای دیدار با سپاهان هم افزایش داد. بازی با سپاهان یکی از همان فینال های زود هنگام لیگ 

برتر است که کوچک ترین اشتباه می تواند تأثیر گذار باشد.
مدافع پیشین تیم ملی ایران درباره خطر حذف استقلال و پرسپولیس از لیگ قهرمانان آسیا خاطرنشان کرد: واقعاً نمی دانم 
چه باید گفت که از درد این اتفاق احتمالی کم کند. سال ها است استقلال و پرسپولیس درد مشترک دارند و اساس ماجرا 
مشکل دارد اما هیچ توجهی به آن نشد. نبودن در آسیا برای فوتبال باشگاهی ایران خیلی بد است. نمی دانم چرا آن را ساده 

نگاه می کنیم. امیدوارم آقایان راهکار مناسبی را ارائه دهند تا خیال طرفداران آنها را راحت کنند.

هافبک تیم پرسپولیس گفت: دیدار با سپاهان گام بعدی ما است اما بازی در زمین بی طرف را دوست ندارم.
امید عالیشاه ، درباره برتری دو بر صفر تیم فوتبال پرسپولیس مقابل ذوب آهن در هفته یازدهم لیگ برتر و اینکه 
سرخ پوشان با وجود بردن این مسابقه کیفیت لازم را نداشتند، اظهار داشت: تیم ما از لحاظ  بدنی آمادگی لازم را 
نداشت و گاهی این اتفاقات می افتد. مهم کسب سه امتیاز بازی خانگی بود که به آن رسیدیم. امیدوارم روند بردهای 

خود را ادامه بدهیم.
وی در مورد دیدار بعدی پرسپولیس مقابل سپاهان توضیح داد: دیگر باید برد برابر ذوب آهن را فراموش کنیم. پله 

بعدی ما بازی با سپاهان است و باید هرچه سریع تر ریکاوری کرده و مقابل این تیم هم نتیجه خوبی کسب کنیم.
هافبک پرسپولیس درخصوص رقابت حساس در بالای جدول و اهمیت دیدار با سپاهان گفت: سپاهان تیم خوب 
و ریشه داری است. کادرفنی خوبی هم این تیم را هدایت و مدیریت می کند. امیدوارم بازی خوبی داشته باشیم و از 

لحاظ بدنی هم بهتر از دیدار با سپاهان باشیم تا کارهای تاکتیکی و تکنیکی را بهتر انجام بدهیم.
عالیشاه در خصوص برگزاری دیدار با سپاهان در زمین بی طرف و ورزشگاه امام خمینی اراک ، گفت: به هیچ وجه 
این قضایا را دوست ندارم و باید از تب و تاب کارها کم کنند تا این اتفاق نیفتد که تیم ها در زمین بی طرف بازی کنند. 
وی در مورد دویستمین بازی خود با پیراهن پرسپولیس، عنوان کرد: نمی گویم افتخار فردی مهم نیست اما این 
افتخار در کنار افتخار تیمی به دست می آید. از همه بازیکنان، دوستان و مربیانی که در این مدت کنار من بودند و 
کمک کردند تا این اتفاق برای من بیفتد، تشکر می کنم. امیدوارم روند بازی  کردن من برای پرسپولیس ادامه داشته 
باشد. همیشه به پوشیدن پیراهن این تیم بزرگ افتخار می کنم و دنبال کسب موفقیت های بیشتر با پرسپولیس 
هستم.  هافبک پرسپولیس در خصوص حذف احتمالی این تیم از لیگ قهرمانان آسیا، توضیح داد: من به عنوان 
بازیکن باید کار خودم را انجام بدهم اما نباید این اتفاقات برای تیم پرهواداری مثل پرسپولیس بیفتد و طرفداران به 
این شکل تحت فشار قرار بگیرند. امیدوارم با پیگیری مدیران این مشکل هم برطرف شود و تیم ما در لیگ قهرمانان 

آسیا شرکت کند.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس:

بازی با سپاهان فینال زودرس است
امیدعالیشاه: 

دنبال موفقیت های بیشتر با پرسپولیس هستم

 

قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی گفت: اگر این موضوع فقط شامل استقلال 
و پرسپولیس بود، شاید این تصور به وجود می آمد که غرضی در کار است اما الان 

دیگر نمی شود چنین استنباطی کرد.
امیررضا واعظ آشتیانی ، در خصوص حذف احتمالی استقلال و پرسپولیس 
از لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: وقتی مدیران ورزش ما بلد نیستند درست 
تصمیم بگیرند، باید هم شاهد چنین اتفاقاتی باشیم. یکی از هنرهای مدیریت، 

تصمیم گیری در مواقع بحرانی است. مدیر باید بداند تبعات تصمیمش در اوضاع 
بحرانی چگونه است و زوایای همه چیز را بررسی کند.

وی افزود: نزدیک به یک دهه است در مورد مشکلات در ورزش و علی الخصوص 
شیوه مدیریت دو باشگاه، صحبت و تذکرات مهم را به دولت های دهم و یازدهم 
داده ام. متاسفانه استقلال و پرسپولیس بر اساس قانون تجارت در این مدت اداره 
نشده اند. اگر هیات مدیره این دو باشگاه بر اساس تعاریف درست، انتخاب و مجمع 
عملکرد سالیانه این دو باشگاه مرتب برگزار می شد، به این وضعیت دچار نمی شدند.
قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی تاکید کرد: مشکلات این دو باشگاه آنقدر 
جمع شده که هیچکس نمی تواند به یکباره همه آنها را حل کند، به طور مثال عنوان 
شد این دو باشگاه، 100 میلیارد بدهی دارند اما سوال من این است از روزی که این 
مساله عنوان شد، چه کردید؟ باید کالبد شکافی شود که عقبه این اتفاقات کجا 

است؟
آشتیانی ادامه داد: جالب است مدیرانی که آن روزها چنین شرایطی را به وجود 
آوردند، حالا پست های بهتری گرفتند اما شرایط این روزهای 2 باشگاه به خاطر بی 
توجهی، بی تدبیری و عدم رعایت قانون در گذشته است. همه این مسائل به خاطر 
بی قانونی در ورزش کشور، به خصوص در گذشته بوده و حالا نه تنها گریبان دو 

باشگاه بلکه سیستم کل ورزش را دچار مشکل کرده است.
مدیرعامل اسبق استقلال با اشاره به نقش فدراسیون در شرایط این روزهای دو 
باشگاه، گفت: AFC به فدراسیون اعلام می کند قبل از راستی آزمایی توسط ما 
خودتان مسائل را بررسی کنید. فدراسیون هم باید به باشگاه ها ابلاغ کند که چه 

مشکلاتی دارند اما حالا سوال اینجاست که مدیران تا الان چه می کردند؟
وی خاطر نشان کرد: کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای باید فارغ از نگاه های 
صنفی و توصیه و خواهش، زمانی را برای حل مشکلات به باشگاه ها ارائه کند. 
اگر باشگاهی دارای مشکل مالکیت، سیستم اداری، بدهی و ... است، باید به آنها 

گوشزد شود. اگر این کمیته چنین کارهایی را انجام داده، باید به صورت شفاف و 
برای تنویر افکار عمومی اعلام کند. مثلا اگر باشگاهی کوتاهی کرده، این کمیته 
باید صراحتا آن را اعلام کند. اگر این کمیته سفت و سخت خواسته قانون را اجرا کند 
اما کسی پادرمیانی کرده، باز هم باید اعلام شود. همیشه می خواهند مشکلات 
را مثل مسکن حل کنند؛ در حالی که این کار نه تنها دردی دوا نمی کند، بلکه 

مشکلات را بزرگ تر می کند.
قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی تاکید کرد: اینکه AFC باشگاه های اماراتی 
و کشورهای دیگر را هم تهدید کرده، نشاندهنده این است که انصاف را رعایت 
کرده است. اگر این موضوع فقط شامل استقلال و پرسپولیس بود، شاید این 
تصور به وجود می آمد که قصد و غرضی در کار است اما الان دیگر نمی شود چنین 
استنباطی کرد. امروز شنیدم آقای مصطفوی )رئیس کمیته استیناف صدور مجوز 
حرفه ای( گفته AFC ناجوانمردی کرده، اما لطفا کارهای ناکرده خود را به گردن 

AFC نیندازید.
آشتیانی تاکید کرد: بهتر است در ادبیاتمان دقت کنیم. افرادی که مسئولیت 
دارند، باید در دیالوگ هایشان محتاط عمل کنند چون این مسائل همگی رصد 
می شود. نباید طوری صحبت کرد که مسئولان کنفدراسیون آسیا تصور کنند، 
جشنی گرفته شده یا پوئنی داده شده است. وظیفه این نهاد راستی آزمایی است و 

وقتی کارمان را خوب انجام ندهیم، یک عده تقصیر را به گردن دیگران می اندازند.
وی ادامه داد: متاسفانه هر بار اتفاقی رخ می دهد، عنوان می کنند که استقلال 
این حربه  با  اینجاست چرا  اما سوال  را دارند  و پرسپولیس بیشترین طرفداران 
می خواهید AFC را تهدید کنید؟ در اروپا، یوفا اگر بخواهد باشگاهی را جریمه کند، 
نه نگاهی به طرفداران آن تیم می کند و نه به عقبه مالی و اقتصادی آن باشگاه توجه 
می کند. واقعیت این است که باید به خودمان بیاییم چون مرتب از سهل انگاری ها 

ضربه می خوریم.

کنایه آشتیانی به مصطفوی: 

کارهای ناکرده خود را به گردن AFC نيندازید

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1922/21/31/230اصلی واقع در 
بخش دو ثبت قم )به آدرس:خیابان امامزاده ابراهیم کوچه 26 پلاک 40( که بنام آقای داود فیروزی فرزند فتح الله میباشد در جریان 
ثبت است که به علت عدم حضور مالک بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 
13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک به وارده 2/22244-1400/9/29 تحدید 
حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ 1400/10/26 ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می 
گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور 

حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و 
مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین 

ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره 
ارائه نمایند./ن

 )م الف 14793(
تاریخ انتشار آگهی: یکشنبه  14۰۰/1۰/۰۵
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

ایمان / رضا ملکی
نام ورزش پاکیها را درصحنه نبرد بازیکنان وتیمها متصور 
می سازد ،ورزش اخلاق مداری و انسانیت رابه ورزشکاران 
دیکته می نماید واز این مسیر میتوانی به همه آرزوهای 
بزرگی که دردل داری برسی وشکرگزارلطف ومحبت خداوند 

تبارک وتعالی باشی.
وفاصله  ورزش  درسطح  فسادوناهنجاریها  گسترش  با   
گرفتن جوانان از مسیر درست  و رفتن به سمت کارهای 
ناصوب که شرایط جدید جامعه رابه تصویر می کشاند و 
کشیده شدن جوانان به صفحات مجازی که بعضا با طراحی 
بیگانگان جهت هدف گیری ارزشهای انسانی واسلامی ما 

شکل می گیرد.
 اتفاقات قابل تقدیر وزیبایی نیز در صحنه ورزش روی 
میدهد که انتشار آن می تواند درسهای بزرگی رابه جوانان 

امروزی فوتبال ولایت دیکته نماید.

دریک ظهر دل انگیز پائیزی دراستادیوم تختی قم هنگامی 
که بانگ زیبای اذان درفضای استادیوم پخش شد حضور 3 
جوان پاک وغیور که در مقابل خداوند یگانه اطاعت وفروتنی 
راپاس داشتند وبا اقامه نماز تصویری زیبا را در چمن سبز 
استادیوم تختی متجلی ساختند بیشتر ازهرچیز دیگری به 

چشم آمد.
بازیکن  سه  ای  تهیه  بیات،کیوان  بدری،سجاد  عرفان 
نوجوان تیم خوب شاهین بودند که قبل از برگزاری مسابقه 
به  منان  خداوند  درمقابل  نوجوانان  فوتبال  برتر  درلیگ 
اطاعت وبندگی ایستادند تا درس اخلاق ومعرفت وپاکی رابه 
جوانان آموزش دهند. حامد نظری مربی ارزشمند تیم های 
پایه قم که خود از فوتبالیستهای قدیمی ولایت محسوب 
میشود با شنیدن خبر فوق ودیدن عکس زیبای این جوانان 
هنگام اقامه نماز دست به کارشد ودراولین جلسه تمرین این 
تیم حضور یافت وبا اهدا هدیه ای ارزشمند کار ارزشی این 

جوانان را پاس داشت. به حرکت خوب وجوانمردانه حامد 
نظری مرحبا گفته و او را مورد ستایش قرار می دهیم که 
دراین زمانه که کم کم ارزش ها روبه افول وخاموشی است 

باکار ارزشمند خود توانست حرکت زیبای جوانان برومند 
برای  زیبا  خاطره  این  تا  دهد  قرار  لطف  رامورد  شهرمان 

همیشه درتاریخ فوتبال ولایت ثبت گردد.

اقامه نمازاول وقت فوتبالیست های جوان درمستطیل سبز؛

حرکت فرهنگی وقابل تقدیرسه ورزشکارقمی
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مقاله مشترک موسویان و یونس محمودیه در مجله آکادمی علوم روسیه؛

احیاء برجام زمینه ساز صلح در خلیج فارس

دیپلمات پیشین کشورمان در مقاله ای مشترک تصریح کرد: در صورت تعهد 
آمریکا و قدرت های جهانی به برجام، ابتکار دبیرکل سازمان ملل برای تشکیل مجمع 
گفتگوهای منطقه ای هشت کشور حوزه خلیج فارس در سطح وزرای خارجه در 
راستای تشکیل یک سیستم همکاری و امنیت جمعی درحوزه خلیج فارس، ضروری 

و موفق خواهد بود. 
حسین موسویان استاد دانشگاه پرینستون آمریکا و یونس محمودیه فارغ التحصیل 
فوق لیسانس دانشگاه بارسلون اسپانیا در مقاله ای مشترک در مجله آکادمی علوم 

روسیه به بررسی سیاست برجامی بایدن وچشم انداز صلح منطقه ای پرداختند.
متن این مقاله به شرح زیر است:

تصور عمومی براین بود که با روی کار آمدن بایدن، آمریکا سریع به برجام بازخواهد 
بن بست  شکنی  و یک  به سرعت محو خواهند شد  ایران  تحریم های  و  گشت 
دیپلماتیک در روابط آمریکا و ایران به وجود خواهد آمد. منتهی بعد از گذشت اندک 
زمانی، مشخص شد که سران تیم سیاست خارجی بایدن در ابتدای کار به دنبال 
بازگشت به برجام بودند اما بازگشتی متفاوت با سیاست فشار حداکثری ترامپ و 

سیاست تعاملی اوباما.
بایدن در مبارزات انتخابات ریاست جمهور آمریکا خروج ترامپ از برجام را سرزنش 
و اعلام کرد که قصد بازگشت به برجام را دارد که درحقیقت میراث اوباما بود. اما 
اظهارات سران سیاست خارجی بایدن در جلسات استماع کنگره نشان داد که 
آنها سیاستی متفاوت با اوباما را در سر دارند و می خواهند از تحریم های ترامپی به 
عنوان ابزار فشار علیه ایران استفاده کنند به خیال اینکه به توافقاتی فراتر از برجام 
دست یابند. تاخیر ماه های اول دوران بایدن برای آغاز مذاکرات برجامی نیز ناشی از 
این توهم و اختلافات درونی تیم بایدن در مورد نحوه احیاء برجام بود که این تاخیر 

خسارات فراوانی را در برداشت.
نه تنها من بلکه بسیاری از کارشناسان برجامی سیاست خارجی آمریکا مانند پل 
پیلار، علی واعظ، دریل کیمبل و تریتا پارسی دلائل و شواهد این سیاست توهم آمیز 
تیم بایدن در ابتدای کار را مستند کرده و به موقع هشدار هم دادیم که مسیر زیاده 
خواهی تیم بایدن نتیجه معکوس خواهد داشت. آنتونی بلینکن وزیر خارجه آمریکا 
در ابتدای کارش چندین بار بر قصد آمریکا بر توافقی "قوی تر و طولانی مدت تر" از 
برجام تاکید کرد. او به صراحت به کنگره آمریکا گفت که ما برای بازگشت برجام، "یک 
راه طولانی" درپیش داریم. وندی شرمن هم در جلسه کنگره گفت شرایط ژئوپلتیک 
منطقه با سال 2015 که برجام را توافق کردیم، کاملا فرق کرده است لذا مسیر پیش 

روی ما در مورد بازگشت به برجام هم باید تغییر کند.
اینها دلیلی آشکار بر اثبات تفاوت سیاست برجامی بایدن با اوباما بود. در حقیقت 
ترامپ هم خواستار توافقی قوی تر و بهتر با ایران بود با این تفاوت که ضد برجام بود. 
تیم بایدن می خواست از تحریم های ترامپ به عنوان ایزار فشاری جهت دستیابی به 
توافقی جدید استفاده کند. دلیل اصلی موفقیت سیاست تعامل اوباما درحل بحران 
هسته ای ایران از طریق تعامل و دیپلماسی این بود که او توافق هسته ای را به سایر 

موضوعات مثل حقوق بشر و تروریسم منوط نکرد.
ایران در پاسخ به سیاست جدید بایدن، مواضع سختی گرفت. ایران در دوران 
روحانی اعلام کرد که مسئولیت شکست برجام با آمریکاست، توافقی مبتنی بر 
بازگشت تدریجی را نخواهیم پذیرفت، آمریکا باید اول همه تحریم ها را بردارد و ایران 

نیز بعد از راستی آزمایی صحت رفع تحریم ها، به تعهداتش بازخواهد گشت.
هنگامی که اسرائیل تهدید به حمله نظامی کرد، دولت روحانی غنی سازی سطح 
5% را به 20% افزایش داد و اعلام کرد که افزایش غنی سازی تا سطح 60 % ادامه 
خواهد یافت ضمن اینکه سانتیریفیوژهای پیشرفته نسل ششم را وارد مدار غنی 
سازی خواهد کرد.  حرکت ایران به سمت غنی سازی 60%، پیامی به آمریکا و 
اسرائیل بود که در صورت ادامه روند فعلی زیاده خواهی، به غنی سازی 90% مبادرت 
خواهد کرد.  ایران این اقدامات عملی را به خرج داد تا نشان دهد که تسلیم یک 
مذاکره فرسایشی و زیاده خواهی آمریکا نخواهد شد مگر اینکه آمریکا بدون شرط و 

پیش شرط به اجرای کامل برجام برگردد.
علاوه بر اقدامات قاطع در پایان دوران روحانی، مصوبه مجلس در محدودیت 
دسترسی آژانس به تاسیسات هسته ای و افزایش توان هسته ای ایران همراه با 
انتخابات ریاست جمهوری ایران و انتخاب رئیسی هم پیام بسیار جدی به آمریکا و 
غرب داد. حقیقت هم این بود که مردم ایران از سیاست های آمریکا در نقض تعهدات 

برجامی و تخریب برجام، دلسرد شده بودند.
همزمان با این تحولات نیز رئیس جمهور آمریکا رابرت مالی را به عنوان مذاکره 
کننده هسته ای آمریکا انتخاب کرد. رابرت مالی تعلق کامل به سیاست اوباما داشت 
چون خودش نماینده کاخ سفید در مذاکرات بود. او نه تنها با سیاست ترامپ به شدت 
مخالف بود، بلکه سیاست های سران سیاست خارجی بایدن در مورد دستیابی به 
توافقی قوی تر یا برجام پلاس را یک اشتباه محاسبانی می دانست و معتقد بود که 
بازگشت به برجام باید بدون شرط و پیش شرط باشد. انتخاب بایدن در واقع نشان از 

اصلاح توهمات اولیه دولت بایدن برای احیاء برجام بود.
با این وجود اظهارات متوهمانه و مشکوک رهبران سیاست خارجی بایدن در 
ماه های اولیه و تاخیر چند ماهه در شروع مذاکرات، موجب بدبینی ایران شد و 
خسارت بار بود. دولت روحانی به برجام متعهد و پایبند بود و در مقابل کارشکنی 
های ترامپ و نتانیاهو و بن سلمان عربستان برای نابودی برجام؛ "صبر استراتژیک" 
را پیشه کرد تا برجام به طور کامل نابود نشود. با وجود همه این مسائل، اکنون 
دولت اصولگرای رئیسی قصد احیاء برجام را دارد و قدرت داخلی لازم را هم دارد. 
منتهی آمریکا باید بداند که دوران "صبر استراتژیک و بازی با زمان برای امتیاز گیری 
فرابرجامی" به سررسیده است. اگر آمریکا به طور درست و کامل به برجام برگردد، 
ایران هم به تعهدات کامل برجامی باز خواهد گشت. بازگشت صحیح آمریکا به برجام 
راه را برای تعاملات و گفتگوهای منطقه بین ایران و عربستان و سایر کشورهای حوزه 
خلیج فارس در قالب قطعنامه 598 شورای امنیت سازمان ملل باز خواهد کرد. ایران 
آماده است با همسایگان خود وارد مشارکت و همکاری منطقه ای براساس نرم های 
بین المللی احترام به حاکمیت ملی، عدم مداخله، نفی به کارگیری زور و احترام به 
تمامیت ارضی است. در صورت تعهد آمریکا و قدرت های جهانی به برجام، ابتکار 
دبیرکل سازمان ملل برای تشکیل مجمع گفتگوهای منطقه ای هشت کشور حوزه 
خلیج فارس در سطح وزرای خارجه برای تشکیل یک سیستم همکاری و امنیت 

جمعی درحوزه خلیج فارس، ضروری و موفق خواهد بود.

بازدارندگی فعال با تکیه بر توان داخلی و اراده نیروهای مسلح جمهوری اسلامی، 
مهم ترین هدف رزمایش پیامبر اعظم)ص(17 بود که بر اساس تقویم رزمایش 
سالیانه سپاه پاسداران برگزار شد تا به دشمنان درباره هرگونه نگاه تهدیدآمیز به 

مرزهای ایران هشدار و به دوستان پیام صلح و دوستی ارسال کند. 
سواحل جنوب ایران به مدت 5 روز میزبان رزمایش مشترک نیروهای سه گانه 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بود. رزمایش پیامبر اعظم )ص( 17 با رمز مقدس 
»یا فاطمه الزهرا )س(« از روز دوشنبه29 آذر به مدت 5 روز  با شعار »اقتدار، امنیت 
و بازدارندگی فعال و هوشمندانه در سایه وحدت، همدلی و یکپارچگی ملی« برگزار 
شد. منطقه عملیاتی این رزمایش از سواحل خلیج فارس و تنگه هرمز تا  منطقه 
عمومی استان های هرمزگان، بوشهر و خوزستان گسترده بود و یگان هایی از 
نیروهای زمینی، دریایی و هوافضای سپاه و همچنین برخی از یگان های مردم پایه 

بسیج مستضعفین در آن حضور داشتند.
بر اساس اعلام فرماندهان و طراحان؛ این رزمایش با بهره گیری از پیشرفته ترین 
تجهیزات و تاکتیک ها برای مقابله با تهدیدات متصور و جنگ های ترکیبی انجام 
شد و برای نخستین بار در این رزمایش، مقابله با طیف های مختلف تهدید که دارای 
ویژگی های همزمانی، پیوستگی و درهم تنیدگی در حوزه های نرم، نیمه سخت 
و سخت هستند؛ تمرین شد. اهداف و برنامه های طراحی شده در این رزمایش 
با بهره گیری از تازه ترین دستاوردهای سپاه پاسداران با موفقیت کامل به مرحله 

اجرا درآمد.
مانند تمام رزمایش های نظامی جمهوری اسلامی، رزمایش پیامبر اعظم)ص(17 
هم در عرصه داخلی و هم در عرصه بین الملل حامل پیام هایی بود؛ در بُعد داخلی 
نیروهای سه گانه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بار دیگر نشان دادند که با تکیه بر 
توان نظامی و تسلیحاتی داخل؛ توان حراست از مرزهای ایران را دارند. پیام این 
رزمایش برای طمع ورزان خارجی به مرزهای ایران؛ ایستادگی تمام قد و دفاع بود و 

برای همسایگان و دوستان هم پیام صلح و آرامش در منطقه بود.
کدام تسلیحات در رزمایش پیامبر اعظم)ص( مورد استفاده قرار گرفت؟

تمرکز نیروی نظامی جمهوری اسلامی بر دستیابی به فناوری های تسلیحات 
این  اعظم)ص(17 هم  پیامبر  رزمایش  در  که  است  نظامی سبب شده  مدرن 

تسلیحات حضور و عملکرد قابل توجهی داشته باشند.
-پهپادهای تهاجمی نقطه زن اهداف ثابت و متحرک زمینی و دریایی را که 
براساس سختگیرانه ترین سناریوهای رزمایش طراحی شده بودند، با موفقیت مورد 
اصابت قرار داده و منهدم کردند.- مهمات مجاورتی که برای نخستین بار در این 

رزمایش مورد استفاده قرار گرفت ،بالگردهای کبرا، توفان، و میل 17 ،موشک های 
بالستیک زمین به زمین،خودروهای رزمی پیاده نظام بی ام پی 2،موشک های 
سطح به سطح شناوری و ساحل به دریا،شناورهای تندرو و موشک انداز مجهز به 
تازه ترین تکنولوژی ها در این رزمایش مورد استفاده قرار گرفت که سرعت آن ها به 
75 تا 95 نات می رسد.تانک های تی 72 که با ارتقا سیستم کنترل آتش به تانک تی 
90 ارتقا پیدا کرده است.انک بهینه سازی شده کرار مجهز به امکانات دید در شب، 
کنترل آتش پیشرفته با امکان شلیک در شب و در مسافت 3 کیلومتری،موشک 
360 با برد بیش از 120 کیلومتر شامل موشک های عماد، قدر، سجیل، زلزال 
دزفول و ذوالفقار  با دقت 100 درصدی،پهپادهای انتحاری دست پرتاب  و دورپرواز 
با قدرت انفجاری بالا،موشک های نقطه زن کروز دریایی با برد متوسط،پهپادهای 
مهاجر 6 مجهز به بمب های هوشمند و نقطه زن قائم،توپ های 122، 130 و 
155 میلیمتری و راکت اندازه ها و موشک های نقطه زن- موشک بالستیک در 
کلاس های مختلف که 16 مورد از آن ها در این رزمایش مورد استفاده قرار گرفت و 
ضمن سربلندی در آزمون رزمایش پیامبر اعظم)ص( 17، با غرولندهای برخی از 

کشورهای غربی مواجه شد.
جزییاتی از مراحل رزمایش پیامبر اعظم)ص(17

رزمایش پیامبر اعظم)ص( با هدف بازدارندگی فعال و در مناطق جنوبی کشور با 
بهره گیری از تسلیحات و ادوات جدید و استفاده از تاکتیک های نوین، سناریوهای 
محتمل آفندی و پدافندی طراحی و اجرا شد تا تمرینی برای دفاعی مستحکم 
از جزایر و تنگه های استراتژیک این منطقه باشد و »علیرضا تنگسیری« فرمانده 
نیروی دریایی سپاه هم تاکید کند که قبل از اینکه دشمن به جزایر نزدیک شود، 

آنها را منهدم می کنیم.
- دفاع از سواحل با اجرای عملیات های دفاع ثابت و متحرک و ضد هلی برن 
تمرین دیگری برای ایجاد آمادگی دربرابر هرگونه هجمه به مرزهای دریایی بود.
در این رزمایش همچنین تلاش شد تا عملیات موشکی بالستیک علیه شناورها، 
تاسیسات و پایگاه های دشمن با کمترین خطا و بیشترین دقت تمرین شود و 
موشک های نقطه زن کروز دریایی از سکوهای شناوری و ساحلی شلیک شد و 
اصابت همزمان به هدف مشخص در دریا اصابت کرد.عملیات ضد هلی برن و دفاع 
چند لایه از جزایر با انجام تمرین های تخریب و انفجارات، موانع سد کننده و پدافند 
هوایی علیه جنگنده های دشمن در شرایطی نسبتاً واقعی دنبال شد.اجرای 
عملیات توسط سامانه های پدافند هوایی شناوری و ساحلی علیه اهداف پهپادی 
دشمن، تمرین عملیات های ویژه و نفوذ در سطح عملیاتی و راهبردی، اجرای 

عملیات در شرایط جنگ بیولوژیک و تمرین یگان های پدافند هوایی تحت شبکه 
یکپارچه از دیگر بخش های رزمایش پیامبر اعظم )ص( 17 بود که با موفقیت اجرا 
شد.طی پنج روز از رزمایش پیامبراعظم)ص( فناوری های جدید اعم از هوش 
مصنوعی و فناوری استفاده از پهپادها در اعماق متعدد و موشک ها در طیف 

وسیعی از بردها با دقت های قابل قبول مورد استفاده قرار گرفت.
- در این رزمایش 17 عملیات تاخت آبی خاکی نیروهای ویژه صابرین انجام شد.
-رزمایش پیامبر اعظم)ص( 17 عرصه آزمودن توان پهپادهای تهاجمی انتحاری 
اهداف  علیه  جهنده  مین های  راکت ها،  و  موشک ها  بالگردها،  شناسایی،  و 
تازه ترین  کارگیری  به  که  بود  توپ خانه  واحدهای  دقیق  آتش  قدرت  متحرک، 
نسخه های ارتقایافته هرکدام از این تسلیحات و نیز کنترل و مدیریت نظام یافته و 
مدرن، هماهنگی و موزونی در میدان، اجرای قابلیت مانور پذیری موشک های 
سوخت جامد برای عبور از سپرهای دشمن، شلیک همزمان و اصابت همزمان از 

ویژگی های بارز این رزمایش بود.
- پهپادهای برد بلند نیروی دریایی سپاه با اقدامی ویژه با انجام عملیات های 
بالای سطح، ابتدا شناسایی اپتیکی با اسکن حرارتی و پایش سیگنالی و رله 
مخابراتی، بر فراز جغرافیای فعالیت دشمن وارد شده و با عمق بخشی و اشراف 
اطلاعاتی حداکثری و انتقال آنی تصویر صحنه نبرد به مبادی تصمیم گیر ادامه 
دادند که در نوع خود بی نظیر بود. در ادامه پهپادهای رزمی نقطه زن هوشمند و 
انهدامی، با دقت بالا و در کوتاه ترین زمان، موفق به از بین بردن مواضع دشمن 
شدند که اشرافیت پهپادهای رزمی و شناسایی در  میدان عمل کاملا چشم گیر 

بود.
-حمله همه جانبه و 360درجه به هدف و مانورپذیری موشک های بالستیک از 
دیگر برجستگی های این رزمایش بود و بر  اساس اعلام فرماندهان جهت دادن به 
موشک های بالستیک و اینکه از جهات مختلف حرکت کرده و قدرت مانور داشته 
باشند پدیده و قابلیتی است که به همت متخصصان ایران به اجرا درآمده و به 
دلیل غیرقابل پیش بینی بودن جهت حرکت این موشک ها، اقدام را برای دشمنان 
بسیار دشوار ساخته است. -یگان های تخریب نزسا با بهره گیری از مهمات  و مواد 
منفجره بومی و هوشمند در حجم بالا موفق به ایجاد یک دیواره انفجاری و ایجاد 

یک خندق برای جلوگیری از نفوذ نیروهای دشمن به منطقه خودی شدند.
- سردار »حسین سلامی« فرمانده سپاه پاسداران هم دقت در اصابت به اهداف، 
انعطاف در بردهای متفاوت و قابلیت عملیات هم زمان روی هدف های ثابت یا 
متحرک را از وجوه برجسته رزمایش پیامبر اعظم )ص( 17 برشمرد و عنوان کرد: با 
ارزیابی دقیقی که از منحنی های رشد قدرت دفاعی دارم، در دو روز اخیر در نیروی 

دریایی سپاه جهش در قدرت دفاعی را ملاحظه کردم.
پیام های رزمایش پیامبر اعظم)ص(

نتیجه بخش بودن اتکا به توان داخلی، با نشان دادن و اجرایی کردن تسلیحات 
و  نهادها  تمام  به  اعظم)ص(  پیامبر  رزمایش  پیام  مهم ترین  داخل  ساخت 
سازمان های و نیز مسئولان در داخل کشور است. این میزان تجهیزات قدرتمند 
و البته مجهز به فناوری های روز جهان، آنهم در شرایطی که ایران تحت شدیدترین 
تحریم های نظامی و اقتصادی به سر می برد؛ نیروی دفاع ایران را به الگویی قابل 

قبول برای دیگر بخش های کشور تبدیل کرده است.
در عرصه بین الملل و منطقه هم، بهره گیری از تازه ترین تسلیحات نظامی در این 
رزمایش علیرغم تمام اعتراضات و ادعاهای کشورهای غربی نشان از عزم ایران 

برای ارتقا توان نظامی خود بی اعتنا به این تهدیدات و زیاده خواهی هاست.
فرمانده نیروی دریایی سپاه پیام این رزمایش را حفظ اقتدار ملی، ثبات امنیت 
منطقه، تقویت وحدت اسلامی، عزت آفرینی، تولید قدرت و ارتقای توان نظامی 
و اطمینان بخشی از حفظ توان و آمادگی های رزم توصیف کرد وگفت: پیام این 
رزمایش به دشمنان ما این است که هیچ گاه اجازه نخواهیم داد کشوری به 
آب های سرزمینی ما، نگاه تهدید آمیز داشته باشد و قطعاً چشمی که بخواهد از 
این جایگاه به کشور ما نگاه سوء داشته باشد را کور و آن دستی که بخواهد به کشور 
ما دست درازی کند را قطع خواهیم کرد. وی همچنین پیام رزمایش پیامبر اعظم 
17 برای کشورهای دوست در منطقه را صلح، دوستی و برادری عنوان و تاکید 
کرد: ما کشورهای منطقه می توانیم با همیاری و همراهی یکدیگر، امنیت خلیج 
فارس و آب های مشترک را به صورت کامل فراهم کنیم و نیازی به حضور کشورهای 

فرامنطقه ای در این جا نیست. 

پیام های رزمایش پیامبر اعظم)ص(؛

بازدارندگی فعال با تکيه بر توان داخلی و اراده نيروهای مسلح ایران

سخنگوی حزب اعتماد ملی گفت: از برنامه آینده اصلاح طلبان در انتخابات 
1402 هیچ اطلاعی وجود ندارد و نداشتن برنامه مشخص برای آینده منفعل 

بودن آن ها را روشن می کند. 
محمدصادق جوادی حصار در گفت وگو با ایلنا، درباره وضعیت اصلاح طلبان و 
همچنین برنامه آن ها در انتخابات مجلس دوازدهم در سال 1402 گفت: از برنامه 
آینده اصلاح طلبان هیچ اطلاعی وجود ندارد. تغییر محسوسی نسبت به گذشته 

نکردند و همچنان دارند فکر می کنند که باید چه کاری انجام دهند.
وی درباره دلایل منفعلانه رفتار کردن اصلاح طلبان و مشکلاتی که بین احزاب 
آن  نتیجه اش  اصلاح طلبان،  میان  روشن  برنامه  نداشتن  گفت:  دارد،  وجود 

می شود که آینده  پر از ابهام است و همین که تصمیمی برای آینده نگرفتند، این 
منفعل بودن را روشن می کند. اصلاح طلبان برای اینکه به یک نتیجه اثربخش 

برسند، باید حداقل در دو حوزه درونی و دینی به انسجام برسند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: در انسجام درونی اول باید دید، در 
حزب و مجموعه جمعیتی که در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها دخیل 
است، چه کاری می خواهند انجام دهند و در برنامه بعدی، اگر به جمع بندی 
و  تصمیم سازی  مولفه های  و  احزاب  دیگر  با  تعامل  در  رسیدند،  روشنی 
تصمیم گیری در جبهه اصلاحات، به تبادل نظر بپردازند و گفت وگو کنند تا به 
یک هدف و روش مشترک برسند.  بنابراین انسجام محصول تعامل، گفت وگو 

و تبادل نظر بین حزبی و درون حزبی است و آرزو می کنم انسجام بین احزاب 
شکل بگیرد.

جوادی حصار درباره آینده اصلاح طلبان گفت: آینده اصلاح طلبان با آینده 
اصلاح طلبی فرق دارد. آینده اصلاح طلبی امر محتوم و یک ضرورت انکارناپذیر 
است که جامعه نیاز به اصلاحات دارد. ولی در آینده اصلاح طلبان فعلی اگر 
خودشان را با نیازهای روز، اقتضائات زمانه و امکاناتی که در اختیار دارند منطبق 
کرده و معقول و مدبرانه رفتار کنند، می توانند در مجموعه تصمیم سازی ها و 
تصمیم گیری های اصلاح طلبانه بمانند اگر این کار را انجام ندهند، جایگزین های 

بهتری جای آن ها را اشغال خواهد کرد.

جوادی حصار فعال سیاسی اصلاح طلب:
بین آینده اصلاح طلبان و آینده اصلاحات فرق وجود دارد

خنده دارترین  از  یکی  گفت:  اصولگرا  سیاسی  فعال  یک 
مواردی که برای رد صلاحیت آقای لاریجانی مطرح شد، این 
است که ایشان در رفتار و عملکرد دولت های گذشته سهیم 
بوده، اگر این مورد را برای ردصلاحیت در نظر بگیریم آقای 
سعید جلیلی هم در عملکرد دولت آقای احمدی نژاد شریک 
بوده است و یا مگر در همان قوه قضاییه ای که آقای رئیسی، 
رئیس و معاون اولش بودند، اکبر طبری رشد نکرده است؟ الان 
با این رویه باید بگوییم آقای رئیسی هم مسئول عملکرد آن ها 

است؟ 
ایلنا،  با  گفت وگو  در  سیاسی  تحلیلگر  محمدمهاجری 
درباره دلایل ردصلاحیت علی لاریجانی در سیزدهمین دوره 
از سوی شورای نگهبان، گفت:  انتخابات ریاست جمهوری 
آقای  با  ارتباطی  اول  وهله  در  می کنم  عنوان  که  مطلبی 
لاریجانی ندارد، غیر از ایشان برای هر فرد دیگری هم چنین 
نتیجه ای به وجود بیاید بازهم موضع شخصی من همانی است 
که در حال حاضر بیان می کنم؛ اتفاقی که در حال حاضر در 
شورای نگهبان برای آقای لاریجانی رخ داده است و می تواند 
برای هر فردی دیگری هم اتفاق بیفتد؛ این است که این شورا 
به استناد اطلاعاتی ورود کرده است که آن اطلاعات به زعم 

آقای لاریجانی اطلاعات غلط و دروغی است.
این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: چالش اصلی  که آقای 
نادرست است.  لاریجانی مطرح کرده اند، چالش اطلاعات 
اطلاعاتی که بدون اینکه حتی به خودش بگویند و از ایشان 

پاسخ بخواهند، براساس آن ها تصمیم گرفته شد.
رد  برای  که  مواردی  خنده دارترین  از  یکی  داد:  ادامه  وی 
صلاحیت آقای لاریجانی مطرح شد، این است که ایشان در 
رفتار و عملکرد دولت های گذشته سهیم بوده است، اگر این 
مورد را برای ردصلاحیت در نظر بگیریم آقای سعید جلیلی هم 
در عملکرد دولت آقای احمدی نژاد شریک بوده است و امروز 

قطعاً شورای نگهبان عملکرد آقای احمدی نژاد را قبول ندارد.
مهاجری افزود: در خصوص مابقی کاندیداها هم همینطور 
است، آقای قالیباف هنگامی که صلاحیتش برای مجلس 
تایید شد، پرونده های بسیاری در مجموعه یاس داشتند چرا 
آن ها مورد بررسی قرار نگرفت و صلاحیت ایشان رد نشد؟ و یا 
شخص آقای رئیسی که سال ها رئیس قوه قضائیه و معاون اول 
این قوه بودند؛ مگر در همان قوه قضاییه ای که ایشان رئیس 
و معاون اولش بودند، اکبر طبری رشد نکرده است؟ الان با 
این رویه باید بگوییم آقای رئیسی هم  مسئول عملکرد آن ها 
است؟ به همان دلیل که من قبول ندارم آقای رئیسی را برای 
موضوع اکبر طبری نباید رد صلاحیت کرد، معتقدم درباره 

آقای لاریجانی هم این رفتارها مسخره است.
وی درباره سخنان سخنگوی قوه قضائیه مبنی بر این که 
»انتشار نامه شورای نگهبان به علی لاریجانی در خصوص رد 
صلاحیتش قابل تعقیب و پیگیری است«، بیان کرد: معتقدم 
پاسخ سخنگوی قوه قضائیه یک کار انفعالی است، اولًا مقام 
معظم رهبری هنگامی که این داستان در مورد آقای لاریجانی 
به وجود آمد یک عبارت بسیار مشهوری دارند و به نوعی گفتند 
ایشان مورد ظلم قرار گرفته و مظلوم واقع شده است؛ حال 
سوال اینجاست وقتی کسی مظلوم واقع می شود، چه کسی 
باید به آن را رسیدگی کند؟ آیا غیر از قوه قضائیه نهاد دیگری 
داریم؟ مهاجری خاطرنشان کرد: در حال حاضر قوه  قضائیه 
درباره بیاناتی که رهبری فرمودند تحقیق نکرد تا ببینند چه 
مظلومیتی به وجود آمده و چه کسی ظلم کرده است که اگر 
امروز هم می توانست  انجام می داد،  را  این کار  قوه قضائیه 

اعتراض کند.
وی افزود: نکته بعدی این است که آقای لاریجانی متهم به 
انتشار اسناد محرمانه است؛ اولًا اینکه به لحاظ حقوقی این 
مسئله قابل اثبات نیست که این سند محرمانه توسط آقای 

لاریجانی منتشر شده است. در ثانی مهم تر از این مطلب این 
است این سند قابلیت محرمانه بودن ندارد، نمی شود کارمند 
یک جایی یک مهر محرمانه روی هر نامه ای  که به دستش 

می آید بزند، این گونه مملکت استوار نمی ماند!
مهاجری تاکید کرد: آقای لاریجانی موضوعات بسیار مهمی 
مقابل شان هیچ  در  بودن  مهر محرمانه  که  کردند  را مطرح 
است و این رفتارها داستانی را به یاد انسان می اندازد؛ زمانی 
شخصی در مسجد قتلی انجام و آدم کشت، شخصی که این 
اتفاق را مشاهده کرد به آن فرد ناسزا گفت، طرف پاسخ داد 
بگذار کار من تمام شود بعد به خدمت تو هم می رسم که در 
مسجد خدا فحش می دهی! حال آقایان اصل و داستان را رها 

کردند چسبیده اند به اینکه این نامه محرمانه بوده است و آقای 
لاریجانی نباید منتشر می کرد! در صورتی که اصل داستان این 
است امروز جمهوریت و اسلامیت نظام زیر سوال رفته است و 
کسی دنبالش نمی افتد که علیه این رفتارها اعلام جرم کند، اما 
برای یک کاغذی که معلوم نیست چه کسی آنجا مهر محرمانه 

رویش کوبیده است، اعلام جرم می کنند.
واکنش  نگهبان در  وی درباره اظهارات سخنگوی شورای 
به نامه رئیس پیشین مجلس شورای اسلامی در خصوص رد 
صلاحیتش برای حضور در انتخابات ریاست جمهوری، گفت: 
معتقدم اگر سخنگوی شورای نگهبان در این قضیه و مقولات 

سکوت کند وزانتش بیشتر باقی می ماند.

مهاجری فعال سیاسی اصولگرا: 

چالش اصلی  لاریجانی با شورای نگهبان، بر سر »اطلاعات نادرست« است
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از آرزوی پوچ و باطل بپرهیزید؛ زیرا چه بسا کسی که 
به امید فردا بود ، ولی آن را پشت سر نگذاشت و چه 

بسا کسی که در آغاز شب به او غبطه می خورند ولی در 
پایان آن به حال او می گریند.

یکشنبه -5دی ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5419

غرر الحکم : 2572 .

آخرین وضعيت کرونا در استان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: 96 بیمار کرونایی در 
مراکز درمانی قم بستری هستند که 9 تَن از آنها به دلیل وخیم بودن اوضاع جسمانی در بخش مراقبت های ویژه 
نگهداری می شوند. به گزارش عصر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر در گفت وگویی 
اظهار داشت: در 24 ساعت منتهی به چهارم دی ماه 14 تَن مشکوک و یا با علائم قطعی ابتلا به کرونا توسط 
اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند.وی همچنین بستری شدن پنج تَن از این افراد را مورد توجه 
قرار داد و گفت: 13 تَن به تشخیص پزشکان معالج برای انجام درمان در منزل از بیمارستان مرخص شدند.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین با بیان هیچ مورد فوتی کرونا مثبت نداشتیم افزود: از 148 مورد آزمایش 
کرونای انجام شده نتیجه 11 مورد مثبت شد.قدیر ادامه داد: از ابتدای اجرای طرح همگانی تزریق واکسن کرونا 
در قم یک میلیون و 486 هزار و 248 دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده است.وضعیت کرونایی قم از روز پنجم 

آذرماه جاری به رنگ آبی درآمده است.    

معرفی فرمانده جدید یگان حفاظت شخصيت های سپاه قم 
 مراسم معارفه فرمانده جدید یگان حفاظت شخصیت ها با حضور سردار موحد فرمانده سپاه علی بن ابیطالب 
)ع(، مدیران و مسئولین معاونت های سپاه استان قم در حسینیه این یگان برگزار شد. مراسم معارفه فرمانده 
جدید یگان حفاظت شخصیت ها با حضور سردار موحد فرمانده سپاه علی بن ابیطالب )ع(، مدیران و مسئولین 
معاونت های سپاه استان قم در حسینیه این یگان برگزار شد.بر اساس این گزارش: فرمانده سپاه امام علی بن 
ابیطالب )ع( ضمن اشاره به ماموریت های این یگان در راستای حفاظت از شخصیت  هایی که در استان قم حضور 
دارند و همچنین مأموریت های دیگری که به این یگان محول می گردد گفت: باید این یگان همیشه آمادگی 
رزم خود را درسطح بالا حفظ نماید و همچنان مانند گذشته با کادرسازی و پیشبرد ماموریت ها در سطح کشور 
بدرخشد. در این مراسم از خدمات سرهنگ پاسدار امیدی فرمانده سابق این یگان تقدیر و تشکر گردید و سرهنگ 

پاسدار راغبیان به عنوان فرمانده جدید یگان حفاظت شخصیت ها منصوب گردید.

 اسماعيل کوثری :موسوی و کروبی حصر نيستند 
 محمد اسماعیل کوثری، نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی، در خصوص پایان دوره حصر 
میرحسین موسوی و مهدی کروبی مدعی شد: الان حصر نیستند. دارند زندگی شان را می کنند و خیلی هم خوب 
دارند کارهایشان را می کنند؛ اما فعالیت سیاسی ندارند؛ منع شده اند. بالاخره قانون است. اگر همان شورای عالی 
امنیت ملی بیاید و هر تصمیمی بگیرد، همه باید تابع باشیم. این تصمیم آنجا گرفته شده است وی با اشاره به ترور 
شهید محسن فخری زاده، اظهار داشت:  آنهایی که عاملین اصلی بودند در همان چند ساعت اول بیرون رفته اند؛ 
اما این نیست که بگوییم رها شده اند.بالاخره از برخی آنها رد هم پیدا شده است و دارد دنبال هم می شود. فردی 
که دست به چنین کاری می زند بالاخره خیلی از مسائل را برای خود حساب می کند. ما خیلی از افراد را بعد از 
مدت ها می آوریم؛ به این خاطر که باید موقعیتش پیش آید. نباید بی گدار به آب بزنیم که یک کاری را دنبال کنیم 

و بعد گرفتارتر شویم. 

سرپرست منطقه پنج شهرداری قم مطرح کرد:

تلاش مدیریت شهری برای افزایش 
ماندگاری زائران

سرپرست منطقه پنج شهرداری قم با اشاره به اهمیت تولید سرمایه از صنعت 
قم  در  زائران  ماندگاری  اگر  گفت:  قم  مقدس  شهر  زائرپذیری  و  گردشگری 

افزایش یابد در بهبود اقتصاد پایدار شهری اثر قابل توجهی خواهد گذاشت.
زین العابدین قراچورلو در جلسه ستاد تسهیلات زائرین و خدمات سفر ویژه 
نیمه شعبان 1400 شهرداری قم، با اشاره به اهمیت پیش بینی اقدامات لازم 
برای استقبال از زائران و مسافران نیمه شعبان و ایام نوروز اظهار داشت: باید 
از تجربیات موفق کشورهای دیگر در سفر و مراسم های مردمی که به صورت 
مردمی انجام می شود استفاده کنیم، درحالی که در کشور ما برعکس برخی 
واگذار  دولتی  نهادهای  به  و  مردم گرفته شده  از دست  کار  دیگر،  کشورهای 
می شود. وی با بیان اینکه شکل و سبک پذیرایی و استقبال از زائران اربعین 
به  ورودی  زائران  از  استقبال   برای  موفقی  الگوی  می تواند  عراق  کشور  در 
شهر مقدس قم باشد، گفت: بسیاری از مردم متدین شهرهای دیگر حاضر 
هستند همان اقدامات و خدماتی که در اربعین در کشور عراق برای زائران امام 
حسین)ع( انجام می دهند، را در شهر قم نیز ارائه دهند، اما فرهنگ سازی و 

فضای قم برای این مباحث هنوز آماده نیست.
سرپرست منطقه پنج شهرداری قم یادآور شد: یکی از اقدامات مهمی که در 
خصوص خدمات رسانی مطلوب به زائران باید در قم انجام شود، این بوده که در 
درجه نخست فرهنگ پیاده روی مسیر حرم تا مسجد مقدس جمکران را نهادینه 
کنیم و اجازه ندهیم با روانه شدن خودروهای شخصی تا نزدیکی این دو مکان 

مقدس، عملًا ترافیک مانع از سایر خدمات رسانی ها شود.
وی با تأکید بر اینکه باید کاری کنیم که حمل ونقل مسافران و زائران به حرم 
مطهر و مسجد مقدس جمکران از طریق حمل ونقل عمومی انجام بگیرد ابراز 

کرد: خودروهای سواری در پارکینگ های ورودی شهر مستقر شوند.
قراچورلو اضافه کرد: مجموعه مدیریت شهری باید بتواند با ایجاد جذابیت ها و 
زیرساخت های لازم ماندگاری زائران را افزایش دهد که اگر زمان ماندگاری زائران 

در قم به دو روز افزایش یابد اثر زیادی بر اقتصاد شهر خواهد گذاشت.

 مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از زیرگذر بلوار جمهوری 
در نیمه نخست 1۴01

و  از تکمیل، بهره برداری  مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم 
افتتاح زیرگذر پروژه ادامه بلوار جمهوری اسلامی در نیمه نخست سال 1401 

خبر داد.
سید ابوالفضل میریک امامی با اشاره به آخرین وضعیت پروژه زیرگذر امام 
حسین)ع( در ادامه بلوار جمهوری اسلامی، اظهار داشت: این پروژه از بلوار 

جمهوری اسلامی آغاز و تا بلوار یادگار امام و بلوار سواران ادامه دارد.
وی اعتبار و بودجه در نظر گرفته شده برای پروژه زیرگذر امام حسین)ع( را 
موردتوجه قرار داد و یادآور شد: این پروژه با اعتباری بالغ بر 87 میلیارد تومان 

به عنوان یکی از طرح های مهم حمل ونقلی شهر قم در حال انجام است.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم اضافه کرد: پروژه زیرگذر امام 
حسین)ع( هم اکنون در مراحل پایانی خود قرار دارد و تلاش می شود طبق 

برنامه زمان بندی خود مورد بهره برداری قرار بگیرد.
کرد:  تصریح  حسین)ع(  امام  زیرگذر  پروژه  عمرانی  روند  به  اشاره  با  وی 

خاک برداری، دیواره سازی و عرشه های این پروژه به پایان رسیده است.
میریک امامی در پایان تأکید کرد: با پیشرفت فیزیکی این پروژه انتظار می رود 
بخش زیرگذر امام حسین)ع( تا بلوار یادگار امام در نیمه نخست سال 1401 

به صورت کامل مورد بهره برداری قرار بگیرد.

معاون دادستان قم خبرداد:

ورود دستگاه قضایی  برای حل مشکل 
بلوار شهیدان برقعی 

معاون دادستان قم از ورود دستگاه قضایی برای حل مشکل ایجاد شده در 
طرح بلوار شهیدان برقعی خبر داد.

علی اصغر سلطانی از تعیین تکلیف موقعیت مسجد حضرت زین العابدین)ع( 
و بازگشایی مسیر خیابان شهیدان برقعی خبر داد و گفت: در جلسه مشترکی 
این مسجد، شهرداری منطقه یک،  امناء  با حضور هیئت  این منظور  به  که 
نماینده شورای شهر و نماینده اداره اوقاف و میراث فرهنگی و ورثه مالک در 
دادسرای عمومی و انقلاب قم برگزار شد، تصمیمات نهایی در این خصوص 

اتخاذ گردید.
معاون دادستان قم با تاکید بر وظایف دادستانی در زمینه احقاق حقوق عامه، 
افزود: بر اساس مصوبات این جلسه مقرر شد قسمت تاریخی مسجد به متراژ 

127 متر حفظ شود و مسیر خیابان شهیدان برقعی، بازگشایی شود.
سلطانی تصریح کرد: در این جلسه مقرر شد با حفظ بخش تاریخی زمینی 
الحاقات آن جهت احداث مسجد در  و  به متراژ بخش تخریب شده  معوض 
مجاورت بافت تاریخی ظرف 24 ساعت آینده توسط شهرداری به هیئت امنا 
تحویل داده شود. بلوار شهیدان برقعی در صورت بازگشایی، خیابان انقلاب 
)چهار مردان( در تقاطع سجادیه را به تقاطع چهل اختران واقع در خیابان 

آیت الله طالقانی )آذر( متصل می کند.

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم:

 ۶5 المان نوری سطح شهر 
به روزرسانی می شود

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم گفت: همزمان با نزدیک شدن به 
آغاز سال جدید شمسی و استقبال از مسافران نوروزی، 65 المان نوری سطح 

شهر به همراه خرید و نصب تجهیزات ویدیومپینگ به روزرسانی خواهد شد.
سیدمحمد موسوی منش در جلسه ستاد تسهیلات زائرین و خدمات سفر ویژه 
نیمه شعبان 1400 شهرداری قم، با اشاره به اهمیت فضاسازی و زیباسازی 
شهر برای استقبال از نیمه شعبان و ایام نوروز اظهار داشت: اقدامات سازمان 

زیباسازی در قالب نوروز مهدوی از دو ماه قبل آغازشده است.
به گفته وی، اقدامات سازمان زیباسازی شهرداری قم در خصوص جشن های 
نیمه شعبان نیز در سه بخش فضاسازی ها، افتتاح ها و نگهداری ها شروع شده 
است. سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم با بیان اینکه جشنواره شهر 
نگار 5 از یک ماه پیش اعلام فراخوان شده و هم اکنون آثار به دبیرخانه آن در 
حال ارسال است، افزود: به روزرسانی و احیای المان های سرو و دیوارنگاره ها 
نقش  پروژه های  شد:  یادآور  وی  می شود.  انجام   1401 نوروز  با  همزمان 
برجسته، تونل های نوری در 4 منطقه، المان های جدید نوری و سایر پروژه های 
آغاز سال جدید  با  مناطق هشت گانه شهری همزمان  در  بهره برداری  آماده 

شمسی مورد بهره برداری قرار خواهند گرفت.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم تاکیدکرد:

لزوم توسعه پارکینگ های شهربرای
 نیمه شعبان و ایام نوروز

مدیر منطقه یک شهرداری قم، تأمین پارکینگ را از مهم ترین نیازهای شهر 
مقدس قم در استقبال از زائران نوروزی و جشن نیمه شعبان دانست.

علیرضا اقبالیان در جلسه ستاد تسهیلات زائرین و خدمات سفر ویژه نیمه 
شعبان 1400 شهرداری قم، اظهار داشت: سال گذشته با تجهیز روشنایی، 
برای  علیها  سلام الله  خدیجه  حضرت  بلوار  از  مطلوبی  استفاده  و  استقبال 
دسترسی به مسجد مقدس جمکران انجام شد. مدیر منطقه یک شهرداری قم 
اضافه کرد: کمبود و مشکل سرویس های بهداشتی یکی از مباحثی است که 

باید همزمان با سال تحویل تا نیمه شعبان مورد تدبیر و بررسی قرار بگیرد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

افزایش 150درصدی کشفیات کالای قاچاق
جانشین فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به آمار عملکرد 9 ماهه  نخست  امسال در خصوص 
کشفیات کالای قاچاق  گفت کشفیات کالای قاچاق در این مدت نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 

بیش از 150 درصد افزایش یافته است .
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت : درهمین مدت  ارزش ریالی کالاهای مکشوفه از 400 میلیارد 
ریال به هزار میلیارد ریال افزایش یافته که این امر نشان از اهمیت وافر و تلاش گسترده پلیس استان در 
زمینه مقابله با قاچاق کالا و ارز دارد. وی با هشدار به فعالان عرصه پدیده شوم قاچاق کالا افزود :طرح 
مبارزه با قاچاق کالا به صورت شبانه روزی و مستمر در حال اجراست و محورهای مواصلاتی استان برای 
آن ها نا امن است و پلیس در جهت حمایت از تولید داخل با قاطعیت با قاچاقچیان کالا مبارزه خواهد 

کرد و در این مسیر از همراهی و کمک های اطلاعاتی مردم و شهروندان استقبال می شود. 
کشف 1۰۰ میلیاردی انواع کالای قاچاق در استان قم 

سرداراسماعیلی دربخش دیگری از سخنان خود گفت ک:در راستای مبارزه جدی و همه جانیه با 
پدیده شوم قاچاق کالا و ارز در سطح استان در طول72 ساعت گذشته،همکاران من با اجرای طرح  
و استقرار در ایستگاه های بازرسی در محور های مواصلاتی این استان موفق شناسایی و توقیف 17 
دستگاه خودرو قاچاق بر سبک و سنگین شدند. وی افزود: در این رابطه 30 نفر متهم دستگیر و اقلام 
قابل توجهی شامل،پارچه،لوازم خانگی،تجهیزات الکترونیکی،موبایل و... شدند جانشین فرمانده 
انتظامی استان ادامه داد:برابر نظر کارشناسان،ارزش کالاهای مکشوفه بیش از 100میلیارد ریال برآورد 
شده است. وی یادآور شد: متهمان دستگیر شده ، پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی 
تحویل مراجع قضائی و اداره کل تعزیرات حکومتی استان شدند البته حمایت مطلوب قضائی و تعزیرات 

حکومتی استان از پلیس و  صدور احکام مناسب و بازدارنده ،شایسته تقدیر است.
 

کارشناس مسئول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم:

اعضای بدن جوان قمی اهدا شد 
کارشناس مسئول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: دوازدهمین مورد اهدای عضو از 

میان مردم استان قم در سال 1400، برای انجام اقدامات لازم به تهران اعزام شد. 
ولی الله صمدی اظهار کرد: جوان 30 ساله قمی به نام شادروان سلیمان بیات به علت آنوریسم و 

خونریزی مغزی متاسفانه دچار مرگ مغزی شد که در بیمارستان جان خود را از دست داد.
وی افزود: پس از صحبت های اولیه و دریافت رضایت خانواده ایشان، اهدای اعضای بدن این جوان 

انجام شد و به دیگران زندگی دوباره بخشیده شد.
 صمدی گفت: سال گذشته نیز از استان قم  17 مورد مرگ مغزی برای اهدای عضو به تهران اعزام و  

ارگان های حیاتی آنان  به بیماران نیازمند پیوند در صف وزارت بهداشت، اهدا شد.
 

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

۶ میلیارد ریال پرونده قاچاق در قم تشکیل شد
 معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در آذرماه سال جاری 6 
میلیارد و 92 میلیون ریال پرونده قاچاق در این استان جهت رسیدگی به تعزیرات حکومتی ارسال شده 
است.  احمد سمیعی نسب در گفت و گویی، اضافه کرد: بازرسان سازمان صنعت، معدن و تجارت قم 
در این مدت 767 مورد بازرسی برای جلوگیری از تخلف شامل عرضه، نگهداری و فروش کالای قاچاق 
انجام دادند که 9 مورد از آنها منجر به تشکیل پرونده شد. وی گفت: درقالب این 9 پرونده 7 هزار و 695 

قلم کالای قاچاق کشف شده که بیشتر آنها شامل مواد غذایی و طلا و جواهرات بوده است.

شهردارقم در نشست با دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی :

آماده استفاده از نتایج پژوهش ها درخصوص قم هستیم

طرح:سجادجعفری

 دگرگونی جغرافیای طلاق!

 تولیت آستان حضرت معصومه )س( با بیان اینکه ترویج قرآن یکی از بهترین 
راه های ترویج دین در جامعه است گفت: عزم رییس جمهوری جزم است که 
اسلام و عدالت را در جامعه جاری کند و اگر همه مسئولان در این راستا به او کمک 

کنند خدا هم کمک می کند و بسیاری از مشکل ها حل خواهد شد. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار میکائیل باقری مدیرکل قرآن، عترت و 
نماز وزارت آموزش و پرورش کار برای قرآن به عنوان ثقل اکبر را ارزشمند دانست 
و اظهار داشت: در هر زمانی که حکومت اسلامی برپا بوده از جمله زمان خود 
پیامبر)ص( از ترویج قرآن و معارف قرآنی به عنوان بهترین راه برای ترویج اسلام و 

معارف اسلامی استفاده کرده اند.
همچنین با بیان اینکه پیامبر مبلغانی را برای آموزش قرآن، اقامه نماز جماعت 
و جمعه اعزام می کرد گفت: این فرمان خود قرآن است که اگر ما امکاناتی را در 
زمین به شما دادیم باید از آن امکانات برای اقامه احکام الهی مانند نماز و زکات 
استفاده کنید و ترویج قرآن هم از احکام مهم الهی است که امروز باید به آن توجه 
ویژه شود. امام جمعه قم ترویج الفاظ قرآن منهای ترویج معارف آن را از اهداف 
دشمنان دانست و افزود: بنی امیه از همین روش استفاده می کرد، و الفاظ قرآن 
را گسترش می داد ولی از ترویج مفاهیم قرآن مانند شرک و استکبار جلوگیری 
می.کرد. عضو خبرگان رهبری با بیان اینکه آموزه های قرآن را باید از مفسران و 
علما فراگرفت، تصریح کرد: علمای معاصر مانند رهبر معظم انقلاب، شهید 
مطهری، مفاهیم ناب و تازه ای را از قرآن به ما نشان می دهند که کاملا با شرایط و 
نیاز امروز مطابقت دارد و نشان می دهد که قرآن همیشه تازگی دارد و هیچ وقت 
کهنه نمی شود. سعیدی با اشاره به لزوم استفاده از روش های جدید برای ترویج و 
آموزش قرآن کریم به اقشار مختلف گفت: سنت پرده خوانی از سنت های قدیمی 
برای ترویج معارف بوده و می توان از این روش و دیگر روش های حسی که برای 
کودکان، نوجوانان و عموم جامعه جذابیت دارد برای آموزش مفاهیم قرآنی هم 

استفاده کرد به شرطی که به تحریف قرآن کشیده نشود و با ضابطه باشد.
تولیت حضرت معصومه خاطرنشان کرد: عزم رییس جمهوری جزم است که 
اسلام و عدالت را در جامعه جاری کند و اگر همه مسئولان در این راستا به او کمک 

کنند خدا هم کمک می کند و بسیاری از مشکل ها حل خواهد شد.
ظرفیت آموزش و پرورش را برای تأثیر گذاری در جامعه بسیار بالاست

مدیرکل امور، قرآن، عترت و نماز وزارت آموزش و پرورش نیز دراین دیداربا اشاره 
به ظرفیت آموزش و پرورش برای تأثیر گذاری در جامعه گفت: ما آمادگی داریم که 
فعالیت های فرهنگی حرم مطهر از جمله حفظ و تلاوت قرآن کریم را به کل کشور 

تعمیم و برای تربیت حافظان و قاریان قرآن کریم تلاش کنیم. 
میکائیل باقری اظهار کرد: آشنا کردن دانش آموزان با قرآن، ایجاد محبت نسبت 

به اهل بیت)ع( در قلوب دانش آموزان و آموزش، برپایی و نهادینه سازی نماز در 
میان دانش آموزان سه مسئولیت عمده ما در وزارت آموزش و پرورش است.

وی با بیان این که ما در هر استان یک اداره قرآن، عترت و نماز داریم، و علاوه بر 
آن 760 دارالقرآن در سراسر کشور داریم که در سه حوزه یادشده فعالیت می کنند، 
افزود: ارتباط خوبی با حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها داریم و کارهای 
خوبی در سطح کشور با همکاری وزارت آموزش و پرورش و حرم مطهر بانوی 
کرامت انجام شده است. مدیرکل امور، قرآن، عترت و نماز وزارت آموزش و پرورش 
افزود: برگزاری جشن تکلیف دختران 9 ساله و محافل ترتیل خوانی قرآن ویژه ماه 
مبارک رمضان با حضور نوجوانان دو نمونه از کارهایی است که با همکاری آستان 
مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها انجام می شود و در این راستا از مجموعه 
تولیدات فرهنگی حرم مطهر استفاده می کنیم و سعی بر نشر حداکثری آن داریم.
وی ظرفیت آموزش و پرورش را برای تأثیر گذاری در جامعه بسیار بالا دانست 
و گفت: ما آمادگی داریم که فعالیت های فرهنگی حرم مطهر از جمله در زمینه 
حفظ و تلاوت قرآن کریم را به کل کشور تعمیم و برای تربیت حافظان و قاریان 
قرآن کریم تلاش کنیم. باقری با اشاره به اهتمام آموزش و پرورش برای اقامه نماز 
در مدارس، اظهار کرد: قبل از شیوع کرونا نماز جماعت در بیشتر مدارس برگزار 
می شد که از این میان بین 17 تا 20 هزار امام جماعت روحانی و حدود 45 تا 
55 هزار امام جماعت از خود فرهنگیان نماز جماعت را در مدارس برپا می کردند.
وی ادامه داد: امیدواریم بتوانیم از ظرفیت های متقابل حرم مطهر حضرت 
معصومه سلام الله علیها و وزارت آموزش و پرورش در زمینه امور فرهنگی بیش 

از پیش استفاده کنیم.

تولیت آستان حضرت معصومه )س(:

عزم ریيس جمهوری برای اجرای عدالت جزم است 

 استاندار قم با تاکید بر بر پرهبز مدیران از نگاه بالا به پایین به مردم، کارآفرینان 
و تولیدکنندگان گفت: مسئولان استان باید در کنار مردم و بخش خصوصی برای 

رفع مشکلات اقتصادی تلاش کنند. 
سیدمحمدتقی شاهچراغی در جلسه هیئت امنای کانون کارآفرینان استان 
قم، با اشاره به سیاست دولت سیزدهم مبنی بر بهبود سطح درآمد، اشتغال و 

معیشت، حمایت از کارآفرینان را در راستای نیل به این هدف ضروری دانست.
استاندار قم بیان کرد: در تلاش هستیم تا با تکیه بر صنعت، خدمات و کشاورزی 

با اولویت اصلاح الگوها، سطح درآمد و رفاه شهروندان را بهبود بخشیم.
اینکه بخش قابل  با بیان  رئیس هیئت امنای کانون کارآفرینان استان قم 
توجهی از امور با اختیارات استانی مدیران قابل حل می باشد افزود: گاهی 

گرفتاری های مردم با یک تصمیم رفع می شود که در این راستا هیچ کوتاهی از 
مدیران پذیرفتنی نیست.

شاهچراغی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه صرف گله گذاری در 
جلسات مشکلی را حل نخواهد کرد تصریح کرد: موانع و راهکارها باید در کنار 
هم، توسط اعضای کانون ارائه شود. استاندار قم همچنین با اشاره به سفر قریب 
الوقوع رئیس جمهوری به قم خاطرنشان کرد: طرح های اولویت دار استان 

جهت پیگیری در سفر هیئت دولت به قم احصاء شده است.
در این جلسه با رای اعضای هیئت امنای کانون کارآفرینان استان قم آقایان 
حمیدرضا بیگدلی و مهدی ذاکری به عنوان رئیس و دبیر این کانون برای مدت 

دو سال انتخاب شدند.

 استاندار قم تاکید کرد:

 پرهیز مدیران از نگاه بالا به پایین به مردم، کارآفرینان و تولیدکنندگان

شهردارقم با تاکید بر اهمیت تحقیق و پژوهش در 
تمام  برای  پژوهش  زمینه  شهر  در  گفت:  دانشگاه 
آماده  قم  شهرداری  و  دارد  وجود  دانش آموختگان 

استفاده از نتایج این پژوهش ها است.
با  نشستی  در  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر 
دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی قم که به مناسبت 
هفته پژوهش برگزار شد با یادآوری تاکید مقام معظم 
سیستم  در  اظهارداشت:  علم  کسب  بر  رهبری 
آموزشی ما بر اساس حافظه محوری عمل می شود و 
دانشجویان با پژوهش آشنا نمی شوند اما اگر سیستم 
دچار  گاه  هیچ  باشد،  ارزش  مبنای  بر  ما  آموزشی 

فراموشی نخواهد شد.
وی جدایی جامعه از دانشگاه را مورد بررسی قرار داد 
و بیان کرد: چرا هنوز دانشجویان و مراکز علمی ما با 
جامعه جفت نشده است؟ در صورتی که مقام معظم 
رهبری اصرار دارند که دولت باید راه را برای دانشگاه و 

ورود آن به جامعه باز کند.

شهردار قم در ادامه به موسسات دانش بنیان اشاره 
کرد و افزود: مقام معظم رهبری به خاطر ورود دانش 
و علم به جامعه از شرکت های دانش بنیان حمایت 
توانمندی  شود،  جامعه  وارد  علم  اگر  زیرا  می کنند 
ایجاد خواهد شد. وی با طرح بحث مهاجرت های 
دانشجویان گفت: اگر علم و تقوا با هم توأمان شود، 
قطعاً مهاجرت هایی به صورتی که هم اکنون کشور 
دچار آن شده است، رخ نمی دهد، زیرا تعهد علمی، 
خدمت متقابل به مردم و کشور را توصیه می نماید 
کشور  به  خدمت  مسیر  در  عزیزان  این  خدمات  و 
امتیازات  توصیف  در  وی  می گردد.  برنامه ریزی 
دانشگاه آزاد و دانشجویان آن گفت: من به شما نوید 
می دهم امروز ما شاهد موفقیت بیشتر دانشجویان 
دانشگاه آزاد از دانشگاه های دولتی در کشور هستیم 
زیرا با پرداخت قسمتی از هزینه های تحصیلی خود، 
بهتر  را  و منزلت تحصیل علم  این دانشجویان قدر 
درک می نمایند. وی ادامه داد: دانشگاه های دولتی با 

مشکل بودجه رو به رو هستند اما در دانشگاه آزاد که 
مدیریت درآمد و هزینه دارد شرایط رشد برای آن ایجاد 
شده است؛ همچنین باید بدانیم بهترین دانشگاه های 

دنیا، دانشگاه های غیر دولتی هستند.
شهردار قم به توانایی های دانشگاه آزاد اشاره کرد و 
اظهار داشت: دانشگاه آزاد باید به توانایی های خود 
افتخار کرده و آنها را به عمل تبدیل کند. وی ادامه داد: 
ما در شهرداری از شما درخواست کمک می کنیم، زیرا 
شهر به همه رشته های دانشگاهی نیاز داشته و جای 
کار دارد و امیدواریم دانشگاهیان قم با شهرداری و 

شورای اسلامی شهر همکاری داشته باشند.
سقائیان نژاد در پایان با تاکید دوباره بر شناخت علم 
و جایگاه دانشجویی گفت: اگر تفکر همراه با شناخت 
باشد تحول ایجاد می کند و علمی که ما می آموزیم اگر 
برمبنای تحقیق و عمل باشد، کسی نمی تواند با آن 
مبارزه کند و باید ارزش ها را نهادینه کرد تا آثار آن در 

جامعه هویدا گردد.

شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم و واحدهای تابعه
بدینوسیله از کلیه اعضای تعاونی دعوت به عمل می آیند.

در جلسه مجمع عمومی مذکور رأس ساعت 13:3۰ روز دوشنبه مورخ 
14۰۰/1۰/20 با دستور جلسه ذیل در محل تالار کرامت استانداری قم 

تشکیل می گردد، حضور بهم رسانید.
ضمناً هریک از اعضاء جهت معرفی نماینده تام الاختیار/وکیل خود به 
منظور حضور در جلسه فوق الذکر و اعمال رای می بایستی به اتفاق یکدیگر 
)عضو و نماینده( حداکثر تا تاریخ 14۰۰/1۰/1۵ به محل قم-قم-بلوار 
مسکن  تعاونی  شرکت  اول-  طبقه  فرمانداری-نیم  رضوی-ساختمان 
کارکنان استانداری قم و واحدهای تابعه مراجعه تا پس از احراز هویت و 

تائید وکالتنامه، برگه ورود به جلسه جهت نماینده عضو صادر شود.
1-تمدید مدت فعالیت شرکت به مدت سی ماه

آگهی دعوت مجمع عمومی
 فوق العاده نوبت دوم

مدیرکل کمیته امداد استان قم مناطق کم برخوردار 
را بدلیل داشتن نیروی با استعداد و ارزان بزرگترین 
فرصت برای ایجاد اشتغال عنوان کرد و خواستار توجه 

بیشتر مسئولان به به این مناطق شد.
ضرورت  به  اشاره  با  راد  مسعودیان  محسن  دکتر 
حفظ کرامت افراد و جامعه در رسانه ها اظهارداشت: 

از رسالت های صدا و  امور خیر یکی  فرهنگسازی 
سیما و کمیته امداد است که باید جدی گرفته شود و 
برای آن برنامه ریزی شود. وی با بیان اینکه در تبلیغات 
رسانه باید قدرت تلاش و انگیزه اشتغال مضاعف شود 
تصریح کرد: مناطق کم برخوردار با داشتن نیروی 
اشتغال ارزان و با استعداد بزرگترین فرصت برای ایجاد 

اشتغال و کار در کشور است. مسعودیان با تأکید بر 
اینکه برای خشکاندان ریشه فقر، باید منابع خیران 
افزود:  به سمت اقدامات زیربنایی سوق داده شود 
مشاوره اشتغال برای همه مزدوجین، مستعدین کار و 
دانشجویان یکی از راهکارهای فراگیر کردن کسب و 

کار در جامعه است.

مدیرکل کمیته امداد استان قم:
مناطق کم برخوردار بزرگترین فرصت برای ایجاد اشتغال است


